

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

■ ၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၈ ရက် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ် ၂ ရက်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့၊ အတွဲ [၅၅]၊ အမှတ် [၁၅၄]

ကျေးဇူးရှင်

- * သစ်ပင်၏အရိပ်ကို ခိုးဖူးလျှင် ထိုသစ်ပင်၏သစ်ကိုင်းကို မချိုးဖဲ့ရ။
- * သူတစ်ထူးထံမှ အိပ်ရာနေရာနှင့် ထမင်းအဖျော်ကို ရရှိနေထိုင်စားသောက်ဖူး၏။ ထိုသူ၏ ပျက်စီးရာပျက်စီးကြောင်း မကြံစည်အပ်ပေ။
- * ကျေးဇူးရှင်အား ပြစ်မှားလျှင် ပူလောင်၍ ဆင်းရဲဒုက္ခ ရောက်တတ်၏။

(ဇောတကပါဠိ)

လယ်ယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်ပေးကြရမည်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ အဂ္ဂမဟာသရေစည်သူ၊ အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မ ဦးသိန်းစိန်ထံမှ ပေးပို့သော ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ(၂)ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သည့် တောင်သူလယ်သမားနေ့အခမ်းအနားသဝဏ်လွှာ

ချစ်ကြည်လေးစားအပ်ပါသော တောင်သူလယ်သမားကြီးများခင်ဗျား- ယနေ့အချိန်အခါသည် နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ တောင်သူလယ်သမားကြီးများအား အထူးအလေးအနက်ထားပြီး ဂုဏ်ပြုသတ်မှတ်ထားရှိသည့် “သမိုင်းဝင် နေထူးရက်မြတ်တောင်သူလယ်သမားနေ့” ဖြစ်ပါသည်။ ဤသို့အစဉ်အလာ ကြီးမားသော နေထူးရက်မြတ်အချိန်တွင် တောင်သူလယ်သမားကြီးများအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာကျန်းမာချမ်းသာ ခြင်းနှင့် ကောင်းကျိုးမင်္ဂလာအပြာဖြာတို့ ပြည့်စုံကြလျက် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ပိုမိုတိုးတက် အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းရင်း နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါသည်။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်တွင် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်အရ ပြည်သူလူထုကိုယ်တိုင် ပါဝင်ဆန္ဒပြုခဲ့ကြ ပြီး ပထမအကြိမ်ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခဲ့သော စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် တာဝန်ပေးဆွဲ၍ ပြန်လည်ထွက်ခွာမည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှု အခြေအနေများနှင့် အနာဂတ်ကာလတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ အရှိန်အဟုန် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးတို့ ဆွေးနွေး

စာမျက်နှာ-၃



သတင်းဆောင်းပါး - သပြေ
ဓာတ်ပုံ - ချမ်းသာ (ပြန်/ဆက်)

အ လျှူ ရှင် မှန်း အားလုံးသိကြပါတယ် . . . နော်

“စပါးရွေဝါ တောင်လိုပုံ ဆီကို ရေချိုး ဆေးရိုးမီးလှုံ၊ ဆေးရိုးမီးလှုံ” အညာဒေသ၏ ကျေးလက်မြင်ကွင်းကြောင့် “ယန်းမြိုင်လယ်ကဥယျာဉ်မျိုး” ရုပ်ရှင်ဇာတ်လမ်းထဲမှ “ချစ်အာရုံ” သီချင်းကို အမှတ်ရမှုနှင့်အတူ ထပ်ခါ ထပ်ခါ ဆိုမိသည်။ သီချင်းထဲကအတိုင်း နေရာအနှံ့တွင် စပါးပုံများ အစီအစဉ်ဖြင့် တောင်လိုပုံပုံနေသည်။ ဒီနှစ်တွင် ပဲ၊ နှမ်း အထွက်ကောင်းခဲ့သလို နန်းတင်မြေကုများမူ ကြောင့်လည်း “ကိုင်း” စိုက်ခင်းများက ကောက်ပဲသီးနှံများ အောင်ခဲ့သည်။ “ဒီနှစ်မှာလည်း ထွက်နှုန်းကောင်းတာကြောင့် အမေ အလျှူအတန်းကို လက်မတွန့်စတမ်း” စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ *

၂၀၁၆ ခုနှစ် တောင်သူလယ်သမားနေ့ကို ဂုဏ်ပြုပါ၏။

VIETJET ဖြင့်လည်ပတ်ရန် အချိန်ကျရောက်လို့လာပါပြီ ရန်ကုန်မြို့၊ ဟိုချီမင်းမြို့။

၁၉၀၀၀ကျပ် (*) မှစတင်၍ ဗဟိုဌာနများမှ အထူးအလေးအနက်ထားပြီး ဂုဏ်ပြုသတ်မှတ်ထားရှိသည့် “သမိုင်းဝင် နေထူးရက်မြတ်တောင်သူလယ်သမားနေ့” ဖြစ်ပါသည်။ ဤသို့အစဉ်အလာ ကြီးမားသော နေထူးရက်မြတ်အချိန်တွင် တောင်သူလယ်သမားကြီးများအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာကျန်းမာချမ်းသာ ခြင်းနှင့် ကောင်းကျိုးမင်္ဂလာအပြာဖြာတို့ ပြည့်စုံကြလျက် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ပိုမိုတိုးတက် အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းရင်း နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါသည်။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်တွင် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်အရ ပြည်သူလူထုကိုယ်တိုင် ပါဝင်ဆန္ဒပြုခဲ့ကြ ပြီး ပထမအကြိမ်ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခဲ့သော စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁

vietjet Air.com

လက်မှတ်အရောင်းဌာနများ
Website: www.vietjetair.com
-Mobile: http://m.vietjetair.com
-Facebook: www.facebook.com/vietjetglobal
Tab "Booking"

AVIAREPS Myanmar အခန်း(၃၀၆)၊ ပထမထပ်၊ ယူနိုက်တက်စတိတ်၊ အမှတ် ၂၅၊ ဓမ္မစေတီလမ်း၊ မြန်မာ့ကုန်း၊ ရန်ကုန်၊ မြန်မာ။

Tel : (+95-1) 53 94 84
Fax : (+95-1) 53 94 84
Hotline: (+95-9) 789 323 828
ငွေပေးချေနိုင်သည့် နည်းလမ်း: Visa/ Master/AMEX/JCB

* Terms & conditions

နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေများနှင့် အနာဂတ်ကာလတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးတို့ ဆွေးနွေး



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဒဲရစ်မစ်ချယ် ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

နေပြည်တော် မတ် ၁

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်သည် တာဝန်ပြီးဆုံး၍ ပြန်လည် ထွက်ခွာတော့မည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဒဲရစ်မစ်ချယ် ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့ ဖွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေများနှင့် အနာဂတ်ကာလတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးတို့ကို ဆွေးနွေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်၊ ဦးစိုးသိန်း၊ ဦးရဲထွဋ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

ကင်းထောက်လူငယ်များစခန်းချတွေ့ဆုံပွဲ (ပုပ္ပားစခန်း) တက်ရောက်မည့် ကင်းထောက်လူငယ်များအား တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် တွေ့ဆုံအားပေး

ရန်ကုန် မတ် ၁

လူငယ်မောင်မယ်များ အနေဖြင့် တာဝန်သိသော နိုင်ငံသားကောင်းများဖြစ်ပြီး ကိုယ်ကျင့်တရားနှင့် စာရိတ္တကောင်းမွန်စေကာ မိမိကိုယ်ကို အားကိုး၍ သူတစ်ပါးအားအချိန်မရွေး ကူညီပြီး လူငယ်အချင်းချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုရရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကင်းထောက်အဖွဲ့မှ ကင်းထောက်လူငယ်စခန်းချတွေ့ဆုံပွဲများကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် ကင်းထောက်လူငယ် စခန်းချတွေ့ဆုံပွဲ (ပုပ္ပားစခန်း)ကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးခရိုင် ပုပ္ပားမြို့ အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းတွင် ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းနှင့် တက္ကသိုလ်ကောလိပ်များမှ ကင်းထောက်လူငယ် ၆၁၉ ဦးသည် ကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်သူ ဆရာမများနှင့်အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါစခန်းသို့ ရောက်ရှိကြသည်။ ညနေပိုင်းတွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ကင်းထောက်လူငယ်များ စခန်းချတွေ့ဆုံပွဲ(ပုပ္ပား) စခန်းကြီးကြပ်မှု ကော်မတီနာယက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ဦးရဲမြင့်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားကင်းထောက်အဖွဲ့ ကင်းထောက်ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီး ကင်းထောက်အဖွဲ့ ကင်းထောက်ချုပ်နှင့် ကော်မတီ

ဝင်များ၊ ကင်းထောက်ကြီးများက ကင်းထောက် လူငယ်များအား တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက် အားပေးစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် စခန်းကြီးကြပ်မှု ကော်မတီနာယကနှင့် အဖွဲ့ဝင်များအား စခန်းကြီးကြပ်မှု ကော်မတီ စခန်းမှူး အမျိုးသားကင်းထောက်အဖွဲ့ သင်တန်းမှူးချုပ် ဦးအေးကြိုင်နှင့် ကြီးကြပ်အုပ်ချုပ်သူများက ကင်းထောက်လူငယ် အမျိုးသမီးများ နေထိုင်သည့် အဆောင်များ၊ ကင်းထောက်လူငယ် အမျိုးသားများနေထိုင်သည့် ရွက်ဖျင်တံများ၊ စခန်းဖွင့်ပွဲအကြံပြုရေးအဖွဲ့များကို လိုက်လံရှင်းလင်းပြသသည်။ ကင်းထောက်လူငယ်များ စခန်း

ချတွေ့ဆုံပွဲ (ပုပ္ပားစခန်း)ကို မတ် ၁ ရက်မှ ၅ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံ ကင်းထောက်ကြီးများက ကင်းထောက်အတွေ့အကြုံများ ဟောပြောမည်ဖြစ်ပြီး ကင်းထောက်စခန်းချ ပညာရပ်များ၊ ပုပ္ပားတောင်မကြီးနှင့် တောင်ကလပ်များသို့ ခြေကျင်ခရီးသွားရောက်ခြင်း၊ ကင်းထောက်စွမ်းရည်အဖြစ် ရှေးဦးသူနာပြုစုနည်း၊ ကြီးချုပ်နည်း၊ တံထိုးနည်း ပြိုင်ပွဲများပြုလုပ်ခြင်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ရိုးရာဝတ်စုံများ ဝတ်ဆင်ကာ တိုင်းရင်းသားရိုးရာအကများ၊ ဒေသထွက်ကုန်များ အမှတ်တရ လဲလှယ်မှုများ ပြုလုပ်ရန် စီစဉ်ထားသည်။ ကိုလတ်(သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံခြားပညာတော်သင်စေလွှတ် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအား

နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံတော်အတွက် အကျိုးရှိစွာအသုံးပြုနိုင်ရန် ရည်ရွယ်လျက် ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများ၏ ပညာသင်ဆုတမ်းလမ်းမှ အစီအစဉ်အရ ပညာသင်ဆုများကို ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအသီးသီးသို့ စနစ်တကျ ခွဲဝေသတ်မှတ်ပေးပြီး အဆိုပြုချက်များကိုစိစစ်၍ နိုင်ငံခြားပညာတော်သင်များ စေလွှတ်လျက်ရှိပါသည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ဘွဲ့/ဒီဂရီ/ ဒီပလိုမာသင်တန်းသို့ ပညာသင် ၃၈ ဦးနှင့် ဘွဲ့မယူသောသင်တန်း (Training) သို့ ပညာသင် ၁၆၀ စုစုပေါင်း ပညာသင် ၁၉၈ ဦးကို ပြည်ပနိုင်ငံ ၁၇ နိုင်ငံသို့ သွားရောက် ပညာသင်ယူဆည်းပူးနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါသည်။ ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအား ဩစတြေးလျနေသဟာယနိုင်ငံ၊ ဂျပန်နိုင်ငံနှင့် အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံတို့သို့ ပညာသင်အများဆုံး စေလွှတ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။ နိုင်ငံခြားပညာတော်သင် စိစစ်ရွေးချယ်စေလွှတ်ရေးကော်မတီ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့

တင်ဒါပယ်ဖျက်ကြောင်း ကြေညာခြင်း

မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်သည် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အမှတ် (၅၆၉/၅၇၇) ကုန်သည်လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလ လမ်းထောင့် ကျောက်တံတား မြို့နယ် ယခင်သွင်းကုန်ထုတ်ကုန် လုပ်ငန်းရုံးဟောင်း(၄)ထပ် အဆောက်အအုံအား နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ တိုက်ရိုက်အခြေပြောင်းလဲဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် တင်ဒါခေါ်ယူခဲ့ရာ စန္ဒာတိုက်တယ်ကုမ္ပဏီလီမိတက်နှင့် ချီလော်ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် Inle Lake View Resort အား ၂၂-၁၀-၂၀၁၄ ရက်နေ့တွင် တင်ဒါအောင်မြင်သူအဖြစ် ရွေးချယ်ခဲ့ပါသည်။ Inle Lake View Resort အား တင်ဒါအောင်မြင်သူအဖြစ် ရွေးချယ်ပြီးနောက် လုပ်ငန်းများဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန် ၂၇-၁၀-၂၀၁၄ ရက်နေ့တွင် အကြောင်းကြားခဲ့သော်လည်း ယနေ့တိုင် လုပ်ငန်းစတင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း မရှိသည့်အတွက် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ယခင်သွင်းကုန်ထုတ်ကုန် လုပ်ငန်းရုံးဟောင်း (၄)ထပ်အဆောက်အအုံ၏ တင်ဒါအား ပယ်ဖျက်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်

နိုင်ငံတကာသတင်း

ဆီးရီးယားအစိုးရတပ်များ၏ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကြိုးပမ်းမှု ပျက်စီးနိုင်ဟုဆို

ဂျီနီဗာ မတ် ၁

ငါးနှစ်နီးပါးကြာ ဖြစ်ပွားနေသောစစ်ပွဲကိုရပ်တန့်ရန် နိုင်ငံတကာ၏ ကြိုးပမ်းမှုမှာ ဆီးရီးယားအစိုးရတပ်များ တိုက်ခိုက်နေမှုကြောင့် ပျက်ပြားသွားဖွယ်ရှိကြောင်း ဆီးရီးယားအဓိက အတိုက်အခံအုပ်စုမှ ထိပ်တန်းတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက တနင်္လာနေ့တွင် ပြောသည်။

ဆီးရီးယား အစိုးရတပ်များက သဘောတူညီချက်ကိုချိုးဖောက်နေခြင်းကြောင့် ဝါရှင်တန်နှင့်မော်စကိုတို့၏ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးသဘောတူညီချက်မှာ အဆုံးသတ်ဖွယ်ရှိကြောင်း ဆော်ဒီကျောထောက် နောက်ခံ အတိုက်အခံ အဆင့်မြင့်ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီက ပြောသည်။

စနေနေ့တွင် အတိုက်အခံတပ်များကို အစိုးရတပ်များက တိုက်ခိုက်နေကြောင်း သတင်းများထွက်ပေါ်ခဲ့သည်ဟု ပြင်သစ်တို့က ပြောသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးမျှော်လင့်ချက်ရှိ



ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ ရက်က အလက်ဗိုဗြိယအနီးရှိ တရစ်အယ်ဘက်၌ ဆီးရီးယားသမ္မတ ဘတ်ရှာအယ်လ်အာဆတ်ကို ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြနေသူများကို တွေ့ရစဉ်။

သော်လည်း တိုက်ခိုက်မှုများပြုလုပ်နေခြင်းကြောင့် ပျက်စီးသွားနိုင်ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် ဘန်ကီမွန်းက ပြောသည်။

ဂျီဟတ်အဖွဲ့များ ပါဝင်ခြင်းမရှိဟု ပြောသည်။

(ရိုက်တာ)

မက္ကဆီကို ကိုယ်ဝန်သည် အမျိုးသမီး ၁၁ ဦး ဇီကာပိုင်းရပ်ကူးစက်ခံရ

မက္ကဆီကိုစီးတီး မတ် ၁

မက္ကဆီကိုရှိ ကိုယ်ဝန်သည် အမျိုးသမီး ၁၁ ဦးမှာ စုစုပေါင်း ရောဂါဖြစ်ပွားမှု ၁၂၁ ခုတွင် ဇီကာပိုင်းရပ်ပိုး ကူးစက်ခံရကြောင်း

တနင်္လာနေ့တွင် အစိုးရကအတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။

မက္ကဆီကန်တောင်ပိုင်း ဒေသများရှိ ချီအာပတ်စ်နှင့် အိုအက်စကာတို့တွင် ရောဂါဖြစ်ပွားမှု အများဆုံးတွေ့ရှိရကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန မှတ်တမ်းများအရ သိရသည်။

ရောဂါပိုးကူးစက်ခံရသူ ကိုယ်ဝန်သည် ရှစ်ဦးမှာ ချီအာပတ်စ်မှဖြစ်ပြီး



မက္ကဆီကိုရှိ မရီဒါ၌ ဇီကာပိုင်းရပ်နှင့် အခြားခြင်အန္တရာယ်ကင်းစေရေးအတွက် ကြိုတင်ကာကွယ်မှုများ ပြုလုပ်နေသော ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတစ်ဦးကို တွေ့ရစဉ်။

နှစ်ဦးမှာ အိုအက်စကာမှ ဖြစ်ကာ ကျန်တစ်ဦးမှာ ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းဒေသမှဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ဖော်ပြသည်။

ဖေဖော်ဝါရီလလယ်ပိုင်းမှစ၍ ရောဂါပိုးကူးစက်ခံရသည့် ကိုယ်ဝန်သည် အရေအတွက်မှာ မြင့်မားလာပြီး အတည်ပြုထားသည့် ဇီကာပိုင်းရပ်ဖြစ်ပွားမှု ၈၀ တွင် ပိုးကူးစက်ခံရသူ ကိုယ်ဝန်သည် ခြောက်ဦးပါဝင်ကြောင်း ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနက ပြောသည်။

ဇီကာပိုင်းရပ်ပိုးမှာ ဦးခေါင်းသေးရောဂါဖြစ်ပွားစေပြီး ပုံမှန်မဟုတ်သော အဆိုပါ ဦးခေါင်းသေးရောဂါမှ တစ်ဆင့် ဖွံ့ဖြိုးကြီးထွားမှုကို အဟန့်အတားဖြစ်စေကြောင်း အပါအဝင် ဇီကာပိုင်းရပ်အကြောင်းကို အလုံးစုံမသိရှိကြရသေးပေ။

ဘရာဇီး၌ ဦးခေါင်းသေးရောဂါဖြစ်ပွားမှုပေါင်း ၅၈၀ ကျော်တွင် အများစုမှာ ဇီကာပိုင်းရပ် ကူးစက်ခံရသော မိခင်များနှင့် ဆက်စပ်မှုရှိကြောင်း အတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်ငံတွင်းရှိသံသယဖြစ်ဖွယ် ဦးခေါင်းသေး ရောဂါဖြစ်ပွားမှုပေါင်း ၄၁၀၀ ကျော်ကို စစ်ဆေးမှုများ ထပ်မံပြုလုပ်နေကြောင်း သိရသည်။ (ရိုက်တာ)

ကင်ညာကမ်းရိုးတန်းဒေသတွင် တရုတ်နိုင်ငံက မူလတန်းကျောင်းတည်ဆောက်ပေးခဲ့

ဗွမ်ဘာဆာ (ကင်ညာ) မတ် ၁

တရုတ်အစိုးရသည် ကင်ညာကမ်းရိုးတန်းဒေသ တိုက်တာ-တာဗီတာစီရင်စုတွင် မိန်းကလေးမူလတန်းကျောင်းတစ်ခုကို တည်ဆောက်ပေးခဲ့ကြောင်း ဆင်ဟွာသတင်းဌာနတွင်ဖော်ပြသည်။

အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၂၈ သန်းကျော်ကျသည့် အဆင့်မီ မွာတော့ဆီနို-အာဖရိက ချစ်ကြည်ရင်းနှီးရေး မိန်းကလေးမူလတန်းကျောင်းကို တည်ဆောက်ခဲ့ကြောင်း တရုတ်သံရုံး၏ ပြောကြားချက်ကိုကိုးကား၍ ကင်ညာပညာရေး၊ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင်ဖော်ပြခဲ့သည်။

ကင်ညာနိုင်ငံရှိ တရုတ်သံရုံးမှ စီးပွားရေးနှင့်ကုန်သွယ်ရေးသံမှူး ဂူစီက

“ကျောင်းတည်ဆောက်ဖို့ ခွင့်ပြုလိုက်တယ်ဆိုတာက တရုတ်ပြည်သူနှင့် ကင်ညာပြည်သူများကြား ရင်းနှီးဖော်ရွေမှုရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်” ဟုပြောခဲ့သည်။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန တာဝန်ရှိသူများက “မိန်းကလေးကျောင်းအုပ်ကွဲနှုန်းများပြားလာစေရန်နဲ့ လုံခြုံစိတ်ချသော သင်ကြားရေးပတ်ဝန်းကျင်ဖြစ်ပေါ်စေရန်ရည်ရွယ်၍ ဒီစီမံကိန်းကို ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်” ဟုပြောကြားခဲ့သည်။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် လီရှီတစ်က “ ဒီစီမံကိန်းက တရုတ်အစိုးရနဲ့ ကင်ညာအစိုးရကြားပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေတဲ့ ပညာရေးစီမံကိန်း သုံးခုထဲကတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်” ဟု ၎င်းကပြောခဲ့သည်။ (ဆင်ဟွာ)

အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူညီချက်ကို ဆက်လက်ကျင်းပ

ဒမတ်စကတ် မတ် ၁

ဆီးရီးယား အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးသဘောတူညီချက်ကို တိုက်ပွဲနှင့်ပဋိပက္ခများဖြစ်ပေါ်နေသည့်ကြားက ဆက်လက်ကျင်းပခဲ့သည်ဟု ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် ဘန်ကီမွန်းက ပြောခဲ့သည်။

ဘန်ကီမွန်းသည် တနင်္လာနေ့က ဆီးရီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂကိုယ်စားလှယ်နှင့်တွေ့ဆုံပြီးနောက် ဂျီနီဗာတွင် သတင်းထောက်များကို ငြိမ်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက်ကို ဆက်လက်ပြုလုပ်နိုင်မည်ဟုမျှော်လင့်ကြောင်း၊ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ကူညီမှုများကို ထိန်းသိမ်းခံ ဆီးရီးယားဒေသသို့ရောက်ရှိရန်လည်း မျှော်လင့်ကြောင်း စသည်ဖြင့် ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့အပြင် မပြီးပြတ်သေးသော ကုလသမဂ္ဂအစီအစဉ်ဖြစ်သည့် ဆီးရီးယားငြိမ်းချမ်းရေးကို ပြန်လည်စတင်မည်ဟုပြောခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ဆီးရီးယား အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးသဘောတူညီချက်ကို ချိုးဖောက်သည်ဟုဆိုကာ ဆီးရီးယားသမ္မတ ဘတ်ရှာအယ်လ်အာဆတ်အစိုးရအဖွဲ့နှင့် အတိုက်အခံအုပ်စုတို့ကြား အပြန်အလှန်စွပ်စွဲမှုများဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည်။ (အင်န်အိုတီရိုကေ)

ကမ္ဘောဒီးယားရေလုပ်သားငါးဦး ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ပြင်သစ်ခရီးသွားများအား မုဒိန်းမှုကျူးလွန်ကြောင်း ဝန်ခံပြောကြား

ဗန်ကောက် မတ် ၁

ထိုင်းနိုင်ငံ ကမ်းခြေတစ်ခုတွင် ပြင်သစ်ခရီးသွားဧည့်သည်များအား ကမ္ဘောဒီးယားရေလုပ်သားငါးဦးက မုဒိန်းမှုနှင့် တိုက်ခိုက်မှုများကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်း ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးရုံးက အင်္ဂါနေ့တွင် ထုတ်ပြန်သည်။

ပြင်သစ်နိုင်ငံသားလေးဦးသည် စနေနေ့နောင်ပိုင်းက ကမ္ဘောဒီးယားနှင့် နယ်စပ် ထိုင်းနိုင်ငံတို့တွင်ကွန်း၌ တိုက်ခိုက်ခံခဲ့ရကြောင်း ထိုင်းရဲအဖွဲ့က ပြောသည်။

အဆိုပါ တိုက်ခိုက်မှုများသည် ငါးဖမ်းလှေများမှ ရေကူးလာပြီး ပြင်သစ်ခရီးသွားများကို တိုက်ခိုက်မှုပြုလုပ်ကာ အမျိုးသမီးနှစ်ဦးအား မုဒိန်းမှု ကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်း ၎င်းတို့အား ထွက်ပြေးရန်ကြိုးစားစဉ် ဖမ်းဆီးနိုင်ခဲ့ ကြောင်း ထိုင်းရဲတပ်ဖွဲ့စုံစမ်းရေးမှူးများက ပြောသည်။

အဆိုပါ ရေလုပ်သားငါးဦးသည် ပြင်သစ်ခရီးသွားများအား မုဒိန်းမှုနှင့် တိုက်ခိုက်မှုများကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကမ္ဘောဒီးယားသံအမတ်ကြီး အိတ်ဆိုဖီးယားက ဝန်ခံပြောကြားခဲ့သည်။

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးရုံး၏ ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်တွင် ၎င်းတို့အား အကြမ်းဖက်မှုနှင့်မုဒိန်းမှုများဖြင့် တရားစွဲဆိုထားသည်ဟု ဆိုသည်။ (ရိုက်တာ)

ဇန်နဝါရီလအတွင်း ဂျပန်၏အလုပ်လက်မဲ့နှုန်း ၃ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်း

တိုကျို မတ် ၁

ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ဇန်နဝါရီလအတွင်း အလုပ်လက်မဲ့နှုန်း ၃ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်းအထိ လျော့ချနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ မှတ်တမ်းများ၌ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလက ၃ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့ကြောင်း အစိုးရက ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ယခင်လနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ၃ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်းရှိရာမှ အမျိုးသားအလုပ်လက်မဲ့နှုန်း ၀ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်း လျော့ကျသွားကြောင်း၊ အမျိုးသမီး အလုပ်လက်မဲ့နှုန်းမှာ ၂ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်းအထိရှိကြောင်း ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

အလုပ်လက်မဲ့ အရေအတွက်မှာ လူဦးရေ ၂ ဒသမ ၁၂ သန်းတွင် ၄ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းအထိ လျော့ကျခဲ့ကြောင်း၊ အလုပ်သမားဦးရေ ၆၄ ဒသမ ၅၈ ရာခိုင်နှုန်းတွင် ၁ ဒသမ ၀ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာခဲ့ကြောင်း အဆိုပါဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

အစိုးရထုတ်ပြန်သော အချက်အလက်များ၌ နိုင်ငံ၏ အလုပ်ပေးထားနိုင်သော အရေအတွက်မှာ ဇန်နဝါရီလအတွင်း ၁ ဒသမ ၂၈ ရာခိုင်နှုန်းအထိတိုးလာကြောင်း၊ ၁၉၉၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလကတည်းက နှိုင်းယှဉ်လျှင် အမြင့်ဆုံး အဆင့်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ဆင်ဟွာ)

အိုဟိုင်းအိုးကျောင်းပစ်ခတ်မှုတွင် ကျောင်းသားလေးဦး ဒဏ်ရာရ

ဝါရှင်တန် မတ် ၁

အိုဟိုင်းအိုးရှိ ကျောင်းတစ်ကျောင်း၏ကော်ဖီဆိုင်၌ ၁၄ နှစ်အရွယ် ရှိ ကောင်လေးတစ်ဦးကသေနတ်ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ကျောင်းသားလေးဦး ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့ကြောင်း ဒေသတွင်း မီဒီယာကဖော်ပြသည်။

ဒဏ်ရာရရှိသူထဲမှ နှစ်ဦးမှာ အိုဟိုင်းအိုးမြို့လယ် အထက်တန်းကျောင်းမှဖြစ်ပြီး အခြားနှစ်ဦးမှာ ဒဏ်ရာပြင်းထန်ကြောင်းအမေရိကန်ရုပ်မြင်သံကြား သတင်းများတွင်ဖော်ပြထားသည်။

သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောခွင့်ရပုဂ္ဂိုလ်က အဆိုပါ သံသယရှိသူမှာ ပစ်ခတ်မှုအပြီး ၎င်း၏သေနတ်ကိုလွှတ်ချခဲ့ပြီး အခင်းဖြစ်ပွားရာနေရာမှထွက်ပြေးခဲ့ရာ ကျောင်းဝင်းအတွင်း၌ပင် ဖမ်းမိခဲ့ကြောင်း ပြောသည်။

၎င်းမှာ သေနတ်ကို မည်သည့်နေရာမှ ရရှိခဲ့ခြင်းအပေါ် အာဏာပိုင်များက စုံစမ်းဆဲနှင့် အကြောင်းအရင်းကို အသေအချာ မသိရသေးကြောင်း ပြောခွင့်ရသူ ဂျန်းစ်ကပြောသည်။ (ဆင်ဟွာ)

◆ ရှေးစိုက်

မိမိဦးဆောင်သည့် အစိုးရ၏သက်တမ်းကာလ(၅)နှစ်တစ်နှစ်တည်း ပြည့်မြောက်တော့မည့်အချိန်ကာလသို့ မကြာမီရက်ပိုင်းအတွင်း ရောက်ရှိတော့မည်ဖြစ်ပါသည်။ ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့ထုတ်ဖော်ခံစားဆန္ဒပြုလုပ်ဝင်ရွေးချယ်ခဲ့သည့် အစိုးရထံသို့ နိုင်ငံတဝန်များကို စနစ်တကျချောမွေ့စွာဖြင့်လွှဲပြောင်းပေးအပ်နိုင်ရေးအတွက် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေသည့် ကာလဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် လယ်ယာကဏ္ဍကြီးကို အဓိကအခြေခံ မှီခိုအားထားနေရသည့်အပြင် စိုက်ပျိုးရေးအခြေခံနှင့်ဖြစ်သည့်အညီ နိုင်ငံ၏လူဦးရေ အချိုးအစား ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ပါဝင်သည့် တောင်သူလယ်သမားကြီးများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေနိုင်မည့် လယ်ယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အထူးအလေးထားပြီး စဉ်ဆက်မပြတ် အားပေးကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်ပေးကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံ၏အခြေခံအဓိကအားစုများဖြစ်သည့် တောင်သူလယ်သမားဦးကြီးများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတာဝန်သည် “နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားကိုယ်စွမ်းအား” တောင့်တင်းခိုင်မာစေရေး တာဝန်နှင့် တိုက်ရိုက်ဆက်စပ်ဖြစ်တည်လျက်ရှိနေပါသည်။

မိမိတို့အစိုးရ၏ သက်တမ်းကာလ(၅)နှစ်အတွင်း တောင်သူလယ်သမားဦးကြီးများ၏ အခြေခံလိုအပ်ချက်များဖြစ်ကြသော စိုက်ပျိုးစရိတ် အရင်းအနှီးများ တိုးတက်ရရှိရေး၊ မျိုးကောင်းမျိုးသန့်မျိုးစေ့များ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရေး၊ သမားရိုးကျစိုက်ပျိုးစနစ်များအစား ခေတ်မီစိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာများပြန့်ပွားပေးနိုင်ရေး၊ လက်မှုလယ်ယာစနစ်မှ စက်မှုလယ်ယာစနစ်သို့ ကူးပြောင်းနိုင်ရေး၊ မိုးရေကိုသာမက ပြင်ပရေကိုမှီခိုနေသည့် အခြေအနေမျိုးမှ တစ်နှစ်လုံးစိုက်ပျိုးနိုင်ရန် လယ်မြေများကို မြစ်ရေတင်စီမံကိန်း၊ ဆည်တာတမံစီမံကိန်းများဆောင်ရွက်ပေးခြင်းနှင့် ခေတ်မီအဆင့်မြင့် စက်မှုလယ်ယာမြေစနစ်သို့ ကူးပြောင်းနိုင်ရေးလုပ်ငန်းများကို အုတ်မြစ်ချ ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။

နိုင်ငံနှင့်အဝန်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန်ရှိနေသော လယ်ယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ပံ့ပိုးခြင်းတာဝန်များကို နောက်အစိုးရသက်တမ်းကာလတွင် ပိုမိုတိုးတက်အောင်မြင်အောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် စနစ်တကျ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့မည်ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံ၏ အဓိကစားသုံးသီးနှံအမယ်ဖြစ်သော ဆန်စပါးသီးနှံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည် နိုင်ငံသားအားလုံးအတွက် နေ့စဉ်လိုအပ်ချက်ဖြစ်သော “စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတာဝန်” နှင့် တိုက်ရိုက်ဆက်စပ်လျက်ရှိသည့် အားလျော်စွာ တစ်ကေအထွက်နှုန်းများ သိသိသာသာတိုးတက်စေပြီး တောင်သူလယ်သမားကြီးများအတွက် ဝင်ငွေနှစ်ဆ အမှန်တကယ်တိုးတက်ခံစားရရှိနိုင်မည့် အထွက်တိုးစပ်မျိုးစပါးမျိုးစေ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

ဆန်စပါးသီးနှံအပါအဝင် တောင်သူလယ်သမားများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်လိုက်သည့် ပြည်တွင်းစားသုံးမှုပိုလျှံသော ကောက်ပဲသီးနှံအမျိုးမျိုးတို့ကို

နိုင်ငံတကာဈေးကွက်သို့ ယှဉ်ပြိုင်တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ရေးအတွက် “ရိတ်သိမ်းချိန်လွန်နည်းပညာ” ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့်အတူ တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးလုပ်ငန်းကိုလည်း အားပေးကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

တောင်သူလယ်သမားများ၏ လယ်ယာထွက်ကုန်များကို ဈေးနှုန်းခိုင်ခိုင်မာမာဖြင့် ပြည်တွင်းပြည်ပ ယှဉ်ပြိုင်တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ရေးအတွက် အခြေခံလိုအပ်ချက်ဖြစ်သော လယ်ယာထွက်ကုန် “လက်ကားဈေး (Wholesale Market)” ကြီးများ၊ ပုဂ္ဂလိက အခန်းကဏ္ဍမှ ထူထောင်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး အားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

တောင်သူလယ်သမားများအတွက် အခြေခံလိုအပ်ချက်ရှိနေသော ခေတ်မီစိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာများ လက်ဝယ်အရောက်အလွယ်တကူ ရောက်ရှိရေး၊ ပညာပေးလုပ်ငန်းများ၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အဓိကဆက်စပ်နေသောပစ္စည်းများဖြစ်သည့် ရာသီဥတုသတင်းအချက်အလက်များ၊ ဈေးကွက်နှင့် ဈေးနှုန်းသတင်းအချက်အလက်များ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ တောင်သူလယ်သမားများ သိရှိအသုံးပြုနိုင်ရေးနှင့် တောင်သူလယ်သမားများ၏ ကိုယ်စိတ်အပန်းဖြေအနားယူမှုကို အထောက်အပံ့ဖြစ်စေမည့် လယ်ယာကဏ္ဍသတင်းနှင့် ပညာပေးကဏ္ဍများအပြင် မြေဖျော်ရေးအစီအစဉ်များ၊ ကဏ္ဍစုံ

စားရေရိက္ခာထုတ်လုပ်မှုကို မထိခိုက်စေရေးအတွက် ပိုမိုအလေးထားဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်သည်လည်း နိုင်ငံ၏စဉ်ဆက်မပြတ် တိုးပွားလာမည့် လူဦးရေအတွက် စားရေရိက္ခာဖူလုံစိတ်ချရမှုရှိစေရေးအတွက်သာမက ကမ္ဘာ့ရိက္ခာလိုအပ်ချက်ကို အထောက်အကူဖြစ်စေရန် နိုင်ငံတကာဈေးကွက်သို့ ပိုမိုတိုးတက်တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ရေး ရည်မှန်းချက်ဖြင့် သီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုကို ဘက်စုံမှ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင် အားပေးဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

မိမိတို့နိုင်ငံ၏ မြေသယံဇာတ၊ ရေသယံဇာတပေါကြွယ်ဝမှု၊ စိုက်ပျိုးရေးအတွက် အလွန်ကောင်းမွန်သော သဘာဝပေးပေးသည့် ရာသီဥတုအခြေအနေကောင်းများကို တောင်သူလယ်သမားတို့၏ စွမ်းအားဖြင့်ပေါင်းစပ်လျက် လယ်ယာကဏ္ဍ စားနပ်ရိက္ခာထုတ်လုပ်မှုကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် တိုးတက်မြှင့်တင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခြင်းလုပ်ငန်းသည် မိမိတို့ပြည်သူများနှင့် ကမ္ဘာ့ကမ္ဘာသားအားလုံး၏ “စားနပ်ရိက္ခာလုံခြုံရေး (Food Security)” လိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည်ဖြစ်၍ နိုင်ငံတော်၏အမျိုးသားရေးအကျိုးစီးပွားကိုလည်း မြှင့်တင်ပေးနိုင်မည့် “ကုသိုလ်လည်းရ၊ ဝမ်းလည်းဝ”

နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ တောင်သူလယ်သမားမိသားစုများ၏ လူနေမှုဘဝနှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေးသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်အမျိုးသားရေး အကျိုးစီးပွားဖြစ်

ပါဝင်သော “တောင်သူလယ်သမား ဂုဏ်ပြုတေးသီချင်းဖြင့်ပွဲများ” နှင့် “တောင်သူလယ်သမားကဏ္ဍဂိုဏ်း (Farmers' Channel)” အစီအစဉ်များကိုလည်း တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် တိုးတက်ထုတ်လွှင့်ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

ချစ်ကြည်လေးစားအပ်ပါသော တောင်သူလယ်သမားကြီးများခင်ဗျား -
လူသားတိုင်း၊ နိုင်ငံသားတိုင်း၏ နေ့စဉ်ဘဝအတွက် စားရေး၊ ဝတ်ရေး၊ နေရေး အခြေခံလိုအပ်ချက်များအနက် နေ့စဉ်မရှိမဖြစ် အဓိကလိုအပ်ချက်မှာ “စားရေရိက္ခာ” လိုအပ်ချက်ဖြစ်ပါသည်။ ကမ္ဘာ့လူဦးရေမှာ နေ့စဉ်တိုးတက်လျက်ရှိရာ လက်ရှိ ယနေ့လူဦးရေသန်းပေါင်း ၇၀၀၀ ကျော်မှာ လာမည့် ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ်တွင် သန်းပေါင်း ၉၀၀၀ ရှိလာမည်ဖြစ်သဖြင့် လိုအပ်လာမည့် စားရေရိက္ခာအတွက် ပိုမိုစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ကြရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ယင်းလိုအပ်ချက်အပေါ်တွင် ကမ္ဘာ့ကြီးပုရွေးလူမှုနှင့် ကမ္ဘာ့ရာသီဥတု၏ ပြင်းထန်စွာပူပြင်းခြောက်သွေ့ခြင်း၊ လွန်ကဲစွာမိုးသည်းထန်ခြင်း၊ အအေးလွန်ခြင်းကြောင့် ဆီးနှင်းကျခြင်း၊ လေမုန်တိုင်းများတိုက်ခြင်း၊ ငလျင်ကြီးများလှုပ်ခြင်း၊ ဆူနာမီလှိုင်းများကျရောက်ခြင်းစသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြီးများ ကြုံတွေ့နေရခြင်းနှင့် လူသားတို့၏ လောဘ၊ ဒေါသမီးများကြောင့် ဖြစ်ပေါ်နေကြရသည့် လူပယောဂ စစ်မီးအန္တရာယ်ဆိုးကြီးများကြောင့်

သည် အလွန်မွန်မြတ်သန့်စင်သော လုပ်ငန်းရပ်ပင်ဖြစ်ပါသည်။

ချစ်ကြည်လေးစားအပ်ပါသော တောင်သူလယ်သမားကြီးများခင်ဗျား -
နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ တောင်သူလယ်သမား မိသားစုများ၏ လူနေမှုဘဝနှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေးသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ၏ “ရေရှည်အမျိုးသားရေး အကျိုးစီးပွား” ဖြစ်ပါသည်။ မိမိတို့ လက်ရှိအစိုးရသက်တမ်း(၅)နှစ်တာကာလအတွင်း လယ်ယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကြိုးပမ်းဖော်ဆောင်နိုင်ခဲ့မှုများသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ တောင်သူလယ်သမားအကျိုးစီးပွားအတွက်သာမက နိုင်ငံ၏ရေရှည်အမျိုးသားရေး အကျိုးစီးပွားကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ မကြာတော့မည့် ကာလတွင် ဖြစ်ပေါ်လာမည့် အစိုးရအနေဖြင့်လည်း “ဤအစဉ်အလာကောင်း၊ စံနမူနာကောင်းများ” ကို ဆက်လက်၍ လက်ဆင့်ကမ်းသယ်ဆောင်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားလိမ့်မည်ဟု လေးနက်စွာယုံကြည်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့မဟုတ်သော “နေ့ထူးရက်မြတ် တောင်သူလယ်သမားနေ့” ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံးရှိ တောင်သူလယ်သမားထုကြီးအနေဖြင့် မိမိတို့၏အကျိုးစီးပွား၊ နိုင်ငံတော်၏ ရေရှည်အမျိုးသားရေး အကျိုးစီးပွားအတွက် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားအားလုံးနှင့်အတူ ပူးပေါင်းပါဝင် ကြိုးပမ်းဖော်ဆောင်ပေးကြပါရန် အလေးအနက် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။



ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း ပြည်ပညောင်များအား သီးခြားစီတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မတ် ၁

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဒဲရစ်မစ်ချယ်အား ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင်လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ပီဆာနု ဆူဗာနာရတအား ယနေ့ မနန်းလွဲ ၂ နာရီတွင်လည်းကောင်း၊ ဂုလသမဂ္ဂ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအကြံပေး မစ္စတာ ဝီရေန်မာဗိာယား (အပေါ်ပုံ) အား ယနေ့ညနေ ၉ နာရီတွင်လည်းကောင်း နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ သီးခြားစီ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံပွဲများသို့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယနာယက၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး၊ လွှတ်တော်ချင်း ချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇန့်လှယ်ထန်းနှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် ပြည်ပညောင်များအား သီးခြားစီတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မတ် ၁

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်သည် ဂုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအကြံပေး ပုဂ္ဂိုလ် မစ္စတာ ဝီရေန်မာဗိာယားအား ယနေ့မနန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ပီဆာနု ဆူဗာနာရတ အား ယနေ့ ညနေ ၉ နာရီတွင်လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဒဲရစ်မစ်ချယ် (အောက်ပုံ) အား ယနေ့ ညနေ ၉ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင်လည်းကောင်း နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံပွဲများသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်စုစုလွင်နှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)



ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်အစည်းအဝေး

နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဒုတိယသမ္မတများ ရွေးချယ်တင်မြှောက်ရေး အစုအဖွဲ့ အလိုက်အစည်းအဝေးများ စတင်ကျင်းပမည့်နေ့ရက် ပြင်ဆင်သတ်မှတ်

နေပြည်တော် မတ် ၁

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေး ဆဋ္ဌမနေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီ တွင် ကျင်းပရာ (ယာပုံ) နိုင်ငံတော် သမ္မတနှင့် ဒုတိယသမ္မတများ ရွေးချယ် တင်မြှောက်ရေး အစုအဖွဲ့အလိုက် အစည်းအဝေးများ စတင်ကျင်းပမည့် နေ့ရက်ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ခြင်း၊ တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၊ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ၊ ပိုလန် သမ္မတနိုင်ငံနှင့် တူရကီသမ္မတနိုင်ငံ တို့မှ ပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာများကို မှတ်တမ်းတင်ခြင်း၊ ကချင်ပြည်နယ် နှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ရှိ မြို့၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများ တိုးချဲ့ ပြင်ဆင်ခြင်းနှင့် ပယ်ဖျက်ခြင်း၊ မြန်မာ နိုင်ငံ လွှတ်တော်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်း ခြင်း၊ ကော်မရှင်(၁)နှင့် ကော်မတီ နှစ်ခုဖွဲ့စည်းခြင်းတို့ကို အတည်ပြု ဆောင်ရွက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်နာယက မန်းဝင်းခိုင်သန်း

က တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ အမျိုးသားပြည်သူ့ကွန်ဂရက် အမြဲ တမ်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ ကျန်တဲ့ ကျန်း၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ပြည်သူ့သမ္မတ နိုင်ငံ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ ရှိရင်ရှာ မင်ချောင်းဒရီ၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ ငုယင်ဆင်ဟွန်၊ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း နိုင်ငံ အထက်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မစ္စ ဗလင်တီနာ အိုင်မတ်ဗီရန်ကို၊ ပိုလန် သမ္မတနိုင်ငံဆီးနိုတ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ စတန်နီစလော ကာဂျက်စ် စကီးနှင့် တူရကီသမ္မတနိုင်ငံ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ အစ္စမေးလ် ခါရာမန်(နီ)တို့ထံမှ ပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာများကို ဖတ်ကြားပြီး လွှတ်တော်က မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်နာယက က ကချင် ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားခရိုင် ချိပေဖွ မြို့နယ်ကို မူလက မြို့နှစ်မြို့၊ ရပ်ကွက် (၇)ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၄၀ နှင့် ကျေးရွာ ၁၂၄ ရွာဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားရှိရာ



စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ လုံခြုံရေးကိစ္စ ရပ်ဘန်၊ အော်ချိုတ်၊ လေ့လော်၊ တီကြာပူ၊ ရားလူခါ၊ ဆင်းခုံး၊ လဇုဝ်၊ ကျင်းဒေါ၊ လခန်၊ ဆန်ယူ၊ အရပ်ရပ်ကြောင့် နယ်မြေဒေသ လီရှင်း၊ ချွတ်မော်လွင်၊ ဖျင်းလော့၊ ဆော့ဇမ်နှင့် လုတ်ဝမ် စုစုပေါင်း ကျေးရွာ ၂၁ ရွာကို တိုးချဲ့ကျေးရွာများ အဖြစ် ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခြင်း၊ မြို့ဆိမ်၊ စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁ သို့

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် မြန်မာနိုင်ငံလွှတ်တော်ဆိုင်ရာအဖွဲ့
(Myanmar Parliamentary Union - MPU)
အဖွဲ့ဝင်များစာရင်း (၀၁ - ၀၃ - ၂၀၁၆)

စဉ်	ရာထူး	အမည်	တာဝန်
၁။	ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက၊ အမျိုးသား လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ	မန်းဝင်းခိုင်သန်း	ဥက္ကဋ္ဌ
၂။	ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ	ဦးဝင်းမြင့်	ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ
၃။	ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ	ဦးတီခွန်မြတ်	အဖွဲ့ဝင်
၄။	ကချင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ	ဦးထွန်းတင်	။
၅။	ကယားပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ	ဦးလှထွေး	။
၆။	ကရင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ	ဦးစောချစ်ခင်	။
၇။	ချင်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ	ဦးစိုဘွဲ့	။
၈။	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ	ဦးသန်း	။
၉။	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ	ဦးခင်မောင်အေး	။
၁၀။	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ	ဦးခင်မောင်ရင်	။
၁၁။	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ	ဦးတာ	။
၁၂။	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ	ဦးအောင်ကျော်ဦး	။
၁၃။	မွန်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ	ဒေါ်တင်အိ	။
၁၄။	ရခိုင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ	ဦးစံကျော်လှ	။
၁၅။	ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ	ဦးတင်မောင်ထွန်း	။
၁၆။	ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ	ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်	။
၁၇။	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ	ဦးအောင်ကျော်ခိုင်	။
၁၈။	ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယနာယက	ဦးအေးသာအောင်	အတွင်းရေးမှူး

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ် သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များစာရင်း - ၁ (၀၁ - ၀၃ - ၂၀၁၆)

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်၊ ရာထူး	အမည်	တာဝန်
၁။	-	သူရဦးရွှေမန်း	ဥက္ကဋ္ဌ
၂။	ရမည်းသင်းမဲဆန္ဒနယ်	ဦးကိုကိုနိုင်	ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁)
၃။	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄)	ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေး	ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂)
၄။	လမ်းမတော် မဲဆန္ဒနယ်	ဦးခင်မောင်ဝင်း	အဖွဲ့ဝင်
၅။	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၅)	ဦးမောင်မောင်အုန်း	။
၆။	ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း) အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန	ဦးကျင်ဖေ	။
၇။	ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ငြိမ်း) နိုင်ငံတော်အေးချမ်း သာယာရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေး ကောင်စီရုံး	ဦးဇော်မြင့်ဖေ	။
၈။	ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး (ငြိမ်း) မြန်မာ့ပုလဲလုပ်ငန်း	ဦးမောင်တိုး	။
၉။	ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး (ငြိမ်း) ရေအားလျှပ်စစ် ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း	ဦးကြည်သာ	။
၁၀။	ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး (ငြိမ်း) စက်မှုဝန်ကြီးဌာန	ဦးအေးမောက်	။
၁၁။	ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး (ငြိမ်း) မြန်မာ့ရေနံဓာတု လုပ်ငန်း	ဦးသိန်းလွင်	။
၁၂။	ဗိုလ်မှူးကြီး(ငြိမ်း)	ဦးတင်မောင်ဦး	။
၁၃။	ဆားလင်းကြီးမြို့နယ် အများပိုင်ကုမ္ပဏီဥက္ကဋ္ဌ	ဦးစောလှထွန်း	။
၁၄။	မြို့နယ်ဦးစီးမှူး(ငြိမ်း) တိမွေးကုဦးစီးဌာန	ဒေါက်တာစိုးမိုးအောင်	။
၁၅။	ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ငြိမ်း) မီးသတ်ဦးစီးဌာန	ဦးမြင့်ထွန်း	။
၁၆။	ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ငြိမ်း) ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန	ဦးစိုးမြင့်	။
၁၇။	ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး (ငြိမ်း) ကုန်းလမ်းပို့ဆောင် ရေးဦးစီးဌာန	ဦးဝင်းသန်း	။

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များလေ့လာဆန်းစစ် သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များစာရင်း - ၂ (၀၁ - ၀၃ - ၂၀၁၆)

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်၊ ရာထူး	အမည်	တာဝန်
၁။	လက်ထောက်ညွှန်ကြား ရေးမှူး(ငြိမ်း)သာသနာ ရေးဝန်ကြီးဌာန	ဦးစိုးရယ်	အဖွဲ့ဝင်
၁၉။	သံအမတ်ကြီး(ငြိမ်း)	ဦးခင်မောင်တင်	။
၂၀။	သံအမတ်ကြီး(ငြိမ်း)	ဦးကျော်တင်ဆွေ	။
၂၁။	အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် (ငြိမ်း) နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန	ဦးစံရွှေအောင်	။
၂၂။	ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ငြိမ်း) ကြေးတိုင်နှင့် မြေစာရင်းဦးစီးဌာန	ဦးမြင့်ဆွေ	။
၂၃။	ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ချုပ်(ငြိမ်း) ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ်ရုံး	ဦးကျော်စိန်	။
၂၄။	ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ချုပ်(ငြိမ်း) ပြည်ထောင်စု ရှေ့နေချုပ်ရုံး	ဦးခင်မောင်ဦး	။
၂၅။	ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း) ပြည်ထောင်စု တရားလွှတ်တော်ချုပ်	ဦးတင်ဝင်း	။
၂၆။	ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း) ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး	ဦးအောင်မြင့်	။
၂၇။	ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း) ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး	ဦးစန်းလွင်	။
၂၈။	ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း) အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန	ဦးအေးဟန်	။
၂၉။	ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း) အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန	ဦးအောင်မြင်	။
၃၀။	တွဲဖက်ပြည်နယ် ဥပဒေအရာရှိ(ငြိမ်း) ရှမ်းပြည်နယ်	ဦးအောင်မြင်ထွန်း	။
၃၁။	ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း) အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန	ဦးကျော်စန်း	။
၃၂။	ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း) ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး	ဒေါ်သန်းသန်းရီ	။

ပြည်တွင်းသတင်း

ရွှေတောင်စားစေတီတော် နှစ်(၂၅၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်ဖော်ကွန်း ပဟာခေါင်းလောင်းတော်ကြီးပိမာန်တော်ရေစက်ချမှတ်လာ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁

ရွှေတောင်စားစေတီတော် နှစ် (၂၅၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်ဖော်ကွန်း ဖြစ်သည့် မဟာဝိဇယ ခေမသီတလ နိဗ္ဗာတ ယောသ မဟာခေါင်းလောင်း တော်ကြီး ပိမာန်တော် ရေစက်ချ ကုသိုလ်တော်မင်္ဂလာ အခမ်းအနား ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် လောက မာရဇိန်ဘုရားကြီး အရှေ့ဘက်မုခ်ဦး ရှိ ဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှတို့သည် လောက မာရဇိန် ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား မြသပိတ်ဆွမ်းတော်၊ သစ်သီးပန်းမန် နှင့် သောက်တော်ရေချမ်းများ ကပ်လှူပူဇော်ကြပြီး ရွှေတောင်စား စေတီတော်ကြီးနှင့် ရဟန္တာသိမ်တော် အတွင်းရှိ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်အား ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်၊ တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဂေါပက အဖွဲ့ နာယကတို့က မဟာဝိဇယ ခေမသီတလ နိဗ္ဗာတ ယောသ မဟာ ခေါင်းလောင်းတော်ကြီး ပိမာန် တော်ကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး



(အပေါ်ပုံ) ခေါင်းလောင်းတော်ကြီး ကို အမွှေးနံ့သာရည်များ ပတ်ဖျန်း ကာ မင်္ဂလာခေါင်းလောင်းထိုး၍ ပူဇော်ကြသည်။ ယင်းနောက် ပိမာန်တော်ကြီး ပတ္တဒါန ရေစက်ချ ကုသိုလ်တော် မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို လောက မာရဇိန်ဘုရားကြီး အရှေ့ဘက်မုခ်ဦး ရှိ ဓမ္မာရုံ၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ အခမ်းအနားသို့ ထားဝယ်မြို့၊ ပခုက္ကူ ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာ

သဒ္ဓမ္မဇောတိကဇေ ဘဒ္ဒန္တအဂ္ဂဝံသ အမှူးပြုသော သံဃာတော်များက ပရိတ်တရားတော်များ ရွတ်ပွားချီးမြှင့် တော်မူကြပြီး တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်ဇနီး အမှူးပြုသော အလှူရှင်များက သံဃာတော်များနှင့် သီလရှင်ဆရာကြီးများထံ လှူဖွယ် ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ကြသည်။ ယင်းနောက် ဇေယျဝတီကျောင်း တိုက် နာယကအဖွဲ့ဝင် အဂ္ဂမဟာ

ပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တသူရိယထံမှ အနု မောဒနာတရားနာယူကြပြီး ရေစက် သွန်းချအမျှပေးဝေကြကာ ဆရာ တော် သံဃာတော်များအား နေ့ဆွမ်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။ ရွှေတောင်စား စေတီတော် နှစ် (၂၅၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ် ဖော်ကွန်းအဖြစ် စေတီတော်ကြီး တွင် ထားရှိပူဇော်ရန်အတွက် အမြင့် ၁၂ ပေ၊ အချင်း ငါးပေ ခုနစ်လက်မ ရှိပြီး ကြေးပိဿာချိန် ၁၁၇၇၇

ဒသမ ၄ ရှိသော မဟာဝိဇယ ခေမသီတလ နိဗ္ဗာတယောသ မဟာ ခေါင်းလောင်းတော်ကြီးကို တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများနှင့် စေတနာရှင် အလှူရှင်များ၏ လှူဒါန်းမှုများမှ ရရှိသည့် ကြေးစင်များဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် မတ် ၂၀ ရက်က မန္တလေးမြို့ တမ္ပဝတီရပ်၌ စတင်သွန်းလောင်း ခဲ့ပြီး ၉၈၄ ရက်တွင် ရွှေတောင်စား စေတီတော်၏ ရင်ပြင်တော် အရှေ့

တောင်ထောင့်အရပ်တွင် ရေစက်ချ လှူဒါန်းပူဇော်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ရွှေတောင်စား စေတီတော်တွင် တည်ထားသည့် မဟာဝိဇယ ခေမသီ တလ နိဗ္ဗာတ ယောသ မဟာ ခေါင်းလောင်းတော်ကြီးသည် ရွှေတိဂုံ စေတီတော်မြတ်ကြီးရှိ သာယာဝတီ မင်း တည်ထားခဲ့သော ခေါင်းလောင်း တော်ကြီးနှင့် အရွယ်တူ၊ ပုံစံတူဖြစ်ပြီး ဒုတိယကမ္ဘာစစ်နောက်ပိုင်း မြန်မာ နိုင်ငံတွင် သွန်းလောင်းသည့် ခေါင်းလောင်းတော်များတွင် ဒုတိယ အကြီးဆုံး ခေါင်းလောင်းတစ်ခု ဖြစ်သည်။

အခမ်းအနား အပြီးတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် နှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် ရွှေတောင်စား စေတီတော်ရင်ပြင် ဘုရားကြီး ပိဋကတ်တိုက်တွင် ဖွင့်လှစ်ထား သည့် e-Library ကို ကြည့်ရှု လေ့လာကြသည်။

အဆိုပါ e-Library တွင် ရှေးဟောင်း ကျမ်းစာအုပ်များ၊ ဓမ္မစာပေများ၊ ဘာသာရေးစာပေ များနှင့် သုတရသစာအုပ်စာစောင် များကို ဘုရားဖူးပရိသတ်များ အနေဖြင့် ဖတ်ရှုလေ့လာနိုင်ကြောင်း သိရှိရသည်။

(မြဝတီ)

တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတွင် စည်းကမ်းလိုက်နာမှုသည်အရေးကြီးသဖြင့် အခြေခံ အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများအား စာပတ်ခြင်းမှရရှိနိုင်

နေပြည်တော် မတ် ၁

မိမိတို့သွားနေသည့် ဒီမိုကရေစီစနစ်တွင် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် အညီ စည်းကမ်း၊ ဥပဒေဘောင်ထဲမှ အလုပ်ကို ကြိုးစားလုပ်ဆောင်ကြမည် ဆိုလျှင် တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို များစွာအထောက်အကူ ရရှိစေမည် ဖြစ်ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ရွှေဝယ်သီရိ ပညာပိမာန်စာကြည့်တိုက်ဖွင့်ပွဲနှင့် ထားဝယ် မြို့ သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးအတွက် လမ်းသန့်ရှင်းရေးယာဉ် လွှဲပြောင်းပေး အပ်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ (ယာပုံ) တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်မြို့ တိုင်းဒေသကြီး အားကစားကွင်း ရှိ ရွှေဝယ်သီရိ ပညာပိမာန်စာကြည့်တိုက်ဖွင့်ပွဲနှင့် လမ်းသန့်ရှင်းရေးယာဉ် လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နေ့လယ်ပိုင်းက ကျင်းပရာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှ၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကို၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူး တပ်မတော်အရာရှိကြီး များ၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ စေတနာရှင် အလှူရှင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် နှင့် တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးတို့က ရွှေဝယ်သီရိပညာပိမာန် စာကြည့်တိုက်ကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်က စာကြည့်တိုက်ကမ္ဘာ့မော်ကွန်းကျောက်စာကို စက်ခလုတ်နှိပ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးကာ အမွှေးနံ့သာများ ပတ်ဖျန်းပေးကြသည်။

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ယနေ့ခေတ်သည် ပညာခေတ်ဖြစ်သည်နှင့်အညီ ပညာတတ်ရန်၊ ခေတ်နှင့်အညီလိုက်နိုင်ရန် လိုကြောင်း ပြည်သူတို့၏ ပကတိလိုအပ်ချက်ဆန္ဒမှာ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး နှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ ချုပ်ငြိမ်း ရေးတို့မှာ မရှိမဖြစ်လိုအပ်ကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ ချုပ်ငြိမ်းရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် တပ်မတော်တို့ ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်လျက်ရှိရာ တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးစာချုပ် (NCA) အား တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ ရှစ်ဖွဲ့ဖြင့် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ကျင်းပခြင်း၊ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နေကြောင်း၊ တရား ဥပဒေစိုးမိုးရေးတွင် စည်းကမ်းလိုက်နာမှုသည် အရေးကြီးသဖြင့် ယင်း၏ အခြေခံဖြစ်သည့် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများအား စာပတ်ခြင်းမှ ရရှိ နိုင်ကြောင်း၊ မိမိဘဝတိုးတက်ရေးကိုလည်း အထောက်အကူပြုစေနိုင်ကြောင်း၊ ထားဝယ်ဒေသရှိ လူငယ်လူရွယ်များ၊ ဒေသခံပြည်သူများ အသိပညာတိုးပွား စေရန် ရွှေဝယ်သီရိ ပညာပိမာန်စာကြည့်တိုက်အား ရည်ရွယ်ချက်ကြီးမားစွာ ဖြင့် ဆောက်လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း



ဆက်သွယ်ရေးလမ်းများ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် တိုးတက်ကောင်းမွန်မှု ရှိလာ သည်ကို တွေ့မြင်ရကြောင်း၊ ထို့အတွက် မြို့သန့်ရှင်းသာယာလှပရေး အတွက် အထိုက်အလျောက်အထောက်အကူဖြစ်စေရန် လမ်းသန့်ရှင်းရေး ယာဉ်တစ်စီးကို လှူဒါန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မြို့သန့်ရှင်းသာယာလှပရေး အတွက် မြို့သူမြို့သားများကိုယ်တိုင် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုသည် အရေးကြီးကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီစနစ်တွင် အခြေခံဥပဒေမူဘောင်အတွင်းမှ အလုပ်ကြိုးစား ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ ထို့အတူ မိမိတို့ နေ့စဉ်စားသုံးနေသည့် စားကုန်၊ သောက်ကုန်၊ သုံးကုန်ပစ္စည်းများကို ကိုယ့်ဒေသ၊ ကိုယ့်တိုင်းပြည် အတွင်း ထုတ်လုပ်နိုင်အောင် ကြိုးစားလုပ်ဆောင်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် အလှူရှင်များမှ စုပေါင်းလှူဒါန်းသော ရွှေဝယ်သီရိပညာ ပိမာန် စာကြည့်တိုက်ဆိုင်ရာ မှတ်တမ်းနှင့် လမ်းသန့်ရှင်းရေးယာဉ်မှတ်တမ်း တို့ကို တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တာဝန်ရှိသူများထံ လွှဲပြောင်း ပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများကိုယ်စား စစ်ရေးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးဆန်းဦးနှင့် စေတနာရှင် အလှူရှင်များက စာကြည့်တိုက်နှင့် လမ်းသန့်ရှင်းရေးယာဉ်အတွက် အလှူငွေများကို ပေးအပ် လှူဒါန်းသည်။ အခမ်းအနားအပြီးတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် စာကြည့်တိုက်အတွင်းရှိ စာဖတ်ခန်းများ၊ e-Library နှင့် ကလေးစာဖတ်ခန်းများကိုလည်းကောင်း၊ လှူဒါန်းထားသည့် လမ်းသန့်ရှင်း ရေးယာဉ်ကိုလည်းကောင်း လိုက်လံကြည့်ရှုကြသည်။

ရွှေဝယ်သီရိပညာပိမာန်စာကြည့်တိုက်ကို ထားဝယ်မြို့ တိုင်းဒေသကြီး အားကစားဝင်းအတွင်းရှိ မြေနေရာတွင် တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစု များနှင့် စေတနာရှင် အလှူရှင်များ၏ စုစုပေါင်းလှူဒါန်းငွေကျပ်သိန်းပေါင်း ၂၆၀၀ ကျော်ဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန် ၄ ရက်တွင် ပန္နက်တော်တင် အခမ်း အနားပြုလုပ်၍ စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ကြောင်း၊ RC သုံးထပ်ဆောင် အဆောက် အအုံဖြစ်ပြီး မြေညီထပ်တွင် ကလေးစာဖတ်ခန်းများနှင့် ရသစာအုပ်စင်များ၊ ပထမထပ်တွင် e-Library ၊ သုတစာအုပ်စင်များနှင့် စာဖတ်ခန်း၊ ဒုတိယ ထပ်တွင် စာကြည့်တိုက်မှူး ရုံးခန်း၊ အစည်းအဝေးခန်းနှင့် ခန်းမတို့ပါဝင် ကြောင်းနှင့် စာကြည့်တိုက်အတွင်း၌ လက်ရှိတွင် သုတ၊ မဂ္ဂဇင်း၊ ရုပ်ပြနှင့် ဝတ္ထစာအုပ် စသည့် အမျိုးအစားစုံ စာအုပ် စုစုပေါင်း ၁၀၀၀၀ ကျော်ရှိ ကြောင်း သိရှိရသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ထားဝယ်တပ်နယ် တပ်မတော်ဆေးရုံ၌ ဆေးရုံ တက်ရောက်ကုသမှုခံယူနေကြသော အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များကို တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဇနီး ဒေါ်ကြာကြာလှနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်တွေ့ဆုံ၍ ကျန်းမာရေးအခြေ အနေများ၊ ဆေးကုသနေမှုအခြေအနေများကို မေးမြန်းကာ အားပေးစကား ပြောကြားပြီး လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်သည်။ အလားတူ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ဇနီးနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ သည် အမျိုးသမီးကုသဆောင်တွင် ကုသမှုခံယူနေကြသည့် တပ်မတော်သား မိသားစုဝင်များကို အားပေးစကားပြောကြားပြီး လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ခဲ့ကာ ယနေ့ တပ်မတော်ဆေးရုံတွင် မွေးဖွားခဲ့သည့် မိခင်နှင့် ကလေးငယ်တို့ကို ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (မြဝတီ)

တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ၏ အနာဂတ်အရေး လူသားအပေါင်းက ကြိုးပမ်းပေး ဝန်းကျင်/သားငှက်

၂၀၁၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် (၆၈)ကြိမ်မြောက် United Nations General Assembly (UNGA) အစည်းအဝေးတွင် မျိုးဆက်ပျက်သုဉ်းလုဆဲ တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်နှင့် သစ်ပင်ပန်းမန်များ တရားမဝင်ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်း (Convention on International Trade in Endangered Species of Wild Fauna and Flora-CITES) စတင် အသက်ဝင်ခဲ့သည့် မတ်လ ၃ ရက်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် World Wildlife Day အဖြစ်အတည်ပြုသတ်မှတ်ခဲ့ပြီး မတ်လ ၃ ရက်နေ့တိုင်း ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးတွင် World Wildlife Day အခမ်းအနားကို နှစ်စဉ်ကျင်းပခဲ့ကြပါသည်။

ယခုနှစ်တွင် ကျရောက်သည့် World Wildlife Day အထိမ်းအမှတ် ဆောင်ပုဒ်မှာ “တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ၏ အနာဂတ်လှပရေး လူသားတို့မှကြိုးပမ်းပေး” (The future of wildlife is in our hands) ဖြစ်ပြီး ယခုနှစ်ဆောင်ပုဒ်အောက်တွင် အာဖရိကနှင့် အာရှဆိုင်ရာများကို တစ်ကမ္ဘာလုံး အတိုင်းအတာအနေဖြင့် “The future of elephants is in our hands” ဟူ၍ အဓိကဦးစားပေးအဖြစ် သတ်မှတ်ထားပါသည်။



မိမိတို့နိုင်ငံအလိုက် နိုင်ငံအတွင်းရှိ အရေးတကြီး ထိန်းသိမ်းရန်လိုအပ်သော တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်နှင့် သဘာဝအပင်များကိုလည်း World Wildlife Day 2016 ဆောင်ပုဒ်ကို မှီငြမ်းကိုးကား၍ အစားထိုးထည့်သွင်းကာ World Wildlife Day 2016 အထိမ်းမှတ်အခမ်းအနားကို ဂုဏ်ပြုကျင်းပနိုင်စေရန် CITES Secretariat မှ တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ထားပါသည်။

ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးရှိ တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များသည် အန္တရာယ်အမျိုးမျိုးနှင့် ရင်ဆိုင်နေရပြီး စိုက်ပျိုးရေးနှင့် စားကျက်မြေများ ချဲ့ထွင်ခြင်းကြောင့် နေရင်းဒေသများ ဆုံးရှုံးပျောက်ကွယ်မှု၊ တရားမဝင် ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှုများသည် ၎င်းတို့အတွက် အကြီးမားဆုံး အန္တရာယ်များဖြစ်ပါသည်။ ဆင်များ၊ သင်းခွေချပ်များ၊ ကြံ့များ၊ ငါးမန်းများ၊ ကျားများနှင့် အခြားတန်ဖိုးမြင့်သစ်မျိုးစိတ်များကို ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးတွင် အများဆုံး တရားမဝင် ကူးသန်းရောင်းဝယ်နေကြကြောင်း တွေ့ရှိရပြီး ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်နှင့် ၂၀၁၂ ခုနှစ်များအကြား ဆင်ကောင်ရေတစ်သိန်းခန့် ဆင်စွယ်များအတွက် သတ်ဖြတ်ခံခဲ့ရကြောင်း ကြေကွဲဖွယ်တွေ့ရှိခဲ့ရပါသည်။

ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းများကဲ့သို့ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များမဟုတ်ဘဲ လူသားတို့၏ လုပ်ရပ်များကြောင့် တိုက်ရိုက်ဖြစ်ပေါ်လာသည့် ရလဒ်များသာဖြစ်ကြောင်း၊ ၎င်းတို့ ကြုံတွေ့နေရသည့် ဆိုးရွားလှသော အန္တရာယ်များ၏ အကြောင်းအရင်းခံမှာ လူသားများပင်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အဆိုပါအန္တရာယ်များကို ဖြေရှင်းရာတွင် လူသားများသာ အခရာဖြစ်ကြောင်း နှိုးဆော်တိုက်တွန်းပြောကြားထားပါသည်။

တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များနှင့် သဘာဝအပင်များသည် ရာသီဥတုနှင့် ဂေဟစနစ်တည်ငြိမ်ရေးအတွက် အရေးပါပြီး လူသားများ စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အဓိကကျသော ဂေဟစနစ်ဝန်ဆောင်မှုများကို ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိပါသည်။ ထိုသို့အရေးပါလှသော တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ ရှင်သန်ရပ်တည်နိုင်ခြင်း(သို့မဟုတ်) ဆုံးရှုံးပျောက်ကွယ်ခြင်းသည် လူသားတို့အပေါ်တွင်သာ မှီတည်နေပါသည်။

၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ်လ ၃ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်မည့် World Wildlife Day တွင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးရှိ အစိုးရများ၊ ဥပဒေချမှတ်သူများ၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအရာရှိများ၊ အကောက်ခွန်အရာရှိများနှင့် သဘာဝနယ်မြေဝန်ထမ်းများအစရှိသည့် နိုင်ငံသားတိုင်းသည် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များနှင့် သဘာဝအပင်များကို မျိုးသုဉ်းပျောက်ကွယ်ခြင်းမှကာကွယ်ရန် လူသားတိုင်းတွင် တာဝန်ရှိသည်ဟု ခံယူချက်ဖြင့် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ၊ သဘာဝအပင်များနှင့် ၎င်းတို့၏ နေရင်းဒေသများကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် ပိုမိုကြိုးပမ်းအားထုတ်ကြရန် World Wildlife Day 2016 အထိမ်းအမှတ်ဆောင်းပါးဖြင့်နှိုးဆော်တိုက်တွန်းလိုက်ရပါသည်။

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်မှ
ဂူဇယ်၊ လာဟော်၊ လောက်ဂမ်၊ အောက်လောခေါင်၊ ရော့ဂျာ၊ ရိုးဇော်၊ မျော်ရောင်း၊ မောင်ရ၊ ဒင်းဒွန်၊ ငေါ့လန်၊ ရှမ်းဆီး၊ အနဆီးဖေး၊ ရပ်ဖြူ၊ ကန်းဖန်နှင့် လာမောင်း

စုစုပေါင်းကျေးရွာ ၂၇ ရွာကို ပယ်ဖျက်ခြင်း၊ လန်းကျေးကျေးရွာအုပ်စု၊ လုပ်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ဖိမော်ကျေးရွာအုပ်စုနှင့် လွတ်နေကျေးရွာအုပ်စုများ တိုးချဲ့ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခြင်းတို့ကြောင့် ချီဖွေမြို့နယ်တွင် ကျေးရွာအုပ်စု ၄၂ အုပ်စု၊ ကျေးရွာ ၁၁၈ ရွာဖြင့် ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခြင်းကို လည်းကောင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်ခရိုင် ပုလောမြို့နယ်ကို မူလက ပုလောနှင့် ပလောက်မြို့နှစ်မြို့၊ ရပ်ကွက်(၉)ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၂၆ အုပ်စုနှင့် ကျေးရွာ ၁၅၃ ရွာဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားရာမှ ပလောကျေးရွာနှင့် တိုကျေးရွာတို့ စုစည်း၍ ရပ်ကွက်(၄)ရပ်ကွက် ပါဝင်သော ပလောက်မြို့အဖြစ် တိုးချဲ့ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခြင်း၊ မင်းပြင်၊ ဘိုင်းပြင်နှင့် တလင်းမိုတောင်ကျေးရွာသုံးရွာကို ပလောကျေးရွာအုပ်စုနှင့် သန်းတော၊ တန်းရင်းနှင့် ပိတပ်ကျေးရွာသုံးရွာကို တိုကျေးရွာအုပ်စုအဖြစ် ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခြင်းကြောင့် ပုလောမြို့နယ်ကို မြို့သုံးမြို့၊ ရပ်ကွက်(၁၃)ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၂၆ ခုနှင့် ကျေးရွာ ၁၅၁ ရွာဖြင့် ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခြင်းကိုလည်းကောင်း လွှတ်တော်က မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက က မြန်မာနိုင်ငံလွှတ်တော်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ကို ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌအဖြစ်

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်၊ အတွင်းရေးမှူးအဖြစ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယနာယက ဦးအေးသာအောင်တို့ အပါအဝင် အဖွဲ့ဝင် ၁၈ ဦးဖြင့်ဖွဲ့စည်းခြင်းကို လွှတ်တော်က အတည်ပြုကြောင်း ကြေညာသည်။

ထို့ပြင် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်၏တာဝန်၊ လုပ်ပိုင်ခွင့်၊ ရပိုင်ခွင့်နှင့် သက်တမ်းတို့ကိုလည်းကောင်း၊ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် သူရဦးရွှေမန်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများအဖြစ် ရမည်းသင်းမဲဆန္ဒနယ်မှဦးကိုနီနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄)မှ ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး၊ အတွင်းရေးမှူးအဖြစ် ဦးခင်မောင်ထွန်းတို့ အပါအဝင် အဖွဲ့ဝင် ၃၅ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းခြင်းကိုလည်းကောင်း လွှတ်တော်က အတည်ပြုကြောင်း ကြေညာသည်။

ထို့အတူ အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းကော်မတီ၏ တာဝန်၊ လုပ်ပိုင်ခွင့်၊ ရပိုင်ခွင့်နှင့် သက်တမ်းတို့ကိုလည်းကောင်း၊ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် သုံးခွဲမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်စုစုလွင်၊ အတွင်းရေးမှူးအဖြစ် ရခိုင်ပြည်နယ်အပါအဝင်အဖွဲ့ဝင် ၁၆ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းခြင်းကို လည်းကောင်း လွှတ်တော်က အတည်ပြုကြောင်း ကြေညာသည်။

အလားတူ နိုင်ငံတကာပါလီမန်များအဖွဲ့ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းကော်မတီ၏ တာဝန်၊ လုပ်ပိုင်ခွင့်၊ ရပိုင်ခွင့်နှင့် သက်တမ်းတို့ကို လည်းကောင်း၊ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄)မှ ဦးဇန့်လှယ်ထန်း၊ အတွင်းရေးမှူးအဖြစ် စမ်းချောင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဘိုဘိုဦးတို့အပါအဝင် အဖွဲ့ဝင် ၁၆ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းခြင်းကို

ထားသည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ် ၁၇ ရက် အစား မတ် ၁၀ ရက်သို့ ပြောင်းလဲကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း လွှတ်တော်သို့ အသိပေးကြေညာသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေး ဆဌမနေ့ကို နံနက် ၁၀ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ရပ်နားလိုက်သည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံဆိုင်ရာပူးပေါင်းကော်မတီ (Joint Committee on ASEAN Inter-Parliamentary Assembly) အဖွဲ့ဝင်များစာရင်း(၀၁-၀၃ - ၂၀၁၆)

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်	အမည်	တာဝန်
၁။	သုံးခွဲ မဲဆန္ဒနယ်	ဒေါ်စုစုလွင်	ဥက္ကဋ္ဌ
၂။	ကလေးမဲဆန္ဒနယ်	ဒေါ်ပြုံးတေးသီခိုင်	အဖွဲ့ဝင်
၃။	နွားထိုးကြီးမဲဆန္ဒနယ်	ဦးနိုင်ထူးအောင်	။
၄။	ရွှေကူမဲဆန္ဒနယ်	ဦးဇန့်မင်း	။
၅။	စလင်းမဲဆန္ဒနယ်	ဦးကဲဦး	။
၆။	မိုင်းကိုင် မဲဆန္ဒနယ်	ဦးစိုင်းဆိုင်မိုင်း	။
၇။	ပေါင် မဲဆန္ဒနယ်	ဒေါ်မိကွန်ချမ်း	။
၈။	သာကေတမဲဆန္ဒနယ်	ဒေါက်တာဝေဖြိုးအောင်	။
၉။	ရမ်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၉)	ဦးခွန်သိန်းဖေ	။
၁၀။	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၃)	ဒေါ်ရွှေရွှေစိန်လတ်	။
၁၁။	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)	ဦးစခင်ဇော်လင်း	။
၁၂။	ကချင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၂)	ဦးနိုင်ကိုကို	။
၁၃။	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၁)	ဒေါက်တာဝင်းမြင့်	။
၁၄။	မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၆)	ဦးဖေတင်	။
၁၅။	တပ်မတော်သားအမျိုးသား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်	ဦးလှမြူး ၇၀န	။
၁၆။	ရခိုင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၁)	ဒေါ်ထုမေ	အတွင်းရေးမှူး

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များလေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များစာရင်း - ၃ (၀၁ - ၀၃ - ၂၀၁၆)

စဉ်	မဲဆန္ဒနယ်၊ ရာထူး	အမည်	တာဝန်
၃၃။	ဆရာဝန်ကြီး(ငြိမ်း)	ဒေါက်တာမြင့်ထွေး	အဖွဲ့ဝင်
၃၄။	စာရေးစစ်နှင့်ဘဏ္ဍာရေးအကြံပေးပြည်ထောင်စုစာရေးစစ်ချုပ်ရုံး	ဒေါ်ညိုညိုလှ	။
၃၅။	တွဲဖက်စစ်ထောက်ချုပ်(ငြိမ်း)	ဦးခင်မောင်ထွန်း	အတွင်းရေးမှူး

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နိုင်ငံတကာပါလီမန်များအဖွဲ့ဆိုင်ရာပူးပေါင်းကော်မတီ (Joint Committee on Inter-Parliamentary Union) အဖွဲ့ဝင်များစာရင်း (၀၁ - ၀၃ - ၂၀၁၆)

စဉ်	အမည်	မဲဆန္ဒနယ်	တာဝန်
၁။	ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄)	ဦးဇန့်လှယ်ထန်း	ဥက္ကဋ္ဌ
၂။	ပန်းတောင်းမဲဆန္ဒနယ်	ဒေါ်ခင်နှင်းသစ်	အဖွဲ့ဝင်
၃။	ကောလင်းမဲဆန္ဒနယ်	ဦးမျိုးဇော်အောင်	။
၄။	ဝါးခယ်မဲဆန္ဒနယ်	ဦးဇော်သိန်း	။
၅။	ကျောက်တော် မဲဆန္ဒနယ်	ဦးဦးထွန်းဝင်း	။
၆။	မန်တုံမဲဆန္ဒနယ်	ဒေါ်နန်းမိုး	။
၇။	မောက်မယ် မဲဆန္ဒနယ်	ဦးစိုင်းငေါင်းဆိုင်တိန်း	။
၈။	တပ်မတော်သားပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်	ဒုတိယဦးလှမြူးကြီး	။
၉။	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၇)	ဦးဇော်တိန်း	။
၁၀။	ကချင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)	ဦးဂျေယောဂူ	။
၁၁။	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၉)	ဦးမောင်မောင်လတ်	။
၁၂။	ကရင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄)	ဒေါ်နန်းမိုးမိုးထွေး	။
၁၃။	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၇)	ဦးရဲမြင့်စိုး	။
၁၄။	ရမ်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄)	ဦးစိုင်းအုန်းကျော်	။
၁၅။	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၃)	ဦးချစ်ထွေး	။
၁၆။	စမ်းချောင်းမဲဆန္ဒနယ်	ဦးဘိုဘိုဦး	အတွင်းရေးမှူး

ကျောစုံမှ

မြန်မာနိုင်ငံရပ်ရှင်အစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးလူမင်းက ပြောသည်။ အဆိုပါ ၂၀၁၄ နှင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုပေးပွဲ အခမ်းအနားကြီးကို ရန်ကုန်မြို့ ရှင်စောပုလမ်းရှိ Myanmar Event Park ၌ လာမည့် ဧပြီ ၃ ရက် ညနေ ၄ နာရီတွင် စတင်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ရာ ပြည်တွင်း ရုပ်သံလိုင်းများဖြစ်သည့် MRTV၊ MWD၊ MWD (Documentary)၊ Sky Net၊ MRTV-4၊ MNTV၊ Channel-7၊ Channel-9 နှင့် 5 Plus ရုပ်သံလိုင်းကိုးခုတို့အပြင် ပြည်တွင်းရေဒီယိုအသံလွှင့်ဌာနများ ဖြစ်သည့် MRTV၊ Mandalay FM၊ Shwe FM၊ Pyinsawadi FM၊ Cherry FM၊ Padamyar FM၊ Thazin FM နှင့် အခြား ပြည်တွင်းရေဒီယို အသံလွှင့်ဌာနများကလည်း ထုတ်လွှင့်မှုများ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“အခမ်းအနားအစီအစဉ်တွေ စီစဉ်တင်ဆက်မယ့်ပုံစံတွေသိရရင် မိဒီယာ တွေကို ဖိတ်ကြားပြီး စာနယ်ဇင်းရှင်းလင်းပွဲလုပ်မယ်။ ပြီးတော့ မိဒီယာတွေ သတင်းယူနိုင်ဖို့အတွက်ကိုလည်း မိဒီယာတွေနဲ့ပဲ ညှိနှိုင်းတိုင်ပင်ပြီးတော့ နေရာချထားပေးတာတွေလုပ်သွားမယ်။ နှစ်နှစ်စာကို ပေါင်းပေးမှာဖြစ်တဲ့ အတွက် ပွဲချိန်ကတော့ မနှစ်ကထက် ပိုကြာဖို့ရှိတယ်။ ဒါပေမယ့် အကြာ ကြီး လည်းဖြစ်မသွားရအောင် အစီအစဉ် အခမ်းအနားအစီအစဉ်တွေကို စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ပါမယ်။ ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်တွေအနေနဲ့လည်း အရင်နှစ်တွေနဲ့ မတူတဲ့ ဖျော်ဖြေမှုတွေ ထပ်ထည့်ဖို့ရှိပါတယ်”ဟု ဥက္ကဋ္ဌက ဆက်လက် ပြောကြားသည်။

ပြီးခဲ့သည့်နှစ် မြန်မာနိုင်ငံရပ်ရှင်အစည်းအရုံးက ဦးဆောင်ကျင်းပခဲ့သည့် အကယ်ဒမီဆုပေးပွဲများတွင် ပြည်တွင်းရုပ်သံမိဒီယာများနှင့် ရေဒီယို အစီအစဉ်များမှ ထုတ်လွှင့်ပြသခွင့်ရရန် မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးသို့ မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် မြဝတီရုပ်မြင်သံကြားတို့မှအပ ကျန်ရုပ်သံမိဒီယာ များမှ ငွေကျပ် သိန်း ၁၅၀ စီနှင့် ရေဒီယိုအစီအစဉ်များမှ သုံးသိန်းစီ ပေးသွင်း ရပြီး ယခုနှစ်တွင် အစည်းအရုံးအနေဖြင့် နှစ်နှစ်ပေါင်းပြုလုပ်ရမည်ဖြစ်၍ ကုန်ကျစရိတ် ပိုမိုများမည်ဖြစ်သောကြောင့် ယခင်နှစ်များပေးသွင်းမှုထက် အနည်းငယ်ပိုမိုပေးသွင်းနိုင်ရန် ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်အစည်း အရုံးမှ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ကျောစုံမှ

ပြုလုပ်သည့် စာနယ်ဇင်းရှင်းလင်းပွဲမှ သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့ အခု တင်ဒါ အောင်မြင်တဲ့ ကုမ္ပဏီအနေနဲ့က မီးပိုင်မှာတပ်ဆင်မယ့် ပစ္စည်းတွေ ကိုလည်း သယ်ယူပို့လုပ်နေပါတယ်။ ဗဟိုထိန်းချုပ်ရေးစခန်းကြီးကိုလည်း အခု စတင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေပါပြီ။ တင်ဒါအောင် မြင်တဲ့ကုမ္ပဏီနဲ့ကပြီးခဲ့တဲ့ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက်က စာချုပ်ချုပ်ဆိုခဲ့တာပါ။ စာချုပ်ချုပ်ဆိုပြီး ရက်ပေါင်း ၁၈၀ အတွင်း အပြီးတည်ဆောက်ဖို့ စာချုပ် ချုပ်ဆိုထားပါတယ်။ စာချုပ်ထဲမှာ ပါတဲ့အတိုင်း ရက်ပေါင်း ၁၈၀ ကျော် တာနဲ့ တင်ဒါအောင်ကုမ္ပဏီက တစ်ရက်ကို ငွေကျပ် တစ်သိန်းနှုန်း ပြန်လည်ပေးလျော်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု မတ် ၁ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံး တွင် ပြုလုပ်သည့် စာနယ်ဇင်းရှင်းလင်း ပွဲ ၌ တင်ဒါရှေးဆွဲချွေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောထွန်းအောင်မြင့် (ကရင်တိုင်းရင်းသား လူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီး)ပြောသည်။

တင်ဒါအောင်မြင်သည့် ကုမ္ပဏီမှာ Myanmar Shwe Ying + CRCC (China) တို့ ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် ယင်းလုပ်ငန်းစဉ်ကို ရရှိခြင်းမှာ Guarantee Period 3 year၊ Free Service 5 year၊ Intersection Point 154 Fully Actuated၊ Mobile Traffic Light 20 Set၊ Training 10 Person for each time Within 5 year as needed၊ Data Storage 5600 TB၊ Video Wall Display 40၊ UPS 120KVA၊ Software database Oracle၊ Mobile Traffic Light Installation Truck 2၊ ERP System 17၊ VMS 30၊ Pedestrian Signal 320၊ Fixed Dome Camera 30၊ Experts Monitoring 5 yearနှင့် တပ်ဆင်မည့် မီးလုံးကြီးများသည် ခုနစ်နှစ်တိတိ ခံနိုင်သည့် မီးလုံးကြီးများစသည့် အားသာချက်များကြောင့် အဆိုပါ ကုမ္ပဏီမှ ရရှိခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယခု စတင်အကောင်အထည် ဖော် ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်သည့် ရန်ကုန်မြို့၏ ခေတ်မီမီးပိုင်နှင့် ဗဟို ထိန်းချုပ်ရေးစခန်းကြီးကို ရန်ကုန်မြို့ ပြည်သူ့ရင်ပြင်အတွင်းရှိ နက္ခတ် တာရာပြခန်းအနီးတွင် တည်ဆောက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

နေအပူချိန်များ အနည်းငယ်တိုးလာနိုင်

နေပြည်တော် မတ် ၁

နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ်အသင့်အတင့်ဖြစ်ထွန်းမည်။

မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေအပူချိန်များ အနည်းငယ်တိုးလာနိုင်သည်။ (မိုး/ဇေ)

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြောင်းတကာစက်မှုနှင့် ရာရှင်းသံမဏိ၊ သံရည်ကျိုစက်ရုံမှ အလုပ်သမားများ၏ အခွင့်အရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ရန်ကုန် မတ် ၁

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မှော်ဘီမြို့နယ် ပြောင်းတကာစက်မှုနှင့် ရာရှင်းသံမဏိ၊ သံရည်ကျိုစက်ရုံအလုပ်သမားများ တစ်နေ့ ရှစ်နာရီ အလုပ်ချိန် အစား နံနက် ၇ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအထိ တစ်ဆက်တည်း ကိုးနာရီကြာ လုပ်ကိုင်ရခြင်း၊ အချိန်ပို လုပ်အားခကို လစာတွင် ထည့်သွင်းပေးခြင်း မရှိခြင်း၊ ယခင်အလုပ်သမား ၁၆ ဦးဖြင့် လုပ်ရသောအလုပ်ကို ယခု ရှစ်ဦးဖြင့် ခိုင်းစေ ခံနေရခြင်း စသည်တို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ မှော်ဘီမြို့နယ် သံမဏိအရည်ကျို၊ ခဲ၊ သတ္တုလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အလုပ်သမားများအဖွဲ့အစည်းက မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသား

လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်သို့ တိုင်တန်းခဲ့ရာ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့် အရေးကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင် ဦးဇော်ဝင်း၊ ဒေါက်တာဉာဏ်ဇော်၊ ဒေါ်မြမြ နှင့် ကော်မရှင်ရုံးဝန်ထမ်းများက ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်တွင် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး စစ်ဆေးခဲ့သည်။ စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်များအရ တိုင်တန်းချက်များမှာ မှန်ကန် ကြောင်းတွေ့ရှိရသဖြင့် စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်နှင့် အကြံပြုချက်များကို အလုပ် သမား၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် လူမှုဖူလုံရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် သက်ဆိုင်ရာစက်ရုံသို့ ပေးပို့သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် မှ သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံတော်အစိုးရက အဆင့်မြင့်မင်္ဂလာဈေး မီးဘေးသင့်ဈေးသူ၊ ဈေးသားများအား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်

ရန်ကုန် မတ် ၁

နိုင်ငံတော်အစိုးရက ရန်ကုန်မြို့ အဆင့်မြင့်မင်္ဂလာဈေး မီးလောင်ရာ တွင် ဆိုင်ခန်းများ မီးလောင်ဆုံးရှုံး ခဲ့သည့် မီးဘေးသင့် ဈေးသူ၊ ဈေးသား များအား ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ထောက်ပံ့ငွေများ စတင်ပေးအပ် သည်။ (ယာပုံ)



“ထောက်ပံ့ငွေ ထုတ်ယူနိုင်ဖို့ လိုအပ်တဲ့ အထောက်အထားတွေကို ကြိုတင်ကြေညာထားတယ်။ ထုတ်ယူ တဲ့အခါမှာလည်း မြန်ဆန်မှုရှိအောင် ဆိုင်ခန်း အမှတ်စဉ်တွေအလိုက် ခွဲထားပြီး ငွေထုတ်ကောင်တာ လေးခု နဲ့အဆင်ပြေအောင် ဆောင်ရွက်ပေး နေပါတယ်”ဟု ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဈေး များဌာနတောင်ပိုင်း ခရိုင်လက်ထောက် ဌာနမှူး ဦးကျော်မြင့်က ပြောသည်။ အဆိုပါ အဆင့်မြင့်မင်္ဂလာဈေး တွင် ဆိုင်ခန်းပေါင်း ၄၀၆၇ ခန်းရှိရာ

ဇန်နဝါရီ ၉ ရက် နံနက်အစောပိုင်းက ၁၀၄၅၂ သိန်းကို မတ် ၁ရက် ညနေ မီးလောင်မှုကြောင့် ဆိုင်ခန်းပေါင်း ၁၆၃၆ ခန်း မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့သည်။ မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့သည့် ဆိုင်ရှင်များ အား နိုင်ငံတော်အစိုးရက မီးဘေးသင့် ဆိုင်ခန်းတစ်ခန်းလျှင် ထောက်ပံ့ ငွေကျပ် ခုနစ်သိန်းနှုန်းဖြင့် ဆိုင်ခန်း ပေါင်း ၁၆၃၆ ခန်းအတွက် ငွေကျပ်

၁၀၄၅၂ သိန်းကို မတ် ၁ရက် ညနေ ပိုင်းကစတင်၍ ထုတ်ပေးလျက်ရှိ သည်။ “ကိုယ်ဆုံးရှုံးခဲ့တဲ့ ပမာဏကို ပြန်ဖြည့်ဖို့အတွက် အထောက်အကူ ဖြစ်တာပေါ့။ ဒီအချိန်မှာ ဆိုင်ပြင်ဖို့နဲ့ ကုန်ပစ္စည်းပြန်လည်ဝယ်ယူဖို့ ငွေလို နေတယ်။ နိုင်ငံတော်က စေတနာနဲ့

ထောက်ပံ့ပေးတဲ့အတွက် ကျေးဇူးတင် ပါတယ်”ဟု ထောက်ပံ့ငွေလာရောက် ထုတ်ယူသူ (စားသောက်ကုန်မျိုးစုံ ဆိုင်ရှင်)ဒေါ်သီသီဆွေက ပြောသည်။ စတင်ထုတ်ပေးသည့် ညနေပိုင်း တွင် လာရောက်ထုတ်ယူသူ ၂၈၀ ရှိခဲ့ပြီး ကျန်ရှိနေသူများကို မတ် ၃ ရက်တွင် နံနက် ၁၁ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီခွဲအတွင်း ဆက်လက်ထုတ် ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ အနေ ဖြင့် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်းက စည်ပင် ဘဏ်မှ ငွေကျပ်တစ်ဘီလီယံကို မီးဘေးသင့် ဈေးသူ၊ ဈေးသားများ အား ချေးငွေ ချပေးခဲ့ရာ ချေးငွေ ထုတ်ယူသူ ၃၂၂ ဦး ရှိခဲ့ပြီး တစ်ဦး လျှင် ငွေကျပ် ၃၁ သိန်းကျော် ရရှိခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းနှင့်ဓာတ်ပုံ ဇော်ကြီး(ပဏီတ)

တနင်္သာရီမြို့နယ် ညောင်ပင်ကွင်းရွာ၌ နေအိမ်ခုနစ်လုံး မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

တနင်္သာရီ မတ် ၁

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ် ခရိုင် တနင်္သာရီမြို့နယ် ညောင်ပင် ကွင်းကျေးရွာအုပ်စု ညောင်ပင်ကွင်း အရှေ့ရွာ နဂါးရုံဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်း အနောက်ဘက် သကျက် ချောင်းကမ်းပါးအနီး နေထိုင်သူ ဦးကျော်နိုင်(၄၂ နှစ်) ရော်ဘာခြံ အလုပ်သမားနှင့် ဇနီး ဒေါ်အေးမူ (၃၈နှစ်)တို့ အလုပ်သွားနေချိန် သမီးဖြစ်သူ မဝေဝေနှင့်(၆ဝမတန်း) ကျောင်းသူသည် မတ် ၁ ရက် ညနေ ၄ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် မိသားစုအတွက် ထမင်းဟင်းချက်ရာမှစ၍ မီးလောင် ကျွမ်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



မီးလောင်မှု ဖြစ်ပွားရာသို့ တာဝန်ရှိသူများ၊ ညောင်ပင်ကွင်း ကျေးရွာ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် များ၊ ဒေသခံ ရွာသူ/ရွာသားများ ပူးပေါင်း၍ ရေသယ်ယာဉ်သုံးစီးဖြင့် ဝိုင်းဝန်းစုပေါင်းမီးငြိမ်းသတ်ရာ ညနေ ၄ နာရီ ၅၅ မိနစ်တွင် မီးညှန်ကျိုး သွားခဲ့ပြီး ညနေ ၅ နာရီ ၅ မိနစ်တွင် မီးငြိမ်းသွားကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ မီးလောင်မှုကြောင့်

ဦးကျော်နိုင်၏ နေအိမ်အပါအဝင် စုစုပေါင်း နေအိမ်ခုနစ်လုံး မီးလောင် ဆုံးရှုံးရပြီး လူနှင့်တိရစ္ဆာန် ထိခိုက် သေဆုံးမှုမရှိကြောင်း၊ အဆိုပါ မီးဘေး သင့်သူများအား မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေး များ ဦးထွန်းမင်းနိုင်က အိမ်ထောင်စု တစ်စုလျှင် ငွေကျပ် တစ်သိန်းစီကို လည်းကောင်း၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး

ယာယီ ရဲမှူးစောမောင်က ငွေကျပ် တစ်သိန်း၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးဟန်စိုးက ငွေကျပ်တစ်သိန်း၊ လုပ်ငန်းရှင် ဦးကျင် မောင် မိသားစုက ငွေကျပ်တစ်သိန်း နှင့် နယ်မြေခံတပ်ရင်းမှ ဆန်သုံးအိတ် နှင့် ဆီ ၁၀ ပိဿာကို လည်းကောင်း ထောက်ပံ့ ပေးအပ်ခဲ့ကြကြောင်း

သိရသည်။ မီးလောင်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ မီးစတင်လောင်ကျွမ်းမှု ဖြစ်ခဲ့သည့် နေအိမ်ပိုင်ရှင် ဦးကျော်နိုင်အား တနင်္သာရီမြို့မရဲစခန်းက အမှုပွင့် အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ နန်းသာရီ-ထိခိုင်း(ပြန်ဆက်) ဓာတ်ပုံ- မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့

လှိုင်းအသင့်အတင့်မှ လှိုင်းကြီးနိုင် နေပြည်တော် မတ် ၁ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ မွန်-တနင်္သာရီကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလှန် ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် တစ်ခါတစ်ရံ အရှေ့ဘက်မှ လေပြင်းများတိုက်ခတ်ပြီး လှိုင်းအသင့်အတင့်မှ လှိုင်းကြီးနိုင်သည်။ အရှေ့ဘက်မှ လေပြင်းများတိုက်ခတ်စဉ် ရေပြင်/ မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၃၀ မှ ၃၅ မိုင်အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ ကျန်မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်တွင် လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ (မိုး/ဇေ)



အမြန်လမ်းမကြီးရဲ့တပ်ဖွဲ့မှူးရုံးနှင့် ရဲစခန်းများအတွက် ဆန်၊ ဆီ၊ အချက်ပြမီးများ လှူဒါန်း

နေပြည်တော် မတ် ၁

ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၉ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက အမြန်လမ်းမကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး ဌာနကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် အောင်မင်္ဂလာအဝေးပြေး ယာဉ်ရပ်နားစခန်းရှိ ကုန်းလမ်းခရီးသည်ပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (ITA) မှ အမြန်လမ်းမကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးနှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ အမြန်လမ်းမကြီးရဲစခန်းများအတွက် ဆန် ၈၂ အိတ်၊ ဆီပိဿာ ၃၀၀၊ အချက်ပြမီးချောင်း ၄၀၀ လာရောက်လှူဒါန်းခဲ့သည်။ (အပေါ်ပုံ)

အခမ်းအနားတွင် ITA အသင်း အတွင်းရေးမှူး ဦးလှိုင်ဇော်ထွန်းက အဆိုပါပစ္စည်းများမှာ အမြန်လမ်းမကြီးရဲတပ်ဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုလှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားပြီး အမြန်လမ်းမကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြီး ဇော်ထွန်းအောင်က ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကိုရဲ

မန္တလေး-လားရှိုး-မူဆယ်ကားလမ်း ဂုတ်တွင်း၌ လမ်းပိတ်မှုဖြစ်ပွား

သီပေါ မတ် ၁

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း မူဆယ်-လားရှိုး-မန္တလေးပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးပေါ်ရှိ နောင်ချိုမြို့နယ်နှင့် ကျောက်မဲမြို့နယ်ကြားရှိ ဂုတ်တွင်းလမ်း၌ ကုန်တင်ယာဉ်ကြီး စက်ချွတ်ယွင်း၍ မတ် ၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီအထိ လမ်းပိတ်ခဲ့သည်။ (အောက်ပုံ)

လမ်းပိတ်မှုကြောင့် မန္တလေးဘက်မှလာသော ယာဉ်များနှင့် လားရှိုး-

မူဆယ်ဘက်မှလာသော ယာဉ်များ ဂုတ်တွင်း၌ ယာဉ်ကြောပိတ်မိခဲ့ရာ ယာဉ်တန်းကြီးမှာ ဂုတ်တွင်းမှ နောင်ချိုမြို့အထွက် မန္တလေးလမ်းအထိ ရောက်ရှိနေသည်ကို တွေ့ရသည်။

သက်ဆိုင်ရာယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လမ်းပိတ်နေသော ယာဉ်များကို ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

စိုင်း(သီပေါ)



မြစ်ကြီးနားမြို့ပေါ်ရှိ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများမှ အိမ်ထောင်စုများအား ငွေပျော်စံပြကျေးရွာသို့ ပြောင်းရွှေ့ပေးပြီး ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများပေးအပ်

မြစ်ကြီးနား မတ် ၁

မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်ပေါ်ရှိ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းခုနစ်ခုမှ အိမ်ထောင်စု ၅၉ စု၊ လူဦးရေ ၂၉၈ ဦးတို့အား ယနေ့နံနက် ၆ နာရီခွဲက စတင်၍ ၎င်းတို့၏ သက်ဆိုင်ရာစခန်းများမှ ငွေပျော်စံပြကျေးရွာသို့ ရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားပေးကြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှိုင်ဇော်ထွန်းက ရွှေ့ပြောင်းမိသားစုများကို အားပေးစကားပြောကြားရာတွင် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် နယ်မြေလိုအပ်ရေးအခြေအနေအရ နေရပ်အသီးသီးမှ ပြောင်းရွှေ့လာကြသည့် မိသားစုများကို နေထိုင်မှုအဆင်ပြေစေရေးအတွက် ငွေပျော်စံပြကျေးရွာကို တည်ထောင်၍ ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားပေးနိုင်ခဲ့ပါ။ INGO, NGO အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍

စားနပ်ရိက္ခာနှင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများရရှိအောင် စီမံဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့မှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ရွှေ့ပြောင်းမိသားစုများအား ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တစ်အိမ်ထောင်လျှင် ဆန်တစ်အိတ်စီ နှင့် နေအိမ်များ လျှပ်စစ်မီးရရှိရေးအတွက် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ငွေဖြင့် 11KVA ဓာတ်အားလိုင်း သွယ်တန်းမှု၊ ထရန်စဖော်မာနှစ်လုံး တပ်ဆင်မှု၊ ၄၀၀ ဗို့အားလိုင်း ဆောင်ရွက်မှုတို့အတွက် စုစုပေါင်း ကုန်ကျငွေကျပ် ၁၀၅၇ ဒသမ ၈ သိန်းနှင့် မိတာဘောက် ၁၉၈ လုံး အတွက် ကုန်ကျငွေကျပ် ၄၂၈ သိန်း၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ဌာနမှ မိသားစုသုံး ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများနှင့် ရိက္ခာသုံးရက်စာ၊ ပြည်နယ်ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့မှ မိသားစုအတွက် ကုန်ကျငွေကျပ် ၄၂၈ သိန်း၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ဌာနမှ မိသားစုသုံး ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများနှင့် ရိက္ခာသုံးရက်စာ၊ ပြည်နယ်ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့မှ မိသားစုအတွက် ကုန်ကျငွေကျပ် ၄၂၈ သိန်း၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ဌာနမှ မိသားစုသုံး ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများနှင့် ရိက္ခာသုံးရက်စာ၊ အိမ်ထောင်စုများအား ပေးအပ်ခဲ့ပါသည်။ (ပုံပုံ)

ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနမှ မိသားစုဆေးစစ်ခြင်း ထောင်နှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ အိမ်ထောင် သုံးပစ္စည်းများနှင့် အလှူရှင်များ က ငွေကျပ် ၁၂ သိန်းတို့ဖြင့် စုစုပေါင်းထောက်ပံ့ ငွေကျပ် ၁၄၈၅၃၄၄ တို့ကို ပြည်နယ်လျှပ်စစ် နှင့် စက်မှုလက်မှုဝန်ကြီး၊ ပြည်နယ် လူမှုရေးဝန်ကြီးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူတို့က ထောက်ပံ့ပေးအပ် ကြသည်။



ကလေးများအတွက် ပျော်ရွှင်စရာ ဝိမ်းများဖြင့် **At the English Language Corner** ဝေဟာမ ဝေါလို့လို့လို့ BA (Hons.), MA (English) Yangon University မှ အထွတ်အမြတ်ဖြင့် ဝေဟာမ ဝေါလို့လို့လို့ ဝေဟာမ ဝေါလို့လို့လို့ ဝေဟာမ ဝေါလို့လို့လို့ ဝေဟာမ ဝေါလို့လို့လို့ **အခြေခံမှ အဆင့်မြင့် အင်္ဂလိပ်စကားပြော သင်တန်းများ** IELTS, TOEFL, IGCSE Cambridge Exam Series တိုက်-ဂျာ(ရေညို)-၉-လမ်း (Junction ဝေါလို့လို့လို့) လမ်းမတော် Tel: 09 42 10659 42 / 09 312 731 22 / 09 260 5132 59 / 09 7984201/6

အောင်ပြည့်စုံ ဒဂုံမြို့သစ်မြောက်ပိုင်း၊ အရှေ့ပိုင်း၊ တောင်ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်များ **ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်။** 09-5232770 09-5134770

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း တဖ ဦးအေးလွင်(၁၂/တမန(နိုင်)၁၂၇၇၀၈) ၏ သမီးဖြစ်သူ မမေမီးသု(ခ) မမီးမီးသု (၁၂/သယက(နိုင်)၁၈၇၁၀၅)မှာ တစ်ဦးဖြစ်ပါကြောင်း မမေမီးသု(ခ)မမီးမီးသု **အမည်ပြောင်း** မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရွှေပေါက်ကဲ မြို့နယ်၊ အမှတ် ၁၂ နေ ဦးခင်မောင်ဇော်၏ သမီး အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း အငွေမတန်းမှ မခင်ဆွေသန့်အား မမြတ်ဆုစံ ၂ ပြောင်းလဲအပ်ပါရန်။

ရွှေမြင့်မိုရ် မိုးကုတ်ဝိပဿနာ ယဉ်ကျေးလိမ္မာ ကလေးကမ္ဘာ (၈)ရက်ညအိပ်တရားစခန်းပွဲ (၅-၃-၂၀၁၆) မှ (၁၂-၃-၂၀၁၆)အထိ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ပါရမီလမ်း၊ အမှတ် (၁)ကျောင်းတိုက်၊ ရွှေမြင့်မိုရ်မိုးကုတ်ဝိပဿနာဓမ္မပိဿနာကျောင်းတိုက်တွင် ယဉ်ကျေးလိမ္မာကလေးကမ္ဘာ (၈)ရက် အထူးတရားစခန်းပွဲကို ၅-၃-၂၀၁၆ရက်မှ ၁၂-၃-၂၀၁၆ရက်အထိ ဓမ္မကထိကဗဟုဇနယ်တရား သာသနဓဇသီရိပဝရဓမ္မာစရိယ၊ ပြည်တွင်းပြည်ပသာသနာပြု ရွှေမြင့်မိုရ်ဆရာတော်အရှင် သောဘဏ(ပိဋကတစ်ပုံအောင်)နှင့် ဒေါက်တာကိတ္တိသာရ၊ ဒေါက်တာအာသာ၊ စာရေးဆရာကြီး (စည်သူ) လယ်တွင်းသား ဦးစောချစ်တို့မှ ဦးဆောင်လျက် အတတ်ပညာရှင်၊ အသိပညာရှင်၊ ဆရာတော်များ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်ဆရာမကြီးများ၊ စာရေးဆရာကြီးများမှ အသက်(၁၁)နှစ်မှ (၁၄)နှစ်၊ အလယ်တန်းအဆင့် (၅/၆/၇)တန်းမြေဆိုပြီး ကျောင်းသားကလေးလူငယ်တို့အား လက်ခံ ကျင်းပပြုလုပ်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ တရားစခန်းဝင်ရောက်လိုသူများသည် မတ် ၄ ရက် မတိုင်မီ နံနက် ၈ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအတွင်း ကလေးကိုယ်တိုင် လာရောက်စာရင်းပေးသွင်းရပါမည်။ အရက်ဆွမ်း ၁၅၀၀၀၀/-၊ နေ့ဆွမ်း ၂၅၀၀၀၀/-၊ အချို့ ၁၀၀၀၀၀/-၊ ညနေအဟာရ ၁၀၀၀၀၀/-တို့ကို ပါဝင်ကုသိုလ်လှူ လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။ **ရွှေမြင့်မိုရ်အကျိုးဆောင်အဖွဲ့** ဖုန်း-၀၉-၅၀၅၀၀၀၊ ၀၉-၅၀၅၀၅၀၀၊ ၀၉-၂၅၀၀၂၄၄၄

သမီးအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၇၁) ရပ်ကွက်၊ လှော်ကားလမ်း၊ အမှတ် ၂၅၉ နေ ဦးစန်းဝင်း၏သမီး မမေဇွန်လင်း ၁၂/ဒဂုံ(နိုင်)၀၆၉၁၇၈ သည် မိဘ ဆိုဆုံးမမှုကိုမနာယူဘဲ မိမိဆန္ဒသဘောအလျောက်ပြုမူပြီး မိဘအား အကြိမ်ကြိမ် အဖန်ဖန်စိတ်ဆင်းရဲအရှက်ရအောင် ပြုလုပ်နေပါသဖြင့် ၎င်းမမေဇွန်လင်းအား သမီးအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။ (ယနေ့မှစ၍ ၎င်းနှင့် ပတ်သက်သော ကိစ္စအဝဝကို လုံးဝတာဝန်မယူပါ။) **ဖခင် ဦးစန်းဝင်း ၁၂/တမန(နိုင်)၀၂၅၇၃၀**

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 91/6707 ၏ ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ **ကညနု၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အောက်ပိုင်း) သန့်လျှင်မြို့**

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 71/6389 ၏ ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွ နံပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ **ကညနု၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အောက်ပိုင်း)**

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 7C/3688 ၏ ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင် ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ **ကညနု၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အောက်ပိုင်း)**

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 5E/8970 ၏ ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင် ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ **ကညနု၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အောက်ပိုင်း)**

ပျောက်ဆုံးကြောင်း ကျွန်တော်မောင်ကျော်သူထိုက် ကိုင်ဆောင်သော Passport No.222375 ပျောက်ဆုံးသွားပါသည်။ **ဖုန်း-၀၉-၇၈၀၉၉၆၅၅**

နောင်လုံလမ်းအသုံးပြုခကောက်ခံရေး တိုးဂိတ်၌ သေနတ်ပစ်ဖောက်ခြိမ်းခြောက်မှုဖြစ်ပွား

ဘားအံ မတ် ၁

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ် အိန္ဒြေကျေးရွာနှင့် ဝဲကနင်ကျေးရွာကြား ဘားအံ-မြဝတီ ကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းပေါ်ရှိ နောင်လုံတိုးဂိတ်၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ ရက်နံနက် ၇ နာရီခန့်က လမ်းအသုံးပြုခကောက်ခံနေသည့် AK ကုမ္ပဏီမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် ယာဉ်မောင်းတစ်ဦးတို့ အချေအတင် စကားများရာမှ ခြိမ်းခြောက်သေနတ်ပစ်ဖောက်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ တိုးဂိတ်၌ တပ်ဆင်ထားသော စီစီတီပစ္စိမ္မာတစ်စင်းအရ သေနတ်ပစ်ဖောက်သူအား သိရှိရ၍ အမြန်ဆုံးဖမ်းဆီးရမိရေး ရဲတပ်ဖွဲ့က ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

နောင်လုံတိုးဂိတ်အရောက် ဝန်ထမ်းများက မောင်းလက်တံဖွင့်နေစဉ် မောင်းတံကို တိုက်မိရာ မောင်းတံရှေ့အလွန်တွင် ကားရပ်၍ ကားပေါ်မှ ပစ္စတိုသေနတ်ဖြင့် မိုးပေါ်သို့ နှစ်ချက် ပစ်ဖောက်ပြီး ကားပေါ်မှ ဆင်းကာ မောင်းလက်တံ အဖွင့်အပိတ်လုပ်သည့် လူငယ်သုံးဦးနှင့် စကားအချေအတင်ပြောအပြီး ကားပေါ်သို့ အတက်တွင် မိုးပေါ်သို့ သုံးချက် ထပ်မံပစ်ဖောက်ပြီး ယာဉ်ကို အိန္ဒြေကျေးရွာဘက်သို့ မောင်းနှင်ထွက်သွားသည်ဟု သိရသည်။

အခင်းဖြစ်ရပ်သို့ အိန္ဒြေကျေးရွာစခန်းမှ ရဲအုပ်ဇော်နိုင်အောင်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သက်သေများနှင့်အတူ သွားရောက်စစ်ဆေးရာ ကျည်ခွဲသုံးခုနှင့် ယင်းကားနှင့် လူဖြစ်စဉ်တို့ကို ရိုက်ကူးထားသော တိုးဂိတ်ရှိ စီစီတီပစ္စိမ္မာတစ်စင်းများကို သက်သေများရှေ့၌ သိမ်းဆည်းခဲ့ပြီး စိစစ်ကြည့်ရှု၍ သေနတ်သမားအား စုံစမ်းရာ သေနတ်ပစ်ဖောက်သူမှာ မြဲပြည်သရက်တော ကျေးရွာ နောင်လုံအရှေ့ကျေးရွာအုပ်စုတွင် နေထိုင်သူ ပုံးပုံးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



သေနတ်ပစ်ဖောက်ခြိမ်းခြောက်သူအား စီစီတီပစ္စိမ္မာတစ်စင်းအရ တွေ့ရစဉ် (ဝဲပုံ) နှင့် ပစ်ဖောက်သည့် ကျည်ခွဲသုံးခုကို တွေ့ရစဉ်။ (အောက်ပုံ)

မြဲပြည်သရက်တောကျေးရွာ နောင်လုံအရှေ့ကျေးရွာအုပ်စုတွင် နေထိုင်သူ ပုံးပုံးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ တရားမဝင် လက်နက်တိုင်ဆောင်ပြီး ခြိမ်းခြောက်ပစ်ဖောက်မှု ပုံးပုံးအား ရဲအုပ်ဇော်နိုင်အောင်က တရားလိုပြုလုပ်တိုင်ကြား၍ အိန္ဒြေ



နယ်မြေရဲစခန်းက အမှုဖွင့်ပြီး သက်ဆိုင်ရာက အမြန်ဆုံးဖမ်းဆီးရမိရေး စုံစမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထွန်းထွန်းထွန်း(ဘားအံ)

စကားများငြင်းခုံရာမှ လူသတ်မှုဖြစ်ပွား

ကျောက်ပန်းတောင်း မတ် ၁

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် ကျားနေအိုင်ကျေးရွာအုပ်စု ရုံးကျင်းကျေးရွာ၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ ရက် ညနေ ၃ နာရီခန့်က တစ်ရွာတည်းနေသူနှစ်ဦး အရက်သေစာအတူသောက်စားမူးယစ်ပြီး ငြင်းခုံစကားများကြရာမှ လူသတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ကျားနေအိုင်ကျေးရွာအုပ်စု ရုံးကျင်းကျေးရွာနေ အောင်နိုင်ဦး (၄၁ နှစ်)နှင့် ရွှေသန်း(၄၀ နှစ်)တို့သည် ညနေ ၃ နာရီခန့်ခန့်တွင် အောင်နိုင်ဦး၏ နေအိမ်၌ အရက်သေစာသောက်စားမူးယစ်ပြီး ရွာဦးဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ပဋ္ဌာန်းသိမ်းပွဲတွင် ပုံသကူပစ်သည့်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ငြင်းခုံစကားများရန်ဖြစ်ရာမှ စိတ်မထိန်းနိုင်ဘဲ အောင်နိုင်ဦးက ၎င်း၏နေအိမ်အတွင်းမှ အရိုးအသွား ၁၅ လက်မခန့်ရှိ ဝါးရိုးတပ်စားဦးချွန်ကိုယူ၍ ရွှေသန်း၏ ဝဲဘက်ရင်အံ့အား တစ်ချက်ထိုးသွင်းခဲ့ရာ ရွှေသန်းမှာ ရရှိဒဏ်ရာဖြင့် အခင်းဖြစ်နေရာတွင် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါအမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သေဆုံးသူ ရွှေသန်း၏ ညီမဖြစ်သူ မရီချိုက ဥပဒေအရအရေးယူဆောင်ရွက်ပေးပါရန် တရားလိုပြုတိုင်တန်းသဖြင့် ပုပ္ပားရဲစခန်းမှ ရဲအုပ်သူရက ဖြစ်မှုကျူးလွန်သူအား ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း၍ သက်သေခံပစ္စည်းကို သိမ်းဆည်းပြီး အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။

နေအောင်(ပြန်/ဆက်)

ခိုးမှုဖြင့် မသင်္ကာသူအားစစ်ဆေးရာ ဆိုင်ကယ်ခိုးမှုပေါ်ပေါက်

နေပြည်တော် မတ် ၁

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဟာအောင်မြေမြို့နယ် မဟာအောင်မြေမြို့မရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက် ညနေ ၆ နာရီက မသင်္ကာ၍ ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးထားသူ ဝက်လက်မြို့နယ် ကခူးကျေးရွာနေ ဖြိုးသူရ (၁၉နှစ်)အား သက်သေများနှင့်အတူ စစ်ဆေးခဲ့သည်။ စစ်ဆေးချက်အရ လွန်ခဲ့သော

သုံးလခန့်က မဟာအောင်မြေမြို့နယ် (၃၅x၈၉)လမ်းထောင့်ရှိ စည်တော်ဟိန်း လက်ဖက်ရည်ဆိုင် အနီး၌ ရပ်ထားသည့် Honda Click ဆိုင်ကယ်ကို ခိုးယူခဲ့ကြောင်း စစ်ဆေးသိရှိရ၍ သက်သေခံဆိုင်ကယ်သိမ်းဆည်းပြီး ၎င်းအား မဟာအောင်မြေမြို့မရဲစခန်းက ထပ်မံအမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုရဲ

ရေတွင်းဖြူကျေးရွာ၌ ပေါ့ဆမှုကြောင့် မီးလောင်မှုဖြစ်

သုဝဏ္ဏဝတီ မတ် ၁

မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့နယ် သုဝဏ္ဏဝတီမြို့ ဝင်းပကျေးရွာအုပ်စု

ရေတွင်းဖြူကျေးရွာ၌ မတ် ၁ ရက်နံနက် ၇ နာရီ ၁၅ မိနစ်က သိမ်ဆိပ်-ဝီယော် ကားလမ်းမဘေးရှိ

ဦးညီညီထွေး၏ နေအိမ်မှ မီးစတင်လောင်ရာ (အောက်ပုံ) အဆိုပါနေရာသို့ ပြည်သူများနှင့် သိမ်ဆိပ်မီးသတ်



ယာဉ်နှင့် ကျိုက္ကော်မီးသတ်ယာဉ်တို့ ရောက်ရှိခြင်းသတ်မှုကြောင့် မီးထိန်းနိုင်ပြီး ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူး လ/ထညွန်မှူး ဦးအောင်ကြင်ထွန်း ဦးဆောင်သော သထုံခရိုင်မှ သန္ဓေမီးသတ်ယာဉ်နှစ်စီး၊ တံတားဦးကျေးရွာ မီးသတ်ယာဉ် တစ်စီးတို့ဖြင့် ပိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ ပတ်ဝန်းကျင်အိမ်များသို့ ကူးစက်လောင်ကျွမ်းခြင်းမရှိဘဲ နံနက် ၈ နာရီတွင် မီးငြိမ်းသတ်နိုင်ခဲ့သည်။

မီးလောင်မှုဖြစ်စဉ်တွင် ယင်းအိမ်၌ ရောင်းချရန် လောင်စာဆီများ သိုလှောင်ထားရှိသည့်အတွက် ဦးညီညီထွေး၏ နှစ်ထပ်အိမ်တစ်လုံး မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး လူထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုမရှိကြောင်း မီးကို ပေါ့ဆစွာသုံးစွဲသူ ဦးညီညီထွေးအား သိမ်ဆိပ်နယ်မြေရဲစခန်းက အမှုဖွင့် စစ်ဆေးအရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ခွန်(ဝင်းပ)

ကန့်ဘလူမြို့၌ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

ကန့်ဘလူ မတ် ၁

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန့်ဘလူမြို့ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက် မွန်နီကုန်းရပ်အစွန်ရှိ ဦးချော(၃၁ နှစ်)၏ နေအိမ်၌ မတ် ၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၂၅ မိနစ်ခန့်က ဘုရားမိပူဇော်ရာမှ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာသို့ မြို့နယ်ကော်မတီသုံးရပ်မှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ မြို့နယ်မီးသတ်စခန်းမှ

မီးသတ်ယာဉ်နှစ်စီးနှင့် မြို့နယ်သန္ဓေမီးသတ်၊ အရန်မီးသတ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ ရပ်ကွက်နေပြည်သူများက ပိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့ကြရာ မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၃၂ မိနစ်တွင် မီးငြိမ်းသွားကြောင်း သိရသည်။ မီးလောင်မှုတွင် အိမ်ရှင်ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်း (၃၃ နှစ်)အား ကန့်ဘလူမြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့် အရေးယူ ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဝင်းငြိမ်း(ကန့်ဘလူ)

၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ်လ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲကို အောင်မြင်ခွာဖြေဆိုနိုင်စေရန် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းပျက် ...

“ ဖြေဆိုချိန် (၃) နာရီအတွင်း မေးခွန်းတစ်ပုဒ်ချင်းစီကို အချိန်မှန်ကန်ခွာ ခွဲဝေသတ်မှတ်ပြီး အောင်ပန်းတွေဆွတ်ခူးနိုင်ဖို့ လက်ပတ်နာရီတစ်လုံးတော့ လိုအပ်တယ် ”

နာရီဆိုလျှင်

Exam Discount
All Watches [15%] Off
FEB 23 - MAR 8

မှတ်ချက်။ ။ စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ကဒ်မိတ္တူ (သို့) ကျောင်းသားကဒ်မိတ္တူ ဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

ချယ်ဖိုဦး
https://www.facebook.com/cherryoowatchgallery/
CONTACT : 09-73022248

အမည်မှန်
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဟင်္သာတမြို့၊ စခန်းကြီးကျေးရွာနေ ဦးဟန်မြင့်၏သမီး ဒေါ်အောင်အောင် ၁၄/ဟင်္သာတ(နိုင်) ၀၂၆၅၃၃၏ အမည်မှန်မှာ ဒေါ်တင်အောင် ဖြစ်ပါသည်။

အမည်မှန်
ဦးဇော်ဦး ၁၀/သထုံ(နိုင်)၀၀၀၂၃၉၏သမီး သထုံမြို့၊ အထက(၂)၊ သတ္တမတန်း(A)မှ မဝင့်နဒီထွန်းအား မဝင့်နဒီဦးဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။ မဝင့်နဒီဦး

အမည်ပြောင်း
ဦးခင်ဝင်း၏သား မောင်သူရအောင်အား ယနေ့မှစ၍ မောင်ဟိန်းထက် ဇော်ဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။ မောင်ဟိန်းထက်ဇော်

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ကျွန်တော်ဦးဇော်နိုင် ၁၄/ဇလန(နိုင်) ၀၈၇၇၃၃ ပိုင်ဆိုင်သော မော်တော်ယာဉ်၏ သွင်းကုန်ပါမစ်အမှတ် (ISP)IDV8 14-15 65724 26-12-14) ID, No (853227) ID,Date(18-3-15) ၏ CUSTOMS STATEMENT၊ ယာဉ်မာတိပုံတို့မှာ ခရီးသွားရင်း ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၇၃၂၄၂၇၇

ယာဉ်ပျက်ပုံစံအမှတ်ပုံစံဖြေဆိုရေးရာ
ယာဉ်အမှတ် ၄၄၀/၉၈၅၅၅ Kenbo 125 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်နန္ဒီစန်း ၅/ကလထ(နိုင်)၀၃၂၂၁၁ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါ ရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး၊ ကလေးမြို့

ယာဉ်ပျက်ပုံစံအမှတ်ပုံစံဖြေဆိုရေးရာ
ယာဉ်အမှတ် ၈၀၂/၁၈၅၁၈ Hero Honda ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးစိုးကျော် ၄/ကလထ(နိုင်)၀၀၈၉၃၀ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါ ရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး၊ ကလေးမြို့

ယာဉ်ပျက်ပုံစံအမှတ်ပုံစံဖြေဆိုရေးရာ
ယာဉ်အမှတ် ၁၀၂/၇၉၃၃၃ Honda C 90 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးတလန်မန်း ၅/ကလထ(နိုင်)၀၂၂၀၉၀ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါ ရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး၊ ကလေးမြို့

ကက်ပီတယ်ဝမ်းပလားရုံးကြေး အနီးဖီးကွင်း၌ တွေ့ဆုံ

အင်္ဂလန် ပရီမီယာလိဂ်၏ ပွဲကောင်းတစ်ပွဲဖြစ်သည့် လီဗာပူးနှင့် မန်စီးစီးယားတို့ပွဲသည် မတ် ၃ ရက် (ကြာသပတေးနေ့) နံနက်ပိုင်းတွင် အနီးဖီးကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည် ဖြစ်သည်။

ကန်တွင် မန်စီးစီးယားမှ ထွက်ခွာရမည် ဖြစ်ပြီး ၎င်းနေရာတွင် တိုင်ယန်မြူးနစ် နည်းပြ ဂျော့ဂျီယာလာနှင့် အစားထိုး မည်ဖြစ်သည်။



နည်းပြ ပယ်လီဂရီနိုသည် ရာသီ

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နွေရာသီအားကစားသင်တန်းများ ပွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

ထားဝယ် မတ် ၁ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းဖွဲ့စည်းသည့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နွေရာသီအားကစားသင်တန်းများ ပွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို မတ် ၁ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ထားဝယ်မြို့ တိုင်းဒေသကြီးအားကစားခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဖွင့်ပွဲသို့ တိုင်းဒေသကြီးအားကစားနှင့် ကာယပညာကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ သစ်တောနှင့် သတ္တဝန်ကြီး ဦးတင်စိုးက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် နွေရာသီအားကစားသင်တန်းများအနေဖြင့် ဘောလုံး၊ ဘော်လီဘော၊ ဘတ်စကတ်ဘော၊ ပိုက်ကျော်ခြင်း၊ ကြက်တောင်၊ ကရားတေးဗို၊ ဂျူဒို၊ ဝူရှူး၊ တင်းနစ်၊ စားပွဲတင်တင်းနစ်၊ လက်ဝှေ့၊ အေရိုဗစ်၊ မြန်မာ့သိုင်း၊ ခရစ်ကတ် စသည့် အားကစားနည်း ၁၄ မျိုးကို ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပို့ချပေးမည်ဖြစ်ပြီး သင်ကြားမည့်သင်တန်းများအားလုံးသည်လည်း အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအဆင့် နွေရာသီအားကစားသင်တန်းများကို မတ် ၁ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ပြီး အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၈၄ ဦး တက်ရောက်ကြောင်း သိရသည်။ (ခရိုင် မြန်/ဆက်)

နွေရာသီအခြေခံ မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ အခမဲ့သင်တန်းဖွင့်

မန္တလေး မတ် ၁ မြန်မာ့ရိုးရာ လက်ဝှေ့အားကစား သမားများနှင့် ရိုးရာလက်ဝှေ့ အားကစားဝါသနာရှင်များ မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ အားကစားလောက ဦးမော်လာရေးအတွက် အားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီး မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ ဆပ်ကော်မတီမှ မတ် ၁ ရက်က မန္တလေး မဟာအောင်မြေမြို့နယ် စိန်ပန်းရုပ်ကွက် တာရိုနန်းလမ်း ရွှေတိဂုံကုန်းရပ် (၃၈) လမ်းရှိ ရိုးရာလက်ဝှေ့ လေ့ကျင့်ရေးကွင်း၌ နွေရာသီအခြေခံ မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ အားကစား အခမဲ့သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။



ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဝင်းမောင်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။ အဆိုပါ မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ အခြေခံအခမဲ့သင်တန်းကို နည်းပြ ဆရာများက နေ့စဉ် ညနေ ၄ နာရီမှ ၆ နာရီခွဲအထိ အလှည့်ကျ သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ရာ သင်တန်းတက်ရောက်လိုသူများအနေဖြင့် ကျားသစ်ရဲအောင် ၀၉-၄၀၂၅၈၉၆၆၂၊ မိုးလေး ၀၉-၂၀၀၁၀၅၂၊ ဦးဒေသ ၀၉-၄၀၇၀၃၀၃၆ တို့အပြင် တိုင်းဒေသကြီး ဝူရှူးဆပ်ကော်မတီအတွင်း ရေးမှူး ဦးကျော်အေး (ဗထူးအားကစားခန်းမအနီး) တို့ထံသို့လည်း ဆက်သွယ်စာရင်းပေးသွင်း တက်ရောက်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

အိတ်ဖွင့်ချေးပြိုင်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
၁။ စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကုန်သွယ်မှုနှင့်တင်ရေးနှင့်စားသုံးသူ ရေးရာဦးစီးဌာနပိုင် ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ အလုံမြို့နယ်၊ အမှတ် (၁၀၄/၁၀၈)၊ ကမ်းနားလမ်း၊ မော်တော်ယာဉ်စတိုးအဆောက်အအုံတစ်လုံး၊ (အလျား ၁၂၀'x'အနံ့ ၈၀')နှင့် အင်ဂျင်နီယာ၊ အင်ဂျင်နီယာ၊ ချေးပြိုင်တင်ဒါခန့်မှန်းခြင်း တစ်နှစ်သက်တမ်း(၆)လတာကြိုခံစာချုပ်ဖြင့် ငှားရမ်းပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
(က) တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၃-၃-၂၀၁၆ရက်မှ ၈-၃-၂၀၁၆ရက်ထိ အချိန် - နံနက် ၉:၃၀နာရီမှ ၁၆:၃၀နာရီထိ
(ခ) တင်ဒါစည်းကမ်းချက်များ ရှင်းလင်းခြင်း - ၁၀-၃-၂၀၁၆ရက် ၁၂:၀၀နာရီ
(ဂ) တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်နေရာ - ၁၀-၃-၂၀၁၆ရက် မွန်းလွဲ ၁၃:၀၀နာရီ
(ဃ) တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်နေရာ - ကုန်သွယ်မှုနှင့်တင်ရေးနှင့်စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးဌာန၊ စီမံရေးရာဌာနခွဲ၊ အမှတ်(၂၂၈/၂၄၀)၊ ဒုတိယထပ်၊ ကမ်းနားလမ်းနှင့် ရွှေဘိုသာလမ်းထောင့်၊ ရန်ကင်းမြို့
(c) Depositပေးသွင်းရမည့်နေရာ - Deposit ငွေများကို တင်ဒါစည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်ပုံစံတွင် ဖော်ပြထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ Deposit ငွေများကိုဌာန၏ ငွေသွင်းချက်ဖြင့် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်(နေပြည်တော်)တွင် ပေးသွင်းရမည်ဖြစ်ပါသည်။
(စ) စာရင်းပေးသွင်းရမည့်နေရာ - ရုံးအမှတ်(၅၂)၊ နေပြည်တော်
(ဆ) တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်နေရာ - စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၃)၊ နေပြည်တော်
၂။ အဆိုပါရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ အလုံမြို့နယ်၊ အမှတ်(၁၀၄/၁၀၈)၊ ကမ်းနားလမ်း၊ မော်တော်ယာဉ်စတိုးအဆောက်အအုံတစ်လုံး၏ မျက်မြင်အခြေအနေအား သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပြီး အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက တင်ဒါပုံစံဝယ်ယူရမည့်နေရာသို့ လူကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ဖုန်း-၀၁-၂၅၀၄၃၂၊ ၂၅၀၃၂ တို့သို့ ဆက်သွယ်ဆွဲစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။
တင်ဒါစီစစ်ရေးအဖွဲ့
စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

နေမင်းခက် ကုသမှု
ရာထူးဝင်သင်တန်းကြီး
ပြည်တွင်းအခွန်ဦးစီးဌာန
သင်တန်းကြေး - ၁၇၀၀၈/ကျပ် / စာအုပ်သီးသန့်ဝယ်- ၈၀၀၈/ ကျပ်
PGDMA ဝင်ခွင့်
ဂျီစီအေစာအုပ်ဆိုင်များ
- (ရွှေပင်သာ)၊ (ရွှေညောင်)နှင့် (လှည့်စလမ်း) (နေပြည်တော်)
- (ညောင်ပင်သာ) (မန္တလေး)
- (ကျော်ကျော်စာအုပ်) (မော်လမြိုင်)
- (နေမင်းခက်စာအုပ်ဆိုင်) (ပြည်မြို့)
ရုံစမ်းရန် ။ ။ အစောင့်အညွှန်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် လည်းကောင်း၊ ပုဂံတိုင်းဒေသကြီး၊ လှိုင်စု၊ မြင်းမူ၊ မင်္ဂလာဒုံ မြို့နယ်၊ ရန်ကင်း ၀၉ ၄၂၀၀ ၄၂၂၀၀၀ ၀၉ ၂၅၀၂ ၃၃၃၂၄
ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း
ပြည်မြို့၊ ဓမ္မရာဇဝင်ကွက်၊ အကွက်အမှတ် ၁၅-E ရှမ်းပျံ၊ ဦးပိုင်အမှတ် ၁၃၀မှ မြေဧရိယာ ၀ ဒသမ ၀၅၅၅၈၈၈၈ ကွက်တွင် ဦးမျိုးစော်ဦး ၇/၀၈၈(နိုင်)၀၀၆၀၄၀မှ ပြည်ခရိုင်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနတွင် မြေပေးရန်လျှောက်ထားလိုပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤ ကြေညာချက်ပါ သည့်ရက်မှ ၁၄ ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း။
ဦးမျိုးစော်ဦး ၇/၀၈၈(နိုင်)၀၀၆၀၄၀
ယာဉ်မှတ်ပုံစံစာအုပ်
မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၂၆၁/၈၁၀၄၊ Honda Wave Alpha 100, M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရိုသွင် ခေါ်ကြည့်ခွင့် ၆/ရမုဒ်(နိုင်)၀၂၃၆၄၈၈ (ကမ-၃) ဖျောက်ခံ၍ မိတ္တူထုတ်ဝေရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြေညာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက် တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးဌာန(ထားဝယ်)

7Stars (ရာထူးဝင်သင်တန်းကြီး)
PGDMA - 17 (ပုံနှိပ်တန်းခွဲ/အနီးကပ်)
ပြည်တွင်းအခွန်(အငယ်တန်းစာရေး၊ ရုံးအကူ)
အပြည်စုံဆုံးမတ်စုများကို ရောင်းချပေးနေပါပြီ။ နယ်ထိမ်းပေးပါ။
တိုက်(18/38) ။ သပြေတိုက်(၁) ဦးထွန်းလင်းမြို့နယ်၊ လှည့်စလမ်း ။ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့
09.789107733, 09.799860155, 09421052736, 09.780080052

သွာနတ္တသမီးအဖြစ်သတ်မှတ်ကြောင်းနှင့် အမွေစားအမွေခံသမီးအဖြစ်မှ စွန့်လွှတ်ကြောင်းကြေညာခြင်း
ကချင်ပြည်နယ်၊ ဝိုင်းမော်မြို့နယ်၊ နောင်တာလောကျေးရွာ၊ ရပ်ကွက်(၂)၊ အမှတ် ၁၅၂နေ ကျွန်ုပ် ဒေါ်စောတင် ၁/၀မန(နိုင်) ၀၁၇၅၃၉၏သမီး မနန်းထွေး (ဘ)ဦးမောင်ပိန် ၁/၀မန(နိုင်) ၀၈၀၉၈၃သည် မိခင်ဖြစ်သူ၏ဆုံးမမှုကို မနာခံဘဲ မိခင်ဖြစ်သူ ကျွန်ုပ်ဒေါ်စောတင်အား တရားစွဲဆိုသည်အထိ ရန်ရှာပြုမှုပါသဖြင့် ယနေ့မှစ၍ သွာနတ္တသမီးအဖြစ် သတ်မှတ်ကြောင်းနှင့် အမွေစားအမွေခံသမီးအဖြစ်မှ စွန့်လွှတ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
ဒေါ်စောတင်
၁/၀မန(နိုင်)၀၁၇၅၃၉
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကလေးမြို့၊ အထက(၇)သတ္တမတန်းမှ မောင်ထန်ဟမ်ကိုယ်အား မောင်ထန်ဟမ်ကိုယ်အား လည်းကောင်း၊ စတုတ္ထတန်းမှ မဒိမ်နုနုနိုင်အား မဒိမ်နုနုနိုင်ဟု လည်းကောင်း ပြောင်းလဲခေါ်ဆိုပါရန်နှင့် ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးလှန် နီနီ ၄/တခန(နိုင်)၀၀၈၈၁၀ ဖြစ်ပါကြောင်း။ မောင်ထန်ဟမ်ကိုယ်၊ မဒိမ်နုနုနီ၊ ဦးလှန်နီနီ ၄/တခန(နိုင်)၀၀၈၈၁၀

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ကျွန်ုပ် ဒေါ်ခင်အေး ၁၁/စတန (နိုင်)၀၁၇၄၄၇ ၏ Passport (NO. မမှတ်မီ) ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။
ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၂၄၂၄၂၄

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ကျွန်ုပ် ဒေါ်ခင်နုရီ ၁၁/စတန (နိုင်)၀၁၇၀၄၅ ၏ Passport (NO. မမှတ်မီ) ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။
ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၂၄၂၄၂၄

ခြေနင်းတုံကင်တွင်းရေကို သောက်သုံးရေအတွက်အားထား

သာစည် မတ် ၁

သာစည်မြို့နယ်တွင် နေအပူချိန်များ တစ်နေ့ထက်တစ်နေ့ မြင့်တက်လာမှုကြောင့် ပူပြင်းခြောက်သွေ့မှုများဖြစ်ပေါ်လာကာ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအချို့တွင် ရေတွင်း၊ ရေကန်များ ခန်းခြောက်ပြီး ရေရှားပါးမှုကြုံတွေ့ရာ ကျေးရွာများအနက် သံပုတ်ကုန်းကျေးရွာလည်း ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါကျေးရွာသည် အိမ်ထောင်စု ၁၄၀၊ လူဦးရေ ၃၀၀၀ ခန့်ရှိသော ကျေးရွာဖြစ်ကာ သာစည်မြို့၏ အရှေ့မြောက်ဘက် ခုနစ်မိုင်အကွာတွင်ရှိ၍ ကျေးရွာနေသူအများစုမှာ လယ်ယာလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ကြကြောင်း သိရသည်။ “ကျွန်တော်တို့တစ်ရွာလုံး ဒီခြေနင်းတုံကင်တွင်းလေးကိုပဲ သောက်သုံးရေအဖြစ် အားကိုးနေရတာပါ။ ဒီရေတွင်းကလေးက သာစည်မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးညွန့်ငွေမိသားစုက လှူဒါန်းထားတာပါ။ ရေထွက်အားလည်း ကောင်းပြီး ရေကလည်းရေချိုပါ။ ရွာထဲက စက်ရေတွင်းတွေကလည်း အပူရှိန်ကြောင့် ရေထွက်အားသိပ်မရှိတော့ဘူး။ ရှေ့ဆက် ဒီလိုသာ ဆက်လက်ပူပြင်းနေမယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ရွာမှာ သောက်သုံးရေ အခက်အခဲဖြစ်နိုင်ပါတယ်” ဟု ဒေသခံတစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးဖိုးလုံးက ပြောပြသည်။

ယခုအခါ သံပုတ်ကုန်းကျေးရွာမှ အိမ်ထောင်စုအများစုမှာ



အဆိုပါ ခြေနင်းတုံကင်တွင်းမှ ရေကိုရရှိနေကြသဖြင့် သောက်သုံးရေအတွက်ကိုမူ ယခုလောလောဆယ်တွင် အဆင်ပြေမှုများရှိနေကြကြောင်း သိရသည်။ **မောင်ကို(သာစည်)**

ကြံတစ်ကေ တန် ၈၀ အထက် ထွက်ရှိမည့် နည်းပညာများဖြန့်ဝေ

ပေါက်ခေါင်း မတ် ၁

ကြံတစ်ကေ တန် ၈၀ အထက် ထွက်ရှိမည့် နည်းပညာအား ကြံစိုက်တောင်သူများ သိရှိလိုက်နာဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်လျက် ကြံသီးနှံတစ်ဆစ်ချင်း ပျိုးထောင်စိုက်ပျိုးနည်း စနစ်သရုပ်ပြပွဲကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပေါက်ခေါင်းမြို့နယ် ဇရပ်ကုန်းကျေးရွာ တောင်သူဒေါ်စမ်းမြိုင်၏ယာမြေလေးဧက၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက်က ကျင်းပခဲ့ရာ တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနဦးစီးမှူး

(ညွှန်ကြားရေးမှူး)ဦးလှမြင့်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးဦးနိုင်ဦး၊ ခရိုင်ဦးစီးမှူး၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ကျေးရွာအုပ်စု ငါးအုပ်စုမှ တောင်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ လက်ရှိ ဆောင်ရွက်နေသော လုပ်ငန်းများအခြေအနေနှင့် ရေရှည်ဆောင်ရွက်သွားမည့် လုပ်ငန်းများအခြေအနေ၊ ကြံတစ်ကေ တန် ၈၀ နှင့်အထက်ထွက်ရှိနိုင်မည့်နည်းပညာများ လိုက်နာ

ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ချက်များကို ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးပြီး တောင်သူများ၏ မေးမြန်းသည်များကို ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာသူများက ပျိုးထောင်ထားသော ကြံတစ်ဆစ်ချင်းပျိုးခင်းအား လေ့လာကြပြီး တစ်ဆစ်ချင်းပျိုးခင်းနှင့် လက်တွေ့ ပါဝင်စိုက်ပျိုးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **မြင့်နိုင်(ပြည်)**

အင်းတော်မြို့နယ် တံတားသစ်တည်ဆောက်နေ၍ လမ်းလွဲသွားလာရေးအဆင်ပြေစေချင်



အင်းတော် မတ် ၁

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် အင်းတော်မြို့နယ် မော်လူးအုပ်စု ဟဲနုရွာဟဲနုချောင်း အာရ်စီကွန်ကရစ်တံတားအသစ် တည်ဆောက်လျက်ရှိရာ ခရီးသွားမော်တော်ယာဉ်များ ယာယီကွင်းလမ်းမှ သွားလာရာတွင် နေ့စဉ် အခက်အခဲနှင့် ကြုံတွေ့နေရသဖြင့် အဆိုပါ ချောင်းအတက်အဆင်းကွင်းလမ်းကို ပြုပြင်ပေးရန်နှင့် ယာယီကွင်းလမ်းတံတား ဆောင်

ရွက်ပေးပါက ဆက်သွယ်သွားလာရေး အဆင်ပြေနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ “ကျွန်တော်တို့ရွာက အခုအသစ်ဆောက်လုပ်နေတဲ့ အာရ်စီကွန်ကရစ်တံတားဘေး ချောင်းအတက်အဆင်း ယာယီကွင်းလမ်းမှာ နေ့စဉ်ဖြတ်သန်းနေကြတဲ့ မော်တော်ယာဉ်တွေ၊ ဆိုင်ကယ်တွေ၊ နွားလှည်းတွေအတွက် သွားလာရတာ အခက်အခဲဖြစ်နေပါတယ်။ “တစ်ခါတစ်ရံ ချောင်းထဲမှာ

ကားပျက်နေရင် အတက်အဆင်း ယာဉ်တွေ လမ်းပိတ်မိနေတဲ့အခါ မျိုးမှာ အားလုံးအတွက် အခက်အခဲကြုံရပါတယ်။ ကားကြီးတွေ ဖြတ်ရင် ရေကပါလာတော့ လမ်းအတက်အဆင်းတွေ ခဏခဏပျက်ပါတယ်။ “ဒါကြောင့် ယာယီကွင်းလမ်းကို တံတားခင်းလိုက်ရင် လမ်းလည်း မပျက်နိုင်သလို ယာဉ်အတက်အဆင်းနှင့် ခရီးသွားလာသူတွေ အားလုံး အဆင်ပြေသွားမှာပါ”ဟု

ဟဲနုရွာနေသူတစ်ဦးက ပြောပြသည်။ အဆိုပါတံတားကို ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေဖြင့် တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အလျားပေ ၁၂၀၊ အကျယ် ၃၀ ပေ၊ အမြင့် ၂၃ ပေရှိကာ ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနား ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးပေါ်ရှိ တံတားအမှတ်(၅/၁၆၃)တွင် တည်ရှိကြောင်း သိရသည်။ **နီတိုး**

မြစ်မ်းရောင် ကျေးရွာစီမံကိန်း ဆောင်ရွက်

မော်လမြိုင် မတ် ၁
မော်လမြိုင်မြို့နယ် ဖဲထော် မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်လွင်နှင့်အဖွဲ့တို့သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂ ရက်က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးပြီး ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံကာ စီမံကိန်းဆိုင်ရာနှင့် နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ ဖဲထော် မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းရန်ပုံငွေဖြင့် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ၁၉ ဦး၊ စိုက်ပျိုးရေး ၂၃ ဦး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်း ၂၃ ဦး စုစုပေါင်း ၆၅ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ **ဝေဝေ**

အယ်နီညိုရာသီဥတု အရေးပေါ်အခြေအနေအတွက် ပြေရှင်းနိုင်ရန်စီစဉ်

မုဒုံ မတ် ၁

ယခုနှစ်နေရာသီတွင် အယ်နီညိုရာသီဥတု ဖြစ်ပေါ်နိုင်မှုအပေါ် မွန်ပြည်နယ် မုဒုံမြို့နယ်အတွင်း အပူချိန်ပြင်းထန်ပြီး ခြောက်သွေ့ခြင်း၊ ရေရှားပါးခြင်းများ ယခင်နှစ်များကထက် ပိုလာနိုင်ခြင်းကြောင့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများအပေါ် ထိခိုက်လာခြင်းနှင့် အခြား သောအန္တရာယ်များ ပေါ်ပေါက်လာပါက ပြည်သူများအား အမြန်ဆုံးကူညီနိုင်ရန် စီမံချက်များဆောင်ရွက်ထားသည့်အပြင် အရေးပေါ်အခြေအနေပေါ်ပေါက်လာပါက အမြန်ဆုံးပြေရှင်းနိုင်အောင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း မုဒုံမြို့စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်ခရိုင် မြေအသုံးချရေးတာဝန်ခံ ဒေါ်မူမူဟန်က နေ့စပေးစိုက်ပျိုးရာတွင် ရေလိုအပ်ချက်နည်းသည့် သက်တမ်းတို အထွက်ကောင်းမျိုးများ ရွေးချယ်အသုံးပြုရန်နှင့် မြေဆီလွှာပိုင်းဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်ရမည့် နည်းစနစ်များကို ဆွေးနွေးပြီး မြေနမူနာတွင် အာဟာရဓာတ် ပါဝင်မှုစစ်ဆေးခြင်းကို လက်တွေ့သရုပ်ပြသခဲ့သည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်မီးသတ် ဦးစီးမှူး ဦးမြင့်ဦးက ယင်းဖြစ်စဉ်ကြောင့် ရေရှားပါးမှုများ ကြုံတွေ့နိုင်သဖြင့် ရေရရှိနိုင်မည့်နေရာများကို ကြိုတင်ရှာဖွေထားကာ မီးဘေးအန္တရာယ်များဖြစ်ပေါ်လာပါက နီးစပ်ရာ နေရာများမှရေကန်များကို ရေဖြည့်တင်းထားကြောင်း၊ ရေကိုအမြန်ဆုံး ရနိုင်အောင် ရေသယ်ယာဉ်များ၊ အကူယာဉ်များဖြင့် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့မှ ရေသယ်ယာဉ်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အာဏာပိုင်အဖွဲ့များ၊ ရပ်ကွက်လူမှုရေးအဖွဲ့များနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ **မုဒုံမောင်မောင်**

မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

ဆိပ်ဖြူ မတ် ၁

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဆိပ်ဖြူမြို့နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့က နိုင်ငံပိုင်ပစ္စည်းများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုမဖြစ်ပေါ်စေရေး ပြည်သူလူထု၏ အသက်နှင့် ဥစ္စာပစ္စည်းများ ဆုံးရှုံးမှုမဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် ကြိုတင်ကာကွယ်အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများကို မြို့နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဦးစီးမှူး ဦးဆောင်သော တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်ကွက်ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ပြည်သူများပူးပေါင်းကာ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခြင်း၊ အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းများကို နေ့စဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ **စိုးလင်းနိုင်(ပြန်/ဆက်)**

ပုဒ္ဓတက္ကသိုလ်တည်ဆောက်မည့်မြေနေရာ ခြံစည်းရိုးကာ

ကျွန်းလှ မတ် ၁

ကျွန်းလှဒေသ ပုဒ္ဓတက္ကသိုလ်တည်ဆောက်မည့်မြေနေရာ ခြံစည်းရိုးကာခြင်းလုပ်ငန်းကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ ရက်က ယင်းမြေဧရိယာ၌ စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ စစ်ကိုင်းမြို့ IBEC ဆရာတော် ဦးသောဘိတ၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ကန်ဘလူမြို့နယ် ပေကုန်းကျေးရွာမှမြေအလှူရှင်များ၊ ပေကုန်းရွာသူရွာသားများ၊ စစ်ကိုင်းမြို့ IBEC မှ သံဃာတော်များ၊ ကျွန်းလှမြို့ပေါ်မှ ဒေသခံပြည်သူများကဝိုင်းဝန်း၍ လုပ်အားဒါနပေးလှူကုသိုလ်ယူခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။ **(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)**

ကောလင်းမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာ ၁၂၇ ရွာ လျှပ်စစ်မီးလင်း

ကောလင်း မတ် ၁

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကောလင်းမြို့နယ်တွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလမှစတင်၍ ကျေးရွာ ၂၁၀ တွင် ၁၂၇ ရွာ လျှပ်စစ်မီးရရှိနေပြီဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရက ကျေးလက်ဒေသ လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးစီမံချက်အရ မဟာဓာတ်အားလိုင်းနှင့် ဝေးကွာသော ကျေးရွာ ၁၆ ရွာတွင် ဆိုလာလျှပ်စစ်မီးများ ထောက်ပံ့ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ သဖန်းဆိပ်ဆည်တည်ဆောက်ရေးကြောင့် ပြောင်းရွှေ့ကျေးရွာများဖြစ်သော ရွာသစ်၊ ပန်းမရဲ၊ အောင်ချမ်းသာ၊ ပေတပင်၊ ခန္တစင်ကျေးရွာများတွင် ၂၄ နာရီမီးလင်းရေး ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရခွင့်ပြုရန်ပုံငွေမှ ငွေကျပ် ၄၄၃ ဒသမ ၉ သန်းဖြင့် ကောလင်းမြို့နယ် ခေါင်းဖြူ၊ ဇေယျာဇာ၊ ယင်းတိုက်၊ သစ်ဆိမ့်ကုန်း၊ ကြာအင်းကျေးရွာများ၌ ၁၀ ကေဗီလိုင်း၊ ၂၀၀ ကေဗီအခွဲရုံတစ်ရုံစီနှင့် ၄၀၀ ဗီအေလိုင်းများကို တည်ဆောက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ကိုကိုညိုမိုး(ကောလင်း)**

မြင်းမူမြို့နယ်တွင် ကျွဲနွားကောင်ရေ တစ်သောင်းကျော်ကို ခွာနာလျှာနာရောဂါကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးနှံပေး

မြင်းမူ မတ် ၁

မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကမ္ဘာ့တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးအဖွဲ့(OIE)တို့ ပူးပေါင်းပြီး FMD Campaign Vaccination အစီအစဉ်အရ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မြင်းမူမြို့နယ် အတွင်းရှိ ကျွဲနွားများအား ခွာနာလျှာနာရောဂါကာကွယ်ဆေးများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ အခမဲ့ထိုးနှံပေးခဲ့ရာ ကျေးရွာ ၇၃ ရွာမှ ဒေသခံတောင်သူများ၏ ကျွဲနွားကောင်ရေ ၁၁၇၃၀ ကောင်ကို ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျွဲနွားများအား ခွာနာလျှာနာရောဂါကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးနှံပေးရာတွင် မြင်းမူမြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှု၊ ဒေါက်တာဒေါ်မြင့်မြင့်ဌေး၊ တိရစ္ဆာန် ဆေးကုဆရာဝန်ငါးဦးနှင့် ကျေးလက်လုပ်သား ၄၈ ဦးဖြင့် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ အဖွဲ့ရှစ်ဖွဲ့ခွဲ၍ ကျေးရွာများအရောက်တွင်ဆင်းပြီး ကာကွယ်ဆေးများ အခမဲ့ထိုးနှံပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

“ကျွဲနွား ခွာနာလျှာနာရောဂါကာကွယ်ဆေးရဲ့ အာနိသင်က ခြောက်လ ကာကွယ်ပေးနိုင်ပါတယ်။ ကျွဲနွား ခွာနာလျှာနာရောဂါကာကွယ်ဆေး ထိုးပေးတဲ့အတွက် တောင်သူများအနေနဲ့ လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင်မှာ ကျွဲနွားများရဲ့ လုပ်အားကို အပြည့်အဝ ရရှိမှာဖြစ်ပါတယ်။ ခွာနာလျှာနာကွယ်ဆေးကို ကျေးရွာထဲမှာရှိတဲ့ ကျွဲနွားတွေအပြင် ယာတဲတောတိုက်တွေ၊ လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင်တွေမှာရှိတဲ့ ကျွဲနွားတွေကိုလည်း သွားရောက်ထိုးနှံပေးခဲ့ပါတယ်”ဟု မြင်းမူမြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူးက ပြောသည်။

ကျွဲနွား ခွာနာလျှာနာရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးနှံခြင်းလုပ်ငန်းများကို မြင်းမူ မြို့နယ်တွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ်ကလည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများမှ ကျွဲနွားကောင်ရေ ၂၆၆၀၂ ကောင်ကို ကာကွယ်ဆေးများ အခမဲ့ထိုးနှံပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စိုးခါး(ပြန်/ဆက်)



သတင်းတိုများ

အခမဲ့ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုမြို့နယ် အတွင်းမှ ပြည်သူများအား အခမဲ့ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများကို မြို့နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ စည်းရုံးရေး ကော်မတီနှင့် ရွှေဘိုတပ်နယ်ဆေးမှူးတို့ ဦးဆောင်သောအဖွဲ့များက ရွှေဘိုမြို့ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက် အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်း၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ ရက်က ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ စည်းရုံးရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ကြီးအေးချို(ငြိမ်း)နှင့် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ တပ်နယ်ဆေးမှူး ဗိုလ်ကြီးချမ်းငြိမ်းဟန်နှင့် အဖွဲ့များက ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ပြီး အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင် မိသားစုများနှင့် ပြည်သူ ၄၀ ကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခင်ဦးစိုးဝေ

ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးရင်ပြင်တော်ရှိ အောင်မြေနေရာ

ပြန်လည်ဖော်ထုတ်ထားရှိမည်

မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်ထီးရိုးစေတီတော် ရင်ပြင်တော်တွင် ယခင်က ရှိခဲ့သည့် အောင်မြေနေရာကို ပြန်လည်ဖော်ထုတ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အောင်မြေနေရာ ပြန်လည်ဖော်ထုတ်ခြင်းအတွက် ဆရာတော်ကြီးများ၏ ဩဝါဒကိုခံယူလျက် အလျှင် ဦးမျိုးဇင်မိသားစုက လိုအပ်သည်များကို မတည်လျှာခြန်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကျိုက်ထီးရိုးစေတီတော် ရင်ပြင်တော်တွင် ယခင်က အောင်မြေနေရာရှိခဲ့ကြောင်း၊ ထိုအောင်မြေနေရာတွင် ဒေါင်းရုပ်၊ ကြက်ရုပ်၊ ခြင်္သေ့ရုပ် အစရှိသည်များဖြင့် အကွက်ချနင်းရကြောင်း၊ ယခုအခါ ထိုအောင်မြေနေရာ ပျောက်ကွယ်နေသဖြင့် ပြန်လည်ဖော်ထုတ်ရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရွှေတိုင်လွင်

ဆိပ်ဖြူမြို့နယ်တွင် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း စာဖြေဌာနနှစ်ခု တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ပေး

ဆိပ်ဖြူ မတ် ၁

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဆိပ်ဖြူမြို့နယ်အတွင်းမှ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း စာမေးပွဲဖြေဆိုမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အဆင်ပြေစေရေးအတွက် စာဖြေဌာနနှစ်ခုကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက ထပ်မံတိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဆိပ်ဖြူမြို့နယ်အတွင်း ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ်က စာဖြေဌာနငါးခု ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ရာမှ ယခု ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း စာမေးပွဲဖြေဆိုမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အဆင်ပြေစေရန်အတွက် ဒေသခံပြည်သူတို့၏ တင်ပြချက်၊ မြို့နယ်သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၏ ထောက်ခံတင်ပြချက်ဖြင့် စာဖြေဌာနသစ်နှစ်ခုကို ထပ်မံတိုးဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ စာဖြေဌာနသစ်နှစ်ခုမှာ အောက်ဆိပ်(အထက)နှင့် ကဏ္ဍမ(အထကခွဲ) စာဖြေဌာနများ ဖြစ်သည်။ ယခု ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ပညာသင်နှစ်တွင် ဆိပ်ဖြူမြို့နယ်အတွင်းရှိ စာဖြေဌာနနှစ်ခု၌ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲဖြေဆိုမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၇၀၀ ဦးရှိပြီး ဖြေဆိုခွင့်ကတ်ပြားများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂ ရက်မှစ၍ စာဖြေဌာနအသီးသီးတွင် စတင်ထုတ်ပေးလျက်ရှိကြောင်း မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။

စိုးလင်းနိုင် (ပြန်/ဆက်)

သွားနှင့်ခံတွင်းရောဂါစစ်ဆေးကုသမှု အမေရိကန်သွားအထူးကုပါရဂူများ အခမဲ့ဆောင်ရွက်ပေး

မင်းတပ် မတ် ၁

မင်းတပ်မြို့မှ ပြည်သူများအား အမေရိကန်နိုင်ငံမှ သွားအထူးကုဆရာဝန်များ၊ ပါရဂူများနှင့် နေပြည်တော်မှ သွားအထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ ပူးပေါင်း၍ သွားနှင့်ခံတွင်းရောဂါများ ကုသပေးခြင်း၊ သွားစိုက်ခြင်းနှင့် အံကပ်ပြုလုပ်ခြင်းများကို မင်းတပ်မြို့အနောက်ရပ်ကွက်ရှိ တောင်ပုလဲပရိယတ္တိ၊ ပဋိပတ္တိကျောင်းတိုက်၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ ရက်မှ စတင်ပြုလုပ်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အခမဲ့ကုသပေးခြင်းကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ ရက်မှ မတ် ၃ ရက်အထိ ပြုလုပ်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု ကုန်ကျစရိတ်များကို ထူးဖောင်ဒေးရှင်းမှ တာဝန်ယူကာ တောင်ပုလဲကျောင်းထိုင်ဆရာတော်က ကူညီပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မင်းတပ်မြို့နယ်သာမက မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်များမှ ပြည်သူများလည်း လာရောက်ဆေးကုသမှုခံယူလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် မင်းတပ်မြို့ စည်ပင်သာယာရေးမီးလောင်မှုမှ မီးဘေးသင့်ပြည်သူများကိုလည်း ထူးဖောင်ဒေးရှင်းက ထောက်ပံ့ပေးပေးပေးလျက်ရှိပြီး မီးဘေးသင့်ပြည်သူများကိုယ်စား တောင်ပုလဲကျောင်းဆရာတော်နှင့် မီးဘေးသင့်အိမ်ထောင်စုတစ်စုက လက်ခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

နေပြည်တော်တွင် ယာဉ်စည်းကမ်းစစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၁

နေပြည်တော်တွင် မြို့နေလူဦးရေ များပြားလာသည်နှင့်အမျှ ယာဉ်အသုံးပြုသူများလည်း ယခင်ကထက် ပိုမိုများပြားလာလျက်ရှိရာ ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်းဟောင်း လမ်းမကြီးပေါ်၌ ယာဉ်များလိုင်စင်ပါရှိမှု၊ ယာဉ်စည်းကမ်းလမ်းစည်းကမ်း လိုက်နာမှုရှိမရှိ စသည်တို့ကို နေပြည်တော် အမှတ်(၅) ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့စု (ဇေယျာသီရိမြို့နယ်)မှ တပ်ဖွဲ့စုမှူးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နေပြည်တော်တွင် ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် နေပြည်တော်ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရဲမှူးကြီးကျော်ထွေး၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် ယာဉ်စည်းကမ်းစစ်ဆေးခြင်းနှင့် အရေးယူမှုများကို တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မင်းမင်းလတ်(ရူပဗေဒ)



အယ်နီညီရာသီဥတု ဖြစ်ပေါ်နိုင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေး

တောင်တွင်းကြီး မတ် ၁

ယခုနှစ်အတွင်း ကြုံတွေ့နိုင်သည့် အယ်နီညီရာသီဥတုနှင့်ပတ်သက်၍ တောင်သူများ၏ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း၌ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ပညာပေးရှင်းလင်းဆွေးနွေးခြင်းနှင့် အထူးအထွက်တိုး ပုလဲသွယ်စပ်မျိုးစပါး မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်း လက်တွေ့ပျိုးထောင်ပြသပွဲကို တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ် ရန်ပယ်ဆည်ရေသောက် ပရပ်ကြယ်ကျေးရွာအုပ်စု ကြီးကျန်းကျေးရွာမှ ဒေသခံတောင်သူများ၏ နွေစပါး ၁၀၅ ဧက စံပြစိုက်ခင်း၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ ရက်က ပြုလုပ်သည်။

ပျိုးထောင်ပြသပွဲတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးသိန်းဇော်က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးထွန်းမြင့်က အယ်နီညီရာသီဥတု ဖြစ်ပေါ်နိုင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဒေသခံတောင်သူများအနေဖြင့် သောက်သုံးရေနှင့် စိုက်ပျိုးရေးများကို စနစ်တကျရွေးချယ်သုံးစွဲရေး၊ နွေစပါးစိုက်ပျိုးရာတွင် ရေလိုအပ်ချက်နည်းသည့် အထွက်ကောင်းမျိုးများ ရွေးချယ်စိုက်ပျိုးရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးလေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရေးတို့ကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ အထူးအထွက်တိုး ပုလဲသွယ်စပ်မျိုးစပါး မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်း ၁၀ ဧကတွင် မျိုးစေ့ချပျိုးထောင်ခြင်းကို စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်းများက ဒေသခံတောင်သူများအား လက်တွေ့သရုပ်ပြခဲ့သည်။

(၀၈၅)

သစ်သားတိုင်သုံးရာကျော်ဖြင့် တည်ဆောက်ထားသော နှစ် ၁၆၀ ကျော်သက်တမ်းရှိ မအူတံတား



ဆောင်းပါး ပေထွက်းဇော်(ရေစကြို)

ကျေးလက်ပြည်သူများ မအူပင်တံတား ဖြတ်သန်းသွားကြစဉ်။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမရပူရမြို့နယ်၌ တောင်သမန်အင်းအတွင်း တည်ဆောက်ထားသော ဦးပိန်တံတားသည် နေ့စဉ်နှင့်အမျှ ပြည်တွင်း ပြည်ပ ခရီးသွားများဖြင့် စည်ကားလှုပ်ရှား မြန်မာပြည်တွင် ထင်ပေါ်ကျော်ကြား သော တံတားတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ အထူးသဖြင့် ပြည်ပခရီးသွားနိုင်ငံခြား သားများ အထူးသဘောကျ နှစ်ခြိုက်ကြလျက် မြန်မာကို ကမ္ဘာကသိစေသော ကျော်ကြားသည့် တံတားတစ်ခုလည်းဖြစ်ပါသည်။ သို့အတွက် မြန်မာပြည်သူ များကလည်း လူတိုင်းမရောက်ဖူးကြသော်လည်း လူတိုင်းတော့ ကြားဖူးကြ မည်ဖြစ်သည်။

သို့သော် လူတိုင်းလည်း မကြားဖူး၊ လူတိုင်းလည်းမရောက်ဖူးသော မကွေး တိုင်းဒေသကြီး ရေစကြိုမြို့နယ်အတွင်းမှာ မအူအင်းကိုဖြတ်၍ မအူငယ်ရွာ နှင့် မအူအလယ်ရွာကို ဆက်သွယ်တည်ဆောက်ထားသည့် ဦးပိန်တံတားကို သို့သော တံတားတစ်ခုတည်းရှိနေပါသည်။

အဆိုပါ မအူရွာတံတားသည် ဦးပိန်တံတားနှင့် မည်သည့်တံတားကစော သည် မည်သည့်တံတားက နောက်ကျသည်ကိုတော့ စာရေးသူလက်လှမ်းမမီ ၍ မသိသော်ငြားလည်း ရေစကြိုမြို့နယ်အတွင်းမှ မအူအင်းကိုဖြတ်၍ တည်



ဆောက်ထားသော မအူရွာတံတားမှာ လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း ၁၆၀ ကျော်က တည်ဆောက်ထားခဲ့သော သစ်သားတံတားတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း ကမည်း ရေးထိုးထားသော မှတ်တမ်းကျောက်တိုင်ပါစာအရ သိရှိရသည်။

မအူရွာတံတားတည်ဆောက်ထားပုံမှာလည်း ဦးပိန်တံတားနှင့် ခပ်ဆင်ဆင် တူ၍ တံတားပေါ်တွင် ခေတ္တနားနေဆောင် သုံးဆောင်ကိုလည်း ထည့်သွင်း တည်ဆောက်ထားရှိပြီး တိုင်ပေါင်း ၃၄၄ တိုင်ဖြင့် တည်ဆောက်ထားကြောင်း တံတားတိုင်အရေအတွက်ကို မှတ်သားထားသည့် (တံတားတိုင်ပေါင်း "ညောင် ရေလောင်း")ဟူသော သင်္ချာနည်းဖြင့် ရေးသားထားသော မှတ်တမ်းစာအရ သိရှိရပါသည်။

အဆိုပါ မအူရွာသစ်သားတံတားမှာ နှစ်ပေါင်းကြာညောင်းလာသည်နှင့် အမျှ သဘာဝရာသီဥတု၏ ရေဒဏ်၊ လေဒဏ်၊ မိုးဒဏ်တို့နှင့်အတူ အခြား သော အကြောင်းများကြောင့် ၁၃၁၀ ခုနှစ် ဒုတိယဝါဆိုလဆန်း ၆ ရက် တနင်္ဂနွေနေ့တွင် ပြန်လည်ပြုပြင်မွမ်းမံခဲ့ကြောင်း မှတ်တမ်းကျောက်စာတိုင်ပါ ကမည်းကျောက်စာအရ လေ့လာသိရှိရသည်။

ထို့နောက် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးနုလက်ထက်တွင် ပြည်တော်သာစီမံကိန်းအရ ရန်ပုံငွေကျပ် သိန်း ၂၀ ဖြင့် တစ်ကြိမ်၊ သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးသိုက်ထွန်း (ငြိမ်း)က တံတားကြီးရေရှည် တည်တံ့ခိုင်မြဲစေရန်အတွက် ကျွန်းတိုင်များ လျှော့ဒါန်းမှုဖြင့် ဒေသခံများ ပူးပေါင်း၍ ပြုပြင်မွမ်းမံခဲ့ကြောင်း လေ့လာသိရှိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံကို အင်္ဂလိပ်များ အုပ်စိုးခဲ့စဉ်ကာလက မအူရွာတွင် အင်္ဂလိပ် ရုံးစိုက်ခဲ့ပြီး ရိက္ခာနှင့် လက်နက်များကို သင်္ဘောဖြင့်သယ်ယူ၍ မအူလယ်ရွာ ဆိပ်ကမ်းမှ သယ်ယူသဖြင့် မအူလယ်ရွာသည် သင်္ဘောဆိပ်ကမ်းလည်းဖြစ်ခဲ့ ကြောင်း ဒေသခံများထံမှ သိရသည်။

ထို့အပြင် မအူရွာများသည် ရှေးယခင်ကတည်းကရှိခဲ့သော ရွာများဖြစ်ပြီး မဂ္ဂ ဟူသော မိဖုရားအပိုင်စားရသော မအူလေးရွာဟု မှတ်သားရပါသည်။ ထိုမအူလေးရွာမှာ မအူအလယ်ရွာ၊ မအူငယ်ရွာ(ယခု မအူအောက်ဆိပ်ရွာ)၊ မအူတောင်ရွာ၊ မအူမြောက်ရွာတို့ဖြစ်ကြသည်။

ချင်းတွင်းမြစ်ရေကြီးချိန်ကာလတွင် မအူအင်းကိုဖြတ်၍ တည်ဆောက်ထား သော ပန်တင်ရွာ သာယာလှပသလို ချင်းတွင်းမြစ်ပြင်ကို ဖြတ်သန်းတိုက်ခတ် လာသော လေနအေးကို ရှုရှိုက်ရင်း တံတားကြီးပေါ် ဖြတ်သန်းရသည်မှာ လည်း အရသာရှိလှသည်ဖြစ် တစ်ခါတစ်ခေါက် လာရောက်ဖို့ ဖိတ်ခေါ် ရေးသား အပ်ပါသည်။



မြေကြီးတူးရာမှ ထွက်ပေါ်လာသော ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်နှစ်ဆူကို လာရောက်ဖူးမြော်သူများ စည်ကား

မော်လမြိုင်ကျွန်း မတ် ၁
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ် တနင်္ဂနွေကျေးရွာအုပ်စု ကြောင် ထောင့်ကျေးရွာ၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်က မြေကြီးတူးဖော်စဉ် ထွက်ပေါ်လာ သော ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်နှစ်ဆူ(အပေါ်ပုံ)ကို လာရောက်ဖူးမြော်သူများလာကြောင်း သိရသည်။

ကြောင်ထောင့်ကျေးရွာ ရာဇဝင်မြစ်ကမ်းစပ်အနီးရှိ ရွာဦးနတ်ကွန်းရွှေတွင် ရင်ပြင်ခင်းရန် မြေကြီးတူးဖော်စဉ် ရုပ်ပွားတော်နှစ်ဆူ ထွက်ပေါ်လာခြင်းဖြစ် ကြောင်း ရုပ်ပွားတော်နှစ်ဆူမှာ လျောင်းတော်မူရုပ်ပွားတော်များဖြစ်ပြီး စကျင် ကျောက် သို့မဟုတ် ကြေးသားဖြင့် ထုလုပ်ပူဇော်ထားခြင်းဖြစ်နိုင်ကြောင်း ပေါ်တော်မူရုပ်ပွားတော် အကျိုးတော်ဆောင်အဖြစ် ဆောင်ရွက်နေသူတစ်ဦး က ပြောသည်။

ရုပ်ပွားတော်နှစ်ဆူကို အများပြည်သူဖူးမြော်နိုင်ရန် နတ်ကွန်းအနီး၌ပင် ယာယီမဏ္ဍပ်ထိုး၍ အပူဇော်ခံထားရှိရာ ယခုအခါ မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ် အတွင်းရှိ ကျေးရွာများနှင့် မြို့ပေါ်မှ ဘုရားဖူးပြည်သူများ၊ အခြားမြို့နယ်များမှ ဘုရားဖူးပြည်သူများပါ လာရောက်ဖူးမြော်နေကြပြီး စည်ကားလှုပ်ရှားသည်ကို တွေ့ရသည်။

မော်ကျွန်းမြို့မြင်အောင်

အယ်နီညိုဖြစ်ပေါ်လာပါက တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးဆွေးနွေး

ကျောင်းကုန်း မတ် ၁
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင် ကျောင်းကုန်းမြို့နယ်အတွင်း အယ်နီ ညိုရာသီဥတု သက်ရောက်မှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် အခြေအနေများ အား တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ် ရေးမှူးရုံး အေးချမ်းသာယာခန်းမ၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ရက်ကပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အစည်းအဝေးတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်အောင်ဆန်းက ၂၀၁၆ ခုနှစ် ပထမနှစ်ဝက်အတွင်း သမိုင်းတွင် အားအကောင်းဆုံး အယ်နီညိုရာသီ ဥတုနှင့် ကြုံတွေ့နိုင်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့မိုးလေဝသစောင့်ကြည့်ခန့်မှန်းရေးအဖွဲ့များ က ခန့်မှန်းထားကြကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသည်လည်း အဆိုပါ အယ်နီညိုရာသီ ဥတု ရိုက်ခတ်မှုဒဏ် ခံစားရနိုင်သည်ဟု မြန်မာနိုင်ငံ မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက အသိပေးထားကြောင်းနှင့် အယ်နီညိုရာသီဥတု ကြုံတွေ့ ပါက တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရမည့်ကိစ္စများကို ဆွေးနွေးသည်။

အယ်နီညိုရိုက်ခတ်မှုကြောင့် နေရာသီကာလတွင် အပူချိန်မြင့်မားခြင်း၊ မုတ် သုံ လေဝင်ရောက်မှု နောက်ကျခြင်း၊ မိုးတွင်းကာလများတွင် မုတ်သုံလေအား မမှန်ခြင်းများကြောင့် စိုက်ပျိုးရေးအတွက် အခက်အခဲများရှိနိုင်ပြီး သောက်သုံး ရေရရှိမှုလည်း ခက်ခဲလာနိုင်ကြောင်း၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ စသည် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ကဏ္ဍများတွင်လည်း ထိခိုက်လာခြင်း၊ မီးဘေး အန္တရာယ်များ ကြုံတွေ့လာခြင်းတို့ကိုလည်း ကြုံတွေ့နိုင်သည့်အပြင် ကျန်းမာ ရေးဆိုင်ရာပြဿနာလည်း ဖြစ်ပွားနိုင်ပြီး သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် ကလေးသူငယ် များ အသက်ဆုံးရှုံးစေနိုင်သည်အထိ ဆိုးရွားစွာထိခိုက်နိုင်ခြင်းများကြောင့် ဦးစီးကော်မတီ၊ ဆပ်ကော်မတီများ ဖွဲ့စည်း၍ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ ဆပ်ကော်မတီများ၏ ပြန်လည်ဆွေးနွေးချက်များအရ သိရသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ကျောင်းကုန်းမြို့ မြို့ပေါ် ရပ်ကွက်များနှင့် ကျေးရွာအုပ်စု (၆၈)အုပ်စုမှအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ စာရေးများနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ဌာနဆိုင်ရာများ မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ **ဝင်းကြိုင်(ပြန်/ဆက်)**

ရေကြီးရေလျှံမှုမှကာကွယ်ရန် ချောင်းရေလမ်းကြောင်း ချဲ့ထွင်

ကျွန်းလှ မတ် ၁
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကျွန်းလှမြို့၌ မြို့ ပေါ်ရပ်ကွက်များ ရေကြီးရေလျှံခြင်းမှ ကာကွယ် နိုင်ရန်အတွက် မြို့အတွင်း ဖြတ်သန်းစီးဆင်း နေသည့် မကျီးလျှံချောင်း ရေလမ်းကြောင်း ချဲ့ထွင်ခြင်းနှင့် ချောင်းပေါင်မြင့်တင်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် တာဝန်ရှိ ဌာနဆိုင်ရာများ ပူးပေါင်း၍ စက်ယန္တရားများ အသုံးပြုကာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ ရက်မှစ၍ ယင်းချောင်းရိုး

တစ်လျှောက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (ယာဝုံ)
မကျီးလျှံချောင်းသည် ကျွန်းလှမြို့ပေါ်ရှိ အင်ကြင်းမြိုင်ရပ်ကွက်၊ ပိတောက်မြိုင်ရပ်ကွက်၊ ပျဉ်းမမြိုင်ရပ်ကွက်၊ သစ်ရာမြိုင်ရပ်ကွက် စသည့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များကို ဖြတ်သန်း စီးဆင်းနေသည့်ချောင်းဖြစ်ရာ ချောင်းရေလမ်း ကြောင်း ချဲ့ထွင်ခြင်းနှင့် ချောင်းပေါင်မြင့်တင် ခြင်းများကြောင့် ရေကြီးရေလျှံမှုမှ ကာကွယ် နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ရေကြီးရေလျှံခဲ့ စဉ်က ပျက်စီးမှုများကို ပြန်လည်ပြုပြင်ဆောင် ရွက်ရန် စေတနာရှင်ပြည်သူများက လှူဒါန်း သည့်ရန်ပုံငွေဖြင့် ချောင်းရေလမ်းကြောင်း ချဲ့ထွင်ခြင်းလုပ်ငန်းကို မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီ၊ မြို့နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အထောက်အကူပြုကော်မတီ၊ မြို့နယ်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီတို့က စီမံကြီးကြပ်ကာ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)



အသင်းကြီးတွေအတွက် နိုင်ပွဲစောင့်ကြိုနေဦးမယ့် လာလီဂါပွဲစဉ်(၂၇)

မိုးမြင့်လင်းလက်

လာလီဂါပွဲစဉ်(၂၇)ကို မတ် ၃ ရက် ညပိုင်းမှာ ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင် ကစားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပွဲစဉ်တွေမှာ အမှတ်ပြည့်ရရှိရေး ခြေကုန်ထုတ် ကြမယ့် အသင်းတွေချည်းဖြစ်တာမို့ အကြိတ်အနယ်ရှိမယ့် ပွဲတွေဖြစ်ပါတယ်။ ဘာစီလိုနာတို့ကတော့ ဗယ်လီကာနိုနဲ့ ကစားရမှာဖြစ်သလို ရိုးရဲမက်ဒရစ်တို့က လီဗန်တေးကွင်းမှာ သွားကစားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အသင်းကြီးတွေရဲ့အားထုတ်မှုကိုကြည့်ရမှာဖြစ်သလို နိုင်ပွဲတွေရယူနိုင်မလားဆိုတာလည်း သုံးသပ်အားပေးခွင့်ရဦးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။



ဗယ်လီကာနိုနှင့် ဘာစီလိုနာ
ဘာစီလိုနာတို့ကတော့ ဗယ်လီကာနိုနဲ့ဆုံတိုင်း ပိုးပြတ်သွင်းနိုင်ပွဲရယူခဲ့တာ များပါတယ်။ ဒီနှစ်သင်းရဲ့ ဘာစီလိုနာသမိုင်းမှာ တွေ့ဆုံခဲ့မှု ရလဒ်တွေကိုကြည့်ရင် ဘာစီလိုနာက ၂၁ ပွဲနိုင်ပြီး ဗယ်လီကာနိုက လေးပွဲနိုင်ကာ ရှစ်ပွဲသရေဖြစ်ထားခဲ့ပါတယ်။ ဗယ်လီကာနိုရဲ့ နောက်ဆုံး သုံးပွဲကစားခဲ့တဲ့ ရလဒ်တွေကို ကြည့်ရင် သရေပွဲတွေ ဆက်တိုက် ကြိုထားရတာမို့ ဒီပွဲမှာ အဲဒီရလဒ်ပေါ်ထွက်ဖို့တောင် မလွယ်ပါဘူး။ ဘာစီလိုနာတို့ကတော့ တိုက်စစ်ရဲ့ ဖွင့်ပြီး ကစားမှာမို့ မက်ဆီ၊ နေမာ၊ ဆွာရက်စ်တို့ ရိုးတွေ ဘယ်လောက် သွင်းယူပြီး အောင်ပွဲခံမလဲ ကြည့်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကြိုးစားနေတဲ့ ရိုးရဲမက်ဒရစ်တို့က အခုပွဲမှာ နိုင်ပွဲရအောင် ပြန်ကြိုးစားပါလိမ့်မယ်။ ရိုးရဲမက်ဒရစ်တို့က နည်းပြသစ် ဇီဒန်းလက်ထက်မှာ ရလဒ်တွေကောင်းနေပြီးမှ အက်သလက်တီကိုအသင်းကို ရှုံးပွဲကြုံခဲ့ရတာမို့ ဒီပွဲမှာ အနိုင်ရယူရေး ဦးတည်ကစားပါလိမ့်မယ်။ ရိုးရဲ

မက်ဒရစ်တို့က လီဗန်တေးနဲ့ဆုံတိုင်း နိုင်ပွဲရခဲ့တာများတာမို့ အဲဒီမှတ်တမ်းကောင်းကို ဒီပွဲမှာလည်း ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပွဲမှာ ရိုးရဲမက်ဒရစ်တို့ အောင်ပွဲခံနိုင်မယ့်ပွဲပါပဲ။

လှည့်စီ အနိုင်ယူနေကြတဲ့အသင်းတွေဖြစ်တာမို့ ကြည့်ကောင်းမယ့်ပွဲပါပဲ။ လာလီဂါသမိုင်းမှာတော့ ဒီနှစ်သင်းဆုံတွေ့ခဲ့မှု မှတ်တမ်းကို ကြည့်ရင် ဆဲလ်တာဗီဂိုတို့က ကိုးပွဲနိုင်ပြီး ဗီလာရီးရဲက ခြောက်ပွဲနိုင်ကာ သရေပွဲ လေးပွဲဖြစ်ထားပါတယ်။ လက်ရှိ အနေအထားမှာလည်း ယူရို

ပါလီဂါဝင်ခွင့် တစ်နေရာအတွက် ကြိုးစားနေတဲ့ ဆဲလ်တာဗီဂိုဟာ ဗီလာရီးရဲကို အနိမ့်ဆုံး သရေပွဲဖြစ်အောင် ကစားပါလိမ့်မယ်။

ဆီဗီလာနှင့် အီဘာ
ချန်ပီယံလီဂါဝင်ခွင့်အတွက် ကြိုးစားနေတဲ့ ဆီဗီလာဟာ အီဘာကို ကျော်ဖြတ်နိုင်ရေး ဒီပွဲမှာ အားထည့်

ကစားပါလိမ့်မယ်။ ဆီဗီလာတို့က လောလောဆယ်မှာ ခြေစွမ်းကျဆင်းနေပြီး ပုံမှန်ခြေစွမ်းရအောင် ကြိုးစားနေပါတယ်။ အီဘာတို့ကတော့ အဝေးကွင်းမှာ ခြေစွမ်းမှာ ရလဒ်မကောင်းတတ်တာကြောင့် အိမ်ရှင်တို့ အခွင့်အရေးကောင်းတွေရသွားနိုင်ပါတယ်။ အကြိုက်က အိမ်ရှင်ဖြစ်ပါတယ်။

မာလာဂါနှင့် ဗလင်စီယာ
ဒီပွဲကတော့ အပြန်အလှန်ဖိအားပေးမှုတွေနဲ့ ပွဲကောင်း တစ်ပွဲဖြစ်လာပါလိမ့်မယ်။ ဒီနှစ်သင်း ဆုံတွေ့တိုင်း ဗလင်စီယာတို့ နိုင်ပွဲတွေရရှိခဲ့တာ များပြီး တချို့ပွဲတွေ ဝိုးပြတ်သွင်းအောင်ပွဲခံနိုင်ပါတယ်။ ဗလင်စီယာရဲ့ အားသာချက်က ကွင်းလယ်ပိုင်းဖြစ်ပြီး မာလာဂါကစားအားကို ထိန်းချုပ်သွားပါလိမ့်မယ်။ ဗလင်စီယာတို့ နိုင်ပွဲရသွားနိုင်တဲ့ ပွဲပါပဲ။

ဘီလာဘော့နှင့် ဒီပိုတို
ဒီနှစ်သင်းရဲ့ နောက်ဆုံး ငါးပွဲတွေ ဆုံခဲ့မှုကို ကြည့်ရင် သရေ လေးပွဲဖြစ်ခဲ့ပြီး ဒီပိုတိုက တစ်ပွဲနိုင်ထားပါတယ်။ ဘီလာဘော့တို့က အိမ်ကွင်းမှာဆိုရင် ခြေစွမ်းတတ်တဲ့အပြင် စိတ်ဓာတ်ပြင်းပြင်းနဲ့ ကစားတတ်တာမို့ ဒီပိုတိုတို့ မလွယ်ပါဘူး။ ဒါ့အပြင် နောက်ဆုံး ကိုးပွဲ ဆက်တိုက် နိုင်ပွဲပျောက်ဆုံးခဲ့တဲ့ ဒီပိုတိုဟာ ဒီပွဲက အဝေးကွင်းဖြစ်တာမို့ ဘီလာဘော့အိုရဲ့ ဖိအားပေး ကစားမှုအောက်မှာ အမှတ်စုဆောင်းနိုင်ဖို့ ခဲယဉ်းပါလိမ့်မယ်။

ခြေစွမ်းပြနေတဲ့ မန်ယူလူငယ်ကစားသမား တင်မိုသီ ပိုဆု-မန်ဆက်



ဝေဖန်မှုတွေနဲ့ ရင်ဆိုင်နေရတဲ့ နည်းပြ ဗန်ဟားလ်ဟာ အိုးထရက်ဖီတွင်းမှာ ဖလားမျှော်လင့်နေတဲ့ အာဆင်နယ်ကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရလိုက်လို့ ဝေဖန်မှုတွေ လျော့ကျခဲ့ပါတယ်။ ဒီပွဲမှာ ထူးခြားတာကတော့ မန်ယူရဲ့ ငယ်မျှော်ခြေပေါက်လူငယ်ကစားသမား တင်မိုသီ ပိုဆု-မန်ဆက်ကို စတင်ထည့်သွင်းကစားခဲ့ရာမှာ အတော်လေး ခြေစွမ်းပြကစားလာတာကို တွေ့ရပါတယ်။ နည်းပြ ဗန်ဟားလ်အနေနဲ့ ဒီနှစ်ရာသီမှာ မန်ယူကစားသမားအဖြစ် ၃၁ ဦးမြောက် ကစားသမားကို အသုံးပြုခဲ့ခြင်းလည်းဖြစ်ပါတယ်။ လူသိနည်းနေသေးတဲ့ ဒတ်ချ်လူငယ်ကစားသမား မန်ဆက်ကို ပွဲချိန် ၅၅ မိနစ်မှာ ရိုဂျီရဲ့ အစားဝင်ရောက်ကစားခွင့်ပြုရာမှာ ခြေစွမ်းပြကစားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ အိုးထရက်ဖီဒီ ဘောလုံးအကယ်ဒမီ သင်တန်းကျောင်းကနေ မန်ယူအသင်းကြီးမှာ ပုံမှန်ကစားခွင့်ရလာဖို့ ရှိနေပါတယ်။ အသက် ၁၈ နှစ်အရွယ်သာရှိသေးတဲ့ မန်ဆက်ဟာ နောက်တန်းကစားသမားကနေ ကွင်းလယ်ကစားသမားအဖြစ် မန်ယူမှာ နေရာရလာဖို့ ရှိနေပါတယ်။

ကောင်းမြတ်သူ - စုစည်းသည်။

ရိုးရဲမက်ဒရစ်ကို မသွားဘူးဆိုတဲ့ ဘာစီလိုနာ တိုက်စစ်မှူးနေမာ

ဘာစီလိုနာ တိုက်စစ်မှူး နေမာဟာ ပြိုင်ဘက် ရိုးရဲမက်ဒရစ်ကို ပြောင်းရွှေ့မဟုတ်ဘူးလို့ ယုံကြည်နေတဲ့အကြောင်း ဂျရတ်ပီကေးက ဆိုပါတယ်။ ဘရာဇီး တိုက်စစ်မှူး နေမာဟာ ၂၀၁၃ ခုနှစ်က ရောက်လာပြီး ငါးနှစ်စာချုပ်ပြီးနောက် စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုခဲ့ခြင်း မရှိပါဘူး။ လက်ရှိစာချုပ်အရ နေမာဟာ ၂၀၁၈ ခုနှစ်အထိ ကစားဖို့ရှိနေပါတယ်။ အသက် ၂၄ နှစ်သာ အရွယ်သာရှိသေးတဲ့ နေမာဟာ လက်ရှိအခြေအနေမှာ ခြေစွမ်းပြကစားနေပါတယ်။ ဒီနှစ်ထဲမှာ ၃၃ ပွဲမှာ ၂၃ ဂိုး သွင်းယူထားပါတယ်။



ရိုးရဲမက်ဒရစ်ကို အနိုင်ကစားပြီး နောက် လူးဝစ်အန်းနရစ်ရဲ့ ဘာစီလိုနာအသင်းဟာ ရှစ်မှတ်အသာနဲ့ ရပ်တည်လျက်ရှိပါတယ်။ နေမာဟာ ပွဲတိုင်းအချိန်ပြည့်ကစားနေတဲ့ ကစားသမားဖြစ်ပါတယ်။ နေမာဟာ ရိုးရဲမက်ဒရစ်ကို ဘယ်တော့မှပြောင်းမှာ မဟုတ်ဘူးလို့ ဂျရတ်ပီကေးက ဆိုပါတယ်။ နေမာဟာ ဘာစီလိုနာအသင်းရဲ့ တိုက်စစ်မှာ မက်ဆီ၊ ဆွာရက်စ်တို့နဲ့အတူ ခြေစွမ်းပြကစားနေတာဖြစ်ပါတယ်။ သူတို့ သုံးဦးရဲ့ တိုက်စစ်ဟာ ဥရောပရဲ့ အကောင်းဆုံး တိုက်စစ်အတွဲလို့ ဆိုကြပါတယ်။

ဂရိစူပါလိဂ်ကို (၄၃)ကြိမ်မြောက် ဆွတ်ခူးသွားတဲ့ အိုလံပီယာကော့စ်

အိုလံပီယာကော့စ်အသင်းဟာ တနင်္ဂနွေနေ့က ဗီယာရီယာအသင်းကို သုံးဂိုးပြတ်နဲ့ အနိုင်ရပြီး ဂရိစူပါလိဂ်ကို ဆွတ်ခူးသွားပါတယ်။ အိုလံပီယာကော့စ်က နောက်ဆုံး အကြိမ် ၂၀ ကြိမ်မြောက် ဆွတ်ခူးခဲ့ရာမှာ နည်းပြ မာကိုဆေးလ်ဗားလက်ထက်မှာ ၁၈ လုံးမြောက် ဆွတ်ခူးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ အိုလံပီယာကော့စ်အသင်းဟာ ရာသီမကုန်မီ ခြောက်ပွဲအလိုမှာ ဒီဗလားကို ဆွတ်ခူးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ အိုလံပီယာကော့စ်အသင်းဟာ ဂရိစူပါလိဂ်လည်း ရှိနေပါတယ်။ ဆီမီးပိုင်နယ် ပထမအကျော့အဖြစ် PAOK ဆာလိုနီကာ အသင်းနဲ့ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့မှာ ကစားဖို့ရှိနေပါတယ်။

အိုလံပီယာကော့စ်အသင်းဟာ ဒီနှစ် စူပါလိဂ်ကို ဆွတ်ခူးလိုက်ခြင်းဟာ ၄၃ ကြိမ်မြောက် ဆွတ်ခူးခြင်းဖြစ်ပြီး အသင်းရဲ့ စံချိန်တင်ဖလားဆွတ်ခူးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ အိုလံပီယာကော့စ် အသင်းဟာ ဒုတိယနေရာမှ AEK အသင်းအသင်းကို ၁၈ မှတ် အမှတ်ဖြတ်ပြီး ဖလားဆွတ်ခူးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။



သောက်သုံးရေပြတ်လပ်ပါက ရေသယ်ယာဉ်များဖြင့် ပို့ဆောင်ဖြန့်ဝေရန် စီစဉ်ထား

မြိတ် မတ် ၁

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်ခရိုင်အတွင်း ကျေးရွာများတွင် အယ်နီညီသက်ရောက်မှုကြောင့် အပူချိန်မြင့်မား၍ ရေတွင်းရေကန်များ ရေခန်းခြောက်မှုများဖြစ်ပေါ်လာပါက ရေပြတ်လပ်သော မြို့နယ်များအတွင်းရှိ ကျေးလက်ဒေသများသို့ ရေသယ်ယာဉ်များဖြင့် ရေပို့ဆောင်ဖြန့်ဝေပေးသည့်လုပ်ငန်းများကို အဓိကထား လုပ်ဆောင်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အယ်နီညီသက်ရောက်မှု ကြုံတွေ့ကာ ခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်လေးခု၌ သောက်သုံးရေ အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်လာပါက တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရန် ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးပွဲကို မြိတ်မြို့ ကနဦးနယ်မြေရှိ ခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနရုံးခန်းမ၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဆွေးနွေးပွဲတွင် ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်နိုင်ထွန်းက ကျေးရွာများတွင် ရေပြတ်လပ်မှုများ ဖြစ်လာပါက ရေသယ်ယာဉ်များဖြင့် ရေပို့ဆောင်ဖြန့်ဝေပေးသည့်လုပ်ငန်းများကို အဓိကထား လုပ်ဆောင်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လိုအပ်သောစက်ယာဉ်များကို စီမံထားရှိနိုင်ရန် ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အစည်းအဝေးတွင် မြိတ်ခရိုင်အတွင်းရှိ မြိတ်၊ ကျွန်းစု၊ ပုလောနှင့် တနင်္သာရီမြို့နယ်များမှ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှူးများက မိမိတို့မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ကျေးရွာများတွင် သောက်သုံးရေရရှိမှုမပြည့်ဝစေရန်အတွက် သဘာဝစီမံခန့်ခွဲရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနနှင့် တွဲဖက်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ တွင်းတိမ်၊ တွင်းနက်နှင့် စက်ရေတွင်းများ တူးဖော်ပေးခြင်း၊ လက်ယက်တွင်းများ တူးဖော်ပေးခြင်း စသည့် ရေရရှိမှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ဖေဖော်ဝါရီလမှ ဇူလိုင်လအထိ အယ်နီညီသက်ရောက်မှုကြောင့် ရေပြတ်လပ်မှု



ကျေးရွာတစ်ရွာသို့ ရေဖြန့်ဝေပေးနေစဉ်။

ရေခန်းခြောက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့်အတွက် စီမံချက်ချပြီး တွင်းဆင်းစစ်ဆေးမှုလုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရေပြတ်လပ်မှုဖြစ်ပေါ်လာပါက ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ရေသယ်ယာဉ်၊ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အလှူရှင်များပူးပေါင်း၍ အမှန်တကယ်ရေလိုအပ်သည့် ကျေးလက်ဒေသများသို့ ပို့ဆောင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း ဆွေးနွေးကြသည်။

မြိတ်မြို့နယ်အတွင်း ရေပြတ်လပ်မှု ဖြစ်ပေါ်လေ့ရှိသော ကျေးရွာများမှာ တောထွင်ကြီးကျေးရွာ အိမ်ခြေ ၃၁၉ အိမ်၊ လူဦးရေ ၇၀၅ ဦး၊ ကျွဲကျွေးကျေးရွာ အိမ်ခြေ ၃၁၉ အိမ်၊ လူဦးရေ ၆၆၅ ဦး၊ မော်စုကျေးရွာ အိမ်ခြေ ၃၁၉ အိမ်၊ လူဦးရေ ၆၆၅ ဦး၊ ဝါကုန်းကျေးရွာ အိမ်ခြေ ၇၄ အိမ်၊ လူဦးရေ ၃၅၄ ဦး၊ ပရိယောကျေးရွာ အိမ်ခြေ ၃၀၀၊ လူဦးရေ ၁၄၉၅ ဦး၊ ဝန်မယ်ကျေးရွာ အိမ်ခြေ ၂၆၄ အိမ်၊ လူဦးရေ ၁၅၅၅ ဦး၊ ပင်းအိုကျေးရွာ အိမ်ခြေ ၂၀၆ အိမ်၊ လူဦးရေ ၂၅၆ ဦး၊ ရင်းတောင်ကျေးရွာ အိမ်ခြေ ၅၃ အိမ်၊ လူဦးရေ ၃၃၃ ဦး၊ ကျောင်းတောင်ကျေးရွာ အိမ်ခြေ ၄၅ အိမ်၊ လူဦးရေ ၃၀၆ ဦး၊ မော်တောင်ကျေးရွာ အိမ်ခြေ ၁၄၁ အိမ်၊ လူဦးရေ ၈၅၉ ဦးနှင့် သတန်တောင်ပူ ကျေးရွာ အိမ်ခြေ ၂၅၀၊ လူဦးရေ ၈၀၀ တို့ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြိတ်မြို့နယ်သည် တနင်္သာရီ ကမ်းရိုးတန်းဒေသတွင် ပါဝင်ပြီး မုတ်သုံမိုးကောင်းသည့် ဒေသတစ်ခုဖြစ်ရာ ရေပြတ်လပ်မှု ကြုံတွေ့ရသော်လည်း ခဏသာဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်ဦး(မြိတ်)

သတင်းတိုများ

ကျေးရွာပိတ်လင်းရေး တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

ချင်းပြည်နယ် ဖလမ်းခရိုင် တွန်းခံမြို့နယ်အတွင်းမှ သဘာဝဘေးသင့်ခဲ့သော တွန်းခံ(က)နှင့် တွန်းခံ(ခ)ကျေးရွာများတွင် ကျေးလက်မီးလင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တွန်းခံ(ခ)ကျေးရွာရှိ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးစခန်း၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက်က တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ချင်းပြည်နယ်နှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးများနှင့် လျှပ်စစ်နှင့် စက်မှုလက်မှုဝန်ကြီးများက သဘာဝဘေးဒဏ်ခံရသော အဆိုပါကျေးရွာများ၏ ကျေးလက်မီးလင်းရေး၊ လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ပညာရေးတို့အတွက် ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဒေသခံပြည်သူများအား ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

ကုလားပဲမျိုးစမ်းသစ်စိုက်ကွက်တောင်သူများအား ရှင်းလင်းပညာပေး

ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ကသာကြီးကျေးရွာရှိ အကျိုးဆောင်တောင်သူတစ်ဦး၏ လယ်တစ်ကေ၌ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက စိုက်ပျိုးထားသည့် ကုလားပဲမျိုးစမ်းသစ်ယှဉ်ပြိုင်စိုက်ကွက် အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းမှုကို ဒေသခံတောင်သူများအား ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက်က ပြသ၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ပညာပေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါ စိုက်ကွက်တွင် Dar အမျိုးအနွယ်နှင့် ACIAR အမျိုးအနွယ် ကုလားပဲမျိုးစမ်း သွယ်ပြိုင်စိုက်ပျိုးပေးခြင်း သီးနှံနှင့် အထွက်နှုန်း အခြေအနေများကို တောင်သူများအား ပြသကာ စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအေးကိုနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးခင်မောင်ဝင်းတို့က ဒေသခံတောင်သူဦးကြီးများအား စိုက်ခင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပညာပေး ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (မင်းတူး)

တင်ထွန်းဦး(မင်းတူး)

မူလတန်းကျောင်း စာသင်ဆောင်သစ်ဖွင့်လှစ်
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဆောမြို့နယ် ကျောက်ထူမြို့ မြို့မရပ်ကွက်၌ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်သည့် မူလတန်းကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက်က ကျင်းပရာ ကျောက်ထူမြို့ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသုန်အောင်၊ ကျောက်ထူမြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ခင်မေတို့၊ ကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင်အဖွဲ့ဝင်များ ဦးကျော်မင်းနှင့် Save the Children မှ တာဝန်ခံအရာရှိ ဦးမြင့်လှိုင်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။
အဆိုပါ မူလတန်းကျောင်းဆောင် အဆောက်အအုံ သစ်ကို NGO အဖွဲ့အစည်း တစ်ခုဖြစ်သည့် Save the Children အဖွဲ့၏ မတည်လှူဒါန်းငွေ ကျပ် ၉၉ သိန်း ခြောက်သောင်းနှင့်ဒေသနေပြည်သူများ ထည့်ဝင်ငွေ ကျပ်သိန်း ၄၀ တို့ဖြင့် တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ အလျားပေ ၄၀၊ အနံပေ ၃၀၊ အမြင့် ၁၅ ပေရှိ အုတ်ညှပ်၊ သွပ်မိုးအဆောက်အအုံဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာစစ်ဌာနများ မီးဘေးလုံခြုံရေးဆောင်ရွက်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်ခရိုင် ပန်းတနော်မြို့နယ် မီးသတ်စခန်းမှ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးမောင်မောင်ဦး၊ တပ်ကြပ်ကြီး ဦးအေးမင်းထွန်းနှင့် မီးသတ်ဝန်ထမ်းများ၊ လက်ထောက်မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးမြင့်သန်းထွန်း၊ စာစစ်ဌာနကြီးကြပ်ရေးမှူးများ၊ ပညာရေးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာစစ်ဌာနများ မီးဘေးလုံခြုံရေးအတွက် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက်က ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာစစ်ဌာနများသို့ သွားရောက်၍ စာစစ်ဌာန မီးဘေးလုံခြုံရေးအတွက် ဆွေးနွေးအကြံပြုခြင်း၊ မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများဖြစ်သည့် မီးသတ်ဆေးဘူး၊ မီးချိတ်၊ မီးကတ်၊ သံပုံး၊ ရေပုံးများ ထားရှိမှုအားလည်းကောင်း၊ စာဖြေခန်းအတွင်း မီးသတ်ဆေးဘူးထားရှိမှုနှင့် မီးဘေးလုံခြုံမှုအားလည်းကောင်း စစ်ဆေး ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။
၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ပန်းတနော်မြို့နယ်၌ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာစစ်ဌာန ရစ်ခွဲရှိပြီး တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၀၆၆ ဦးဖြေဆိုမည် ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ (မြို့ထက်နိုင်(ပြန်/ဆက်))

ဖုန်ကန်ရာဇီတောရိုင်းတိရစ္ဆာန်ဘေးမဲ့တောအတွင်းရှိကျေးရွာများသို့ Landscape Journey သွားရောက်လေ့လာ

ပူတာအို မတ် ၁

တချစ်ပြည်နယ် ပူတာအိုခရိုင်၌ သစ်တောဦးစီးဌာန သားငှက်ထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့ (WCS)၊ မြန်မာနိုင်ငံအစီအစဉ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာတောင်တန်းဒေသဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးဗဟိုဌာန (ICIMOD) မှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင် Ms. Badana Shakra၊ Mr. Ghulam Ali နှင့် ခရိုင်/မြို့နယ် သက်ဆိုင်ရာဌာနများ ပူးပေါင်း၍ အိန္ဒိယ၊ တရုတ်၊ မြန်မာနိုင်ငံတို့ပါဝင် လျှက်ရှိသည့် Landscape Journey ကွင်းဆင်းလေ့လာရေးအဖွဲ့သည် ဖုန်ကန်ရာဇီ တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်ဘေးမဲ့တောအတွင်းရှိကျေးရွာများသို့ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၅ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ ကွင်းဆင်းလေ့လာခဲ့ကြောင်းသိရသည်။
Landscape Journey ခရီးစဉ် ကွင်းဆင်းလေ့လာရေးအဖွဲ့သည် ဖုန်ကန်ရာဇီ တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်ဘေးမဲ့တောနှင့် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင်နေရာ သတ်မှတ်ရေးတွင် ထည့်သွင်းမည့် ခါကာဘိုရာဇီ အမျိုးသားဥယျာဉ်တောင်ဘက်တိုးချဲ့တို့အကြားရှိ ရေဝေလေဒေသဖြစ်သည့် နမ်ရွာ၊ ဆော်လော်ဒီ၊ နမ်မရွာ၊ ဝါဆန်ဒမ်း၊ ဝမ်လိုင်ဒမ်းနှင့် လုံးနဒမ်းကျေးရွာများသို့ အဖွဲ့နှစ်ဖွဲ့ခွဲကာ ထိန်းသိမ်းရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ကွင်းဆင်းလေ့လာခဲ့ကြသည်။
အဆိုပါကွင်းဆင်းလေ့လာရာတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ သစ်တော၊ ထိန်းသိမ်းရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ဂေဟစနစ်၊ ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်း၊ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းကဏ္ဍများကို ယခင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအခြေအနေ၊ ယခုလက်ရှိဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအခြေအနေ၊ အနာဂတ်ကာလတွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန် လက်ရှိအခြေအနေများကို အသေးစိတ်လေ့လာခဲ့ကြပြီး သဘာဝသယံဇာတများ မပျက်စီးနိုင်သော ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းစီမံချက်များ ရေးဆွဲပေးနိုင်ရန်အတွက် ပဏာမခြေလှမ်းအနေဖြင့် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသော ခရီးစဉ်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ (ခရိုင် ပြန်/ဆက်)



နွေစပါးအထွက်နှုန်းယှဉ်ပြိုင်ကွက်နှင့် မျိုးသန့်ထုတ်စိုက်ခင်းများကြည့်ရှု

တပ်ကုန်း မတ် ၁

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ တပ်ကုန်းမြို့နယ်၌ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ နွေစပါး တစ်ကေတင်း ၂၀၀ အထက် အထွက်နှုန်းယှဉ်ပြိုင်ကွက်၊ စံပြကွက်၊ စမ်းသပ်ကွက်နှင့် မျိုးသန့်မျိုးပွား၊ မျိုးစေ့ (RS) မျိုးသန့်ထုတ်စိုက်ခင်းများသို့ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက်က နေပြည်တော်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးတင်ဦးကြိုင်နှင့်အဖွဲ့က သွားရောက်ကြည့်ရှုသည်။
နေပြည်တော်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူးက တောင်သူများအား အယ်နီညီဖြစ်ပေါ်နိုင်၍ စိုက်ပျိုးရေးကို အကျိုးရှိစွာသုံးစွဲနိုင်ရေးနှင့်ရာသီဥတုနှင့်ကိုက်ညီပြီး သင့်တော်ဖြစ်ထွန်းနိုင်မည့် သက်တမ်းတိုအထွက်နှုန်းကောင်းမျိုးစပါးများကို ရွေးချယ်စိုက်ပျိုးကြရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
တပ်ကုန်းမြို့နယ်၌ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ နွေစပါးရာသီ၌ ကင်းသာဆည်ရေသောက် ၈၅ ဒသမ ၀၀ နှင့် မုန်ဆည် ရေသောက်ကေ ၁၀၀ ဒသမ ၀၀ လျာထား စိုက်ပျိုးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (မောင်ကျော်ကြီး)

MTSH Myanmar Thilawa SEZ Holdings Public Limited

11th Floor, UMFCCI Office Tower, No. 29, Min Ye Kyaw Swar Street, Lanmadaw Tsp., Yangon, Myanmar. Tel: +95-1- 2301772, 2301773

အစုရှယ်ယာ သက်သေခံလက်မှတ်မလိုသော စနစ်သို့ ပြောင်းလဲရန်အတွက် ဝန်ဆောင်မှုပေးမည့် ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ် ကုမ္ပဏီများ၏ အမည်စာရင်းအား အသိပေးကြေညာခြင်း

၁။ မြန်မာသီလဝါ အက်(စ်)အီးဇက် ဟိုး(လ်)ဒင်း(စ်) ပတ်ဘလစ် လီမိတက် (Myanmar Thilawa SEZ Holdings Public Limited) သည် ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်း (Yangon Stock Exchange - YSE) တွင် စာရင်းဝင်မှတ်ပုံတင်နိုင်ရန် လိုအပ်သည်များကို ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၂။ အစုရှယ်ယာရှင်များအနေဖြင့် ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်း (Yangon Stock Exchange - YSE) တွင် အစုရှယ်ယာ အရောင်း အဝယ်ပြုနိုင်ရန်နှင့် နောက်ဆောင် အမြတ်ဝေစုလက်ခံရရှိစေနိုင်ရန်အတွက် YSE မှ သတ်မှတ်ထားသည့် လိုင်စင်ရ ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ် ကုမ္ပဏီတစ်ခုခုတွင် ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ် စာရင်း (Securities Account) ဖွင့်လှစ်ရန်လိုအပ်ပြီး Scripless Electronic System (အစုရှယ်ယာ သက်သေခံလက်မှတ် မလိုသောစနစ်) သို့ ပြောင်းလဲရမည် ဖြစ်ပါသည်။

၃။ မြန်မာသီလဝါ အက်(စ်)အီးဇက် ဟိုး(လ်)ဒင်း(စ်) ပတ်ဘလစ် လီမိတက် (Myanmar Thilawa SEZ Holdings Public Limited) အစုရှယ်ယာရှင်များ၏ အစုရှယ်ယာများအား အောက်ဖော်ပြပါ လိုင်စင်ရငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ် ကုမ္ပဏီများမှ Scripless Electronic System (အစုရှယ်ယာ သက်သေခံလက်မှတ် မလိုသောစနစ်) သို့ ပြောင်းလဲရန် ဝန်ဆောင်မှုပေးနေပြီ ဖြစ်ပါသည်။ -

(က) CB Securities

ဝန်ဆောင်မှုပေးမည့် နေရာများ

- (၁) ရန်ကုန်တိုင်း - CB Securities Limited ရုံးချုပ်၊ CB Bank ရုံးချုပ်၊ သိမ်ဖြူဘက်ခွဲ၊ မြန်မာပလာစတစ်ဘက်ခွဲ၊ ဆရာစံဘက်ခွဲ၊ ရွှေပန်းညက်ဘက်ခွဲ၊ လမ်းမတော် (၆)လမ်းဘက်ခွဲ၊ သင်္ကန်းကျွန်း ဘက်ခွဲ၊ စမ်းချောင်းဘက်ခွဲ၊ သန်လျင်ဘက်ခွဲ၊ ကျောက်ပိုင်းဘက်ခွဲ။
- (၂) မန္တလေးတိုင်း - မန္တလေး (၂၆) လမ်းဘက်ခွဲ၊ မနော်ဟရီဘက်ခွဲ၊ ပြင်ဦးလွင်ဘက်ခွဲ၊ မိုးကုတ်ဘက်ခွဲ။
- (၃) နေပြည်တော် - နေပြည်တော် (ဥက္ကရသီရိဘက်ခွဲ)၊ လယ်ဝေးဘက်ခွဲ။
- (၄) မကွေးတိုင်း - ပခုက္ကူဘက်ခွဲ၊ မကွေးဘက်ခွဲ။
- (၅) ပဲခူးတိုင်း - ဖြူးဘက်ခွဲ၊ ညောင်လေးပင်ဘက်ခွဲ၊ တောင်ငူဘက်ခွဲ။
- (၆) စစ်ကိုင်းတိုင်း - ပုံရွာဘက်ခွဲ၊ စစ်ကိုင်းဘက်ခွဲ၊ ကလေးဘက်ခွဲ။
- (၇) ဧရာဝတီတိုင်း - မြောင်းမြဘက်ခွဲ၊ မအူပင်ဘက်ခွဲ၊ ပုသိမ်ဘက်ခွဲ။
- (၈) တနင်္သာရီတိုင်း - ခြံတံဘက်ခွဲ၊ ထားဝယ်ဘက်ခွဲ။
- (၉) ကချင်ပြည်နယ် - ဗန်းမော်ဘက်ခွဲ။
- (၁၀) ကယားပြည်နယ် - လွိုင်ကော်ဘက်ခွဲ။
- (၁၁) ကရင်ပြည်နယ် - ဘားအံဘက်ခွဲ၊ မြဝတီဘက်ခွဲ။
- (၁၂) ရှမ်းပြည်နယ် - လားရှိုးဘက်ခွဲ၊ မူဆည်ဘက်ခွဲ၊ တောင်ကြီးဘက်ခွဲ။

(ခ) Myanmar Securities Exchange Centre

ဝန်ဆောင်မှုပေးမည့် နေရာ

အမှတ် ၂၁-၂၅၊ ပထမထပ်၊ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်ရုံးချုပ်၊ ဆူးလေဘုရားလမ်း၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

(ဂ) KBZ Stirling Coleman Securities

ဝန်ဆောင်မှုပေးမည့် နေရာများ

- (၁) ရန်ကုန်တိုင်း - KBZ SC ရုံးချုပ်၊ မြန်မာစင်တာ ဘက်ခွဲ၊ အင်းယားလမ်း ဘက်ခွဲ၊ ရန်ကင်း ဘက်ခွဲ၊ တက္ကသိုလ်လမ်း ဘက်ခွဲ - ၂၊ ဗိုလ်မြတ်ထွန်းလမ်း ဘက်ခွဲ၊ လှိုင်သာယာ ဘက်ခွဲ - ၄၊ ၉ မိုင် ဘက်ခွဲ၊ အုံစင်တာ ဘက်ခွဲ၊ လမ်းမသာယာကွန်ဒို ဘက်ခွဲ၊ စံပြုဈေး ဘက်ခွဲ၊ သစ္စာလမ်း ဘက်ခွဲ၊ ထီးတန်း ဘက်ခွဲ၊ အလုံ-ထော်လီကျွေ ဘက်ခွဲ၊ လှိုင်သာယာ ဘက်ခွဲ - ၅၊ ၇ မိုင် ဘက်ခွဲ၊ ဗိုလ်အောင်ကျော်လမ်း ဘက်ခွဲ၊ မြောက်အုံ ဘက်ခွဲ - ၃၊ နိုင်ရွှေဝါလမ်း ဘက်ခွဲ၊ မြောက်ဥက္ကလာပ ဘက်ခွဲ - ၂၊ သုမင်္ဂလာလမ်း ဘက်ခွဲ။
- (၂) မန္တလေးတိုင်း - မန္တလေး ဘက်ခွဲ - ၁၊ မန္တလေး ဘက်ခွဲ - ၂၊ မန္တလေး ဘက်ခွဲ - ၃ (ရာနာပုံဈေး ဘက်ခွဲ)၊ မန္တလေး ဘက်ခွဲ - ၄၊ မန္တလေးဘက်ခွဲ - ၇ (လမ်း (၈၀) ဘက်ခွဲ)၊ မန္တလေး ဘက်ခွဲ - ၈၊ မန္တလေး ဘက်ခွဲ - ၉၊ မန္တလေး ဘက်ခွဲ - ၁၀၊ မန္တလေး မင်္ဂလာဈေး ဘက်ခွဲ၊ ပြည်ကြီးတံခွန်ဘက်ခွဲ။

(ဃ) AYATrust Securities

ဝန်ဆောင်မှုပေးမည့် နေရာများ

- (၁) ရန်ကုန်တိုင်း - လှိုင်ဘက်ခွဲ၊ မြောက်အုံဘက်ခွဲ၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်ဘက်ခွဲ၊ ဝါးတန်းဘက်ခွဲ၊ ရွှေဂုံတိုင်ဘက်ခွဲ၊ စမ်းချောင်းဘက်ခွဲ၊ ကျောက်မြောင်းဘက်ခွဲ၊ ကျောက်တံတားဘက်ခွဲ၊ တံတားဖြူ (လှိုင် - ၂)ဘက်ခွဲ၊ မြန်မာပလာစတစ်ဘက်ခွဲ။
- (၂) မန္တလေးတိုင်း - မန္တလေး (၃၀) လမ်းဘက်ခွဲ၊ မန္တလေး (၁၉) လမ်းဘက်ခွဲ၊ မန္တလေးလမ်း (၈၀) ဘက်ခွဲ၊ မန္တလေး (၂၆) လမ်းနှင့် လမ်း(၈၀) ကြားဘက်ခွဲ၊ မနော်ဟရီဘက်ခွဲ။
- (၃) နေပြည်တော် - နေပြည်တော်ဘက်ခွဲ။

(င) KTzRH Securities

ဝန်ဆောင်မှုပေးမည့် နေရာများ

အခန်းအမှတ် (၀၇၀၆)၊ (၇) လွှာ၊ UFC Building၊ သိမ်ဖြူလမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ဒါရိုက်တာအဖွဲ့

မြန်မာသီလဝါ အက်(စ်)အီးဇက် ဟိုး(လ်)ဒင်း(စ်) ပတ်ဘလစ် လီမိတက်

VIETJET ဖြင့်လည်ပတ်ရန် အချိန်ကျရောက်လို့လာပါပြီ ရန်ကုန်မြို့. ✈️ ဟိုချီမင်းမြို့.



၁၉၀၀၀ကျပ် (*) မှစတင်၍
ပရိုမိုးရှင်းကာလ : မနက် ၁၁ နာရီမှ နေ့လည် ၁ နာရီထိ
၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁ ရက်နေ့မှ စတင်နေ့ထိ
www.vietjetair.com

ပျော်ရွှင်ချစ်ကြည်စွာပျံသန်းကြပါစို့။



vietjet Air.com

လက်မှတ်အရောင်းဌာနများ
Website: www.vietjetair.com
-Mobile: <http://m.vietjetair.com>
-Facebook: www.facebook.com/vietjetglobal
Tab "Booking"

ပိုး ... လာမယ့် နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ကိုဆင်နွှဲနိုင်ရန် Vietjetအနေဖြင့် ရန်ကုန်- ဟိုချီမင်းအပါအဝင် တခြားသောစီယက်နမ် ဒေသတွင်းခရီးစဉ်များအား နေ့စဉ် မနက် ၁၁:၃၀ မှ နေ့လည် ၁:၃၀ အတွင်း မြန်မာကျပ်ငွေ ၁၉၀၀၀ ကျပ်ဖြင့်ဝယ်ယူ ရရှိနိုင်မည့် တပတ်တာ ပရိုမိုးရှင်းအစီအစဉ်ကို www.vietjetair.com ၌ စတင်လိုက်ပါသည်။
ခရီးစဉ်ကာလနေ့ဖြင့် ၁၅/၀၃/၂၀၁၆ မှ ၃၁/၀၃/၂၀၁၆ အတွင်း အကျုံးဝင်နိုင်ပါသည်။

အရမ်းအံ့အားသင့်စရာကောင်းတဲ့ ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံးလိုဏ်ဂူကြီးဖြစ်တဲ့ Son Doong နှင့် အရမ်းလှပသည့် Ha Long Bay သို့မဟုတ် Da Nang, Nha Trang, Phu Quoc ပျော်ရွှင်စရာကမ်းခြေများ အစရှိသည့် တိုင်းပြည်၏ အမွေအနှစ်တွေကို လေ့လာရှာဖွေရင်း Vietnam လူမျိုးများ၏ နွေးထွေးတဲ့ကြိုဆိုမှုများ၊ ရင်းနှီးနွေးထွေးသော အပြုံးများဖြင့် လှပသည့် နိုင်ငံဖြစ်သည့် သင်၏နှစ်သစ်အား Vietnam ၌ပျော်ရွှင်ကြည်နူးလိုက်ကြပါစို့။

11:30 AM Vietjetရဲ့ အချိန်ကျရောက်လို့လာပါပြီ သင့် စိတ်ကူးနှင့်ထပ်တူထပ်ကျဖြစ်သော Vietjet လေယာဉ်များသည် လုံခြုံစိတ်အချရဆုံး နောက်ဆုံးပေါ်လေယာဉ်များ ဖြစ်၍ ခေတ်မှီလှသောကြောင့် Vietjet ၏အတွေ့အကြုံများကိုခံစားရင်း ပျံသန်းကြရအောင်... ပျံသန်းစဉ်ကာလအတွင်း နူးညံ့လှတဲ့ ဖိမ်ခံသားရေထိုင်ခုံမှာထိုင်၍ နွေးထွေးပျူငှာသော လေယာဉ်ဝန်ထမ်းများ၊ လေယာဉ်ပေါ်ကဖျော်ဖြေပေးများနှင့်အတူ အရသာရှိပြီးပူပူနွေးနွေးအစားအသောက်များကို လည်းမှာယူစားသုံးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ကျွန်ုပ်တို့၏ အခြားဖွယ်ကောင်းသော နေ့စဉ် ပရိုမိုးရှင်းများအား Vietjet ဖြင့်ပျော်ရွှင်စွာ ပျံသန်းနိုင်ရန် www.vietjetair.com တွင်ရယူကြရအောင်

AVIAREPS Myanmar
အခန်း(၁၀၆)၊ ပထမထပ်၊ ယုဇနစီးပွားရေးတာဝါ၊ အမှတ် ၂၅၊
မွေစေတီလမ်း၊ မြေနီကုန်း၊ ရန်ကုန်၊ မြန်မာ။
Tel : (+95-1) 53 94 84
Fax : (+95-1) 53 94 84
Hotline: (+95-9) 789 323 828
ငွေပေးချေနိုင်သည့် နည်းလမ်း: Visa/ Master/AMEX/JCB
* Terms & conditions

တောင်သူလယ်သမားနေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် “စိုက်ပျိုး” ကို မိတ်ဆက်လိုက်ပါပြီ။

အင်တာနက်ဖိုးမကုန်ဘဲအခမဲ့ အသုံးပြုနိုင်သည့် “စိုက်ပျိုး” ဆိုတာကတော့ မိုးလေဝသခန့်မှန်းချက်၊ အရေးပေါ် သတိပေးချက်၊ သီးနှံဖျက်ပိုးနှင့် ရောဂါ ကာကွယ်ရေးတို့ အပါအဝင် လယ်ယာအထွက်တိုးရေး သတင်းအချက်အလက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးမယ့် မိုဘိုင်း အက်ပလီကေးရှင်းတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။



အခုပဲ
“စိုက်ပျိုး”ကို အခမဲ့
ဒေါင်းလုတ်ရယူဖို့
*900# သို့ ခေါ်ဆိုပါ။

ကြော်ငြာ

သန်းရွှေနှင့်ရောင်းရင်းများ မဟာသင်္ကြန်ခရီးစဉ်များ
ထားဝယ်နယ်စပ်-ထီးခီး၊ ကန်ချာနာပူရီ (၇)ရက်
Mar 21, Apr 11,12 ထုတ်မည်
အရွှေတော်၊ ရခိုင်-မြောက်ဦး၊ စစ်တွေ၊ ငပလီ (၈)ရက်
အတောင်ကြီး၊ ဘင်းလေး၊ ပင်းတယ် (အဆင့်မြင့်ခရီးစဉ်)
အမှုဆောင်၊ ရွှေလီ၊ လားရှိုး (၇)ရက် Apr 11, 12, 17
အမှတ်(၄၂၄)ရွှေဘုံလမ်း၊ Ph: 01-241863, 01-380141, 09-43043109

ဥယျာဉ်မှူး ရာထူးဝင်ခွင့်သင်တန်းများ
အလယ်တန်းပြဆရာ/ဆရာမ PGDMA (ဝင်ခွင့်)
တာမွေ၊ ရွှေဗဟိုလ်အထူးကုရှေ့။ 09 5114804, 09 420042800

POLARIS ACADEMY
"မိဘများထံသို့ အသိပေးခေါ်ဆိုလွှာ"
ဆရာကြီးစင်ကိုကို (M.A., Eng.) (UK) ဦးစီးတည်ထောင်သော
English Composition Class မှ သင်ကြားပေးပါမည်။
(၈) ဥ၊ ၁၀ တန်းတက်မည့် ကျောင်းသား/သူများ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွက်
အတွက်အထူးသင်တန်း (သင်ကြားမည့် အစီအစဉ်)
၁။ English Composition - နှစ်ပေါင်း (၅၀) နီးပါး ပျောက်လုမတတ်ဖြစ်နေသော
(Composition) ဝါကျဖြစ်ပေါ်လာပုံ၊ ဘာသာစကားပုံ၊ ပေါင်းစပ်ပုံ၊ ခွဲခြားပုံ၊ အကြောင်း
အကျိုးဆက်စပ်စဉ်းစားပုံ၊ ကိုယ်ပိုင်စိတ်ကူးစိတ်သန်းစွာ ရေးသား တွေးခေါ်ပုံ ဘာသာပြန်ဆိုပုံနှင့်
Sentence(4)၊ Clause(5)၊ Speech(2)၊ Voice(2)၊ Usage(4)၊ Phrase(12)
မျိုးတို့ကို ပညာရှင် တစ်ယောက်ဖြစ်သည်အထိ သင်ကြားပေးခြင်း။
၂။ Letters & Essays - International တန်းစားသည့် Letters/Essays တို့ကို
တစ်ဆင့်မြှင့် နားလည် သဘောပေါက်ပြီး ကိုယ်တိုင်ရေးသားနိုင်အောင် သင်ကြားပေးခြင်း။
၃။ English Text Book - English ဘာသာရပ်မှာပါဝင်တဲ့ ဝါကျအားလုံး၊ စာပိုဒ်အားလုံးကို
English Composition နှင့် တစ်စိုင်တည်း အလွတ်ရအောင် အသေးစိတ်ခွဲခြားခြင်းနှင့်
ကျက်မှတ်ခြင်း။
၄။ Phonetics - Phonetics အသံထွက် သင်္ကေတတို့ ဖြစ်ပါသည်။
"သင်တန်းချိန်" တနင်္လာ၊ အင်္ဂါ၊ ဗုဒ္ဓဟူး၊ ကြာသပတေး၊ သောကြာ၊ စနေ၊ တနင်္ဂနွေ
Section (1) နံနက်(၉:၀၀)နာရီမှ(၁၀:၃၀)နာရီထိ(ပ. န. ၂၀၁၆)စမည်(၂)လသင်တန်း
Section (2) ညနေ(၄:၃၀)နာရီမှ(၆:၀၀)နာရီထိ(ပ. န. ၂၀၁၆)စမည်(၂)လသင်တန်း
(၄-၅-၆-၇)တန်းတက်မည့်ကျောင်းသား/သူများအတွက် Grammar,
Vocabulary, Speaking, Primary, Phonetics နှင့် English Textbook တို့ကို သင်ကြားပေးမည်။
"သင်တန်းချိန်" တနင်္လာ၊ အင်္ဂါ၊ ကြာသပတေး၊ သောကြာ
နံနက်(၈:၀၀)နာရီမှ (၁၀:၀၀)နာရီထိ (ပ. န. ၂၀၁၆)စမည်၊ (၃)လသင်တန်း
(Senior ဆရာမများမှ အိမ်ပိုင်းများကိုပါ လက်ခံသင်ကြားပေးမည်)
နေရာ - ပြည်တော်ဦးကျောင်း၊ ကျိုက္ကမံဘုရားအနောက်၊ သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်၊
ရန်ကင်းမြို့၊ ဗုဒ္ဓ-၀၉-၄၂၀၁၁၄၈၀၁။ www.facebook.com/kyezincomposition

'အရွယ်ရောက်သူတိုင်းယာဉ်မောင်းတတ်ရမည်'
ALL ADULTS MUST BE ABLE TO DRIVE
နယူးအာရှား(NEW ASIA)အပေါ်တင်(၁၉၆)
အခြေခံယာဉ်မောင်းနှင့်စက်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းသင်တန်းကျောင်း
၂၀၁၆၊ မတ်လ (၃)ရက်နေ့စွဲမည်။
* Air-con ရေခဲသေတ္တာပြုပြင်ထိန်းသိမ်းသင်တန်း(၁လပြတ်)
* အခြေခံယာဉ်မောင်းစက်ပြင်သင်တန်း၊ ၁လ-ပုံမှန်သင်တန်း
* စက်ပြင်အထူး(သီးသန့်) သင်တန်း (၂လပြတ်)
* လျှပ်စစ်နှင့်ခါတ်ရွေ့ ဂဟေဆက်သင်တန်း (၁လအပြတ်)
နည်းပြဆရာ/ဆရာမများအား အိမ်ကားဖြင့် ခေါ်ယူသင်ကြား လိုပါက သီးခြား စီစဉ်ပေးပါသည်။
နယ်စားအောင်အိမ်ရှိသည်။
ဆက်သွယ်ရန် - အမှတ် ၉၅၃၊ ရွှေနှင့်ဆီလမ်း၊ ဂမိုင်ခွဲ (မဟာစည်ပုတ်တိုင်)၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်။
Ph- 661807, 667835, 09 43198384, 09 43173150
သင်တန်းခွဲ - အမှတ် ၁၇၉၊ ၂/၁ ရပ်ကွက်၊ ရာသက်ပန်ပုတ်တိုင်နှင့် သုံးရာသီပုတ်တိုင်ကြား၊
ခေပုလ်လမ်းမကြီး၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်။
Ph-09 73249138, 09 43171697, 09 43198381
သင်တန်းခွဲ - အမှတ် ၅၂၁၊ မကွေးလမ်း၊ တံတားဖြူ၊ ဂရပ်ကွက်၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်။
Ph-09 31339152, 09 261436057, 09 420138573

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 4H/7208 Toyota Hilux Surf VZN 215 S/W (4x4) R ယာဉ်
လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးချော ၉/တမ(နိုင်)
၁၅၅၅၉၂၀ (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူ
ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။
ကန်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်
အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ
၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့
လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါ
သည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊
မန္တလေးမြို့။
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၄၄၀/၉၇၀၁၂ Honda
Click 125 ဆိုင်ကယ်ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ
ဒေါ်နေဖြူကျော်မင်း ၉/အမ(နိုင်)
၀၂၆၇၇၇၇ (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍
မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။
ကန်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်
အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ
၁၅ရက်အတွင်းအောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့
လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးတောင်ပိုင်း)၊
မန္တလေးမြို့။
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၄၄/၆၁၄၈ Mitsubishi Canter, FE 72EE, Truck (4x2)R
ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးချောသာ ၁၄/ကခန(နိုင်)၀၉၅၂၃၁ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍
မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့်
ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက် ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးတောင်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့။
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၉၈/၆၂၃၃ Toyota Harrier SXV 15, S/W (4x4) R ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ
ဦးမောင်အိုက် ၁၃/လရန(နိုင်)၀၈၅၆၉၀၈ (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်
လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့်
ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်
ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးတောင်ပိုင်း)၊မန္တလေးမြို့။

မြန်မာ့လက်ဖက်ရည်ရသာစစ်
Royal Myanmar Teamix
ရွှေကျီးသားရင် ရွှေစည်သည်တွေ့လာတယ်လို့ ယုံကြည်တတ်တာက မြန်မာလူမျိုးများရဲ့ ဓလေ့ပါ။
ဧည့်သည်လာရင် ဧည့်ဝတ်ကျော်တတ်တာလည်း မြန်မာ့ဓလေ့တစ်ခုပါပဲ။
ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ ဧည့်တောင်းဆောင်ကောင်း တွေကို မြန်မာ့လက်ဖက်ရည် ရသာစစ်
Royal Myanmar Tea Mix နဲ့ ဧည့်ခံလိုက်ပါ။
www.facebook.com/RoyalMyanmarTea

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၃၃၀/ ၆၆၇၅၀ Kenbo 125 ,M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးအောင်
ကျော်စိုး ၉/မနတ(နိုင်)၀၉၈၇၇၈က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်လျှောက်ထား
လာပါသည်။ ကန်ကွက်လိုပါကခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ
၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊မန္တလေးမြို့။
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၃၇၀/ ၈၅၆၃ Honda Click 110 ,M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ
ဦးတင်အောင် ၉/မနတ(နိုင်)၀၅၉၄၅၁က(ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်
လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန်ကွက်လိုပါကခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာ
သည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန်ကွက်
နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊မန္တလေးမြို့။

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၂၈/၃၃၀ နီဆန်းဒီဇယ်
Truck ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်အေးယု
စန်း ၅/ယမပ(နိုင်) ၁၃၇၀၀၉က (ကမ-
၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်လျှောက်
ထားလာပါသည်။ ကန်ကွက်လိုပါက
ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့်
ကြော်ငြာသည့် ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း
အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်
လာရောက် ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးဌာန၊
(မုံရွာ)
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၃၄၀/ ၂၄၅၂၉
Luojia 110 , M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ
ဒေါ်နွယ်နွယ်ဝင်း ၉/မဟမ(နိုင်)၀၃၆၄၇၈က
(ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်
လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန်ကွက်လိုပါ
ကခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့်
ကြော်ငြာသည့် ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း
အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်
လာရောက် ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊
မန္တလေးမြို့။
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 5C/1574 Toyota MARKX GR X121, S/L (4x2)ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ
ဒေါ်သန်းသန်းနွဲ့ ၉/အမ(နိုင်)၀၃၃၃၇၇ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်
လျှောက်ထားလာပါသည်။ကန်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့်
ကြော်ငြာ
သည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန်ကွက်
နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊မန္တလေးမြို့။
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၈၀/၇၈၁၈ MMP(mmp 01) Dump Truck(6x4)R ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ
ဦးရဲလင်း ၁/မကတ(နိုင်)၀၅၅၄၅၆က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်
လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့်
ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်
ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးတောင်ပိုင်း)၊မန္တလေးမြို့။

အိုင်အယ်(လ်)အိုရဲ့ ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်းနံပါတ်များ

မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း(MPT)သည် ယင်း၏အော်တိုတယ်လီဖုန်းနံပါတ်များကို သုံးစွဲသူပြည်သူများအတွက် အဆင်ပြေအောင်လုပ်ဆောင်ပေးခဲ့ပါသည်။

- ဆက်သွယ်နိုင်ရေးအရာရှိ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအလုပ်သမားရေးရာအဖွဲ့ (အိုင်အယ်(လ်)အို) ရုံးလိပ်စာ - အမှတ်(၁/က) ကန်ဘုလမ်း(သစ္စာလမ်း) ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး

အိုင်အယ်(လ်)အိုသည် ဤအဖွဲ့အစည်းကို အသုံးပြု၍ ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီးအချို့ရှိ ILO နှင့် ဆက်သွယ်နိုင်သည့် ဖုန်းနံပါတ်ကို ပြည်သူများသိစေရန် အသိပေးပါသည်။

အမေ့လုပ်အားပေးခိုင်းစေမှု တိုင်ကြားရန် ဖုန်းနံပါတ်များ

- မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဖုန်း-၀၉-၄၅၆၅၉၃၄၅ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဖုန်း-၀၉-၄၄၀၀၅၉၀၂၆

၂၄ နာရီ ခုနစ်ရက်လုံး ဆက်သွယ်နိုင်သည့်ဖုန်းနံပါတ်-၀၉-၄၅၆၅၉၃၄၄

ငြိမ်းချမ်းရေးစီမံကိန်း(ရမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း)

- ရုံးလိပ်စာ - အမှတ် ၁၄၊ နဂါးလမ်း၊ သစ်တောရပ်ကွက်၊ တောင်ကြီးမြို့နယ်၊ ရမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း။

အများသိစေရန်ကြေငြာခြင်း

ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်ခင်စန်းရီ (၁၂/ပတာတ(နိုင်) ၀၀၄၂၂၀) ကိုင်ဆောင်သူ၏ လွှဲအပ်ချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အများသိစေရန်ကြေငြာအပ်ပါသည်။

LL.B, D.B.L, D.L.L, Dip.CA, WIPO LL.B, D.B.L, D.L.L, D.M.L, WIPO တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၈၈၅၂) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၈၈၈၂) Hein Htet San Law Firm

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် ၃၂မြေကွက်အမှတ် ၁၀၈၄၊ မြေကွက် တည်နေရာအမှတ် ၁၀၈၄၊ မဇ္ဈိမလမ်း၊ (၁၂)ရပ်ကွက်၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ် (ရိုးလိကြီး နေရုံး)အမည်ပေါက် နှစ် ၆၀ ဂရုမမြေအား ဦးနေရုံး ၁၂/ရသန(နိုင်)၀၄၈၆၃၇မှ ဂရုမ ရောင်းပျောက်ဆုံးကြောင်း ရက်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး ထောက်ခံချက်၊ မြို့နယ်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးထောက်ခံချက်၊ ရဲစခန်း ထောက်ခံချက်၊ တရားရုံးကျွမ်းကျင်သူ ကိုယ်တိုင်ကတိခံချက်တို့ဖြင့် ငှားထံမှ အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်အမှုတွင် ၁၂၅၈၀ (၈-၁၂-၁၅)ဖြင့် ရရှိသူဒေါ်အိအိမိမိနှင့် ၁၂/လမန(နိုင်)၁၃၅၅၅၅မှ ပါဝါပေးသူ သက်ရှိ ထင်ရှားရှိကြောင်းနှင့် ပါဝါမရသိမိကြောင်း ကျွမ်းကျင်သူတို့တင်ပြ၍ ဂရုမမြေလျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်သောအထောက်အထားများဖြင့် ဤကြေငြာပါသည့်ရက်မှ စ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

Myanmar B2B Management Magazine

အလှူအတန်းကိုလှူဆောင်ရန်၊ လူတိုင်းသဘောပေါက်နိုင်တဲ့စီးပွားရေးပညာ၊ SMEs ၊ ငွေကြေးအရင်းအနှီးနှင့် အစိုးရသစ်ထံမှပေးရန်လုပ်ငန်း၊ ဘီလီဂိတ် ဘယ်လိုတွေးသလဲ၊ အလုပ်နဲ့အကိုင်နဲ့ဖြစ်ချင်ရင်၊ စိတ်ကျေနပ်မှုရရှိသောဝယ်ယူအားဖြေရှင်းနည်း၊ တသီးတသန့်နေတတ်သူများ ခေါင်းဆောင်ကောင်းဖြစ်လာရခြင်းအမှန်တရားများ၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပဟိုစီးပွားရေးကော်မတီဝင် ဦးစိုးဝင်းနှင့်တွေ့ဆုံခြင်း၊ ပါမောက္ခဒေါက်တာအောင်ထွန်းသက်ဦးဆောင်ရေးအဖွဲ့အစည်း "Glocalization" ဆရာတိုင်း၊ အလောင်းမင်းတရားမင်းကြီး၏ ခေါင်းဆောင်မှုစွမ်းရည်ကိုလေ့လာခြင်းအစရှိသည် ဖတ်စရာ၊ မှတ်စရာအဖွဲ့အစည်းဖြင့်.....

ပေးပို့ရန်ရက်စွဲ - 09 420 110 915, 7955 64208 ကြော်ငြာဖုန်း - 09 4200 333 55 - 77 (Hot Line)

ပထမဦးဆုံးမြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ အရည်အသွေးပြည့်မီကြောင်းထောက်ခံချက်ရရှိထားသည်

နေရာတိုင်းဆောင်ထား၊ Since 2001 Rain Flower 3 Years, ဖုန်း - ၀၉-၇၃၁၀၀၈၉၀, ၀၉-၇၃၁၀၀၈၉၁, မြောက်ဥက္ကလာပ ဖုန်း - ၀၉-၇၃၁၅၄၆၇၀, ၉-၆၆၆၊ ပြည်လမ်း ဖုန်း - ၀၉-၄၃၀၄၉၃၅၆, ပေါက်တောဝ၊ အင်းစိန် ဖုန်း - ၀၁-၆၄၄၇၇၅၈, ၀၉-၇၃၁၂၆၀၅၇, ၀၉-၃၁၄၇၁၆၅၄, နေပြည်တော် ဖုန်း - ၀၉-၄၉၂၀၈၈၈၀, ၀၉-၃၀၁၃၆၂၆၀, မန္တလေး ဖုန်း - ၀၉-၄၂၁၀၈၈၄၂၂, ၀၉-၆၅၀၀၄၃၃

ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန် ၇-၂၀၁၆ ရက်ထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ စာမျက်နှာ(၃၀)ပါ အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း 'ကြော်ငြာပါ ရန်ကင်းမြို့၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ အောင်ဇေယျ မြို့တော်၊ အင်းဝလမ်း(၂)၊ အမှတ်-၉၆ အစား၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းအမှတ်-၄/အ၊ အောင်ဇေယျအိမ်ရာ၊ မြေကွက်အမှတ်-၁၀၇ ဟု ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်။

ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ***** ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ (၃)ရပ်ကွက်၊ ကျွန်းကြီးလမ်း၊ အမှတ် (၂၆၇) (၇)လွှာ၊ တိုက်ခန်းအိမ် မျက်နှာမူလှိုင် ညာဘက်ခြမ်း အကျယ်အဝန်း (၁၂.၅'X၅၀')ပေရှိ အခန်းနှင့် တိုက်ခန်းအပေါ်ဆုံးပါသာ အကျယ်အဝန်း (၁၂.၅'X၅၀')ပေရှိ အခန်း အဆိုပါ အခန်းနှစ်ခုအားအပိုင် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အား ဦးထွန်းမြင့်ဦး (၁၂/လမတ(နိုင်)၀၂၅၆၂၇)က အရပ်ကတိစာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားပြီး ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း အရပ်ရပ်အရင်းအမြစ်အခြေအနေအထားနှင့်အညီ အဆိုပါ အခန်းနှစ်ခုအားအပိုင် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်ကို ကန့်ကွက်လိုပါက ကြေငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ နိုင်ငံသားအထောက်အထား မူရင်းများနှင့်အညီ လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သက်မှတ်ရက်ထက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စအား ပြန်လည်ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ESTATE MYANMAR ENTERPRISE တိုင်း၊ ခြံ၊ မြေ အကျိုးဆောင်နှင့် ဥပဒေအကြံပေးလုပ်ငန်း

ပြည်ထောင်စု
လွှတ်တော်
အစည်းအဝေး

နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဒုတိယသမ္မတများ ရွေးချယ်တင်မြှောက်ရေးအစုအဖွဲ့အလိုက် အစည်းအဝေးများ စတင်ကျင်းပမည်

စာ » ၇

ရန်ကုန်မြို့တွင်း ခေတ်မီမီးပွိုင့်နှင့် ပဟိုထိန်းချုပ်ရေးစခန်းကြီးကို ရက်ပေါင်း ၁၈၀ အတွင်း အပြီးတည်ဆောက်မည်



သတင်း
မောင်စိန်လွင်(မြန်မာ့အလင်း)
ဓာတ်ပုံ-မိုးမခ

ရန်ကုန် မတ် ၁
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သည့် ရန်ကုန်မြို့တွင်း ပထမဆုံးပြုလုပ်မည့် ခေတ်မီမီးပွိုင့်များနှင့် ပဟိုထိန်းချုပ်ရေးစခန်းကြီးကို တင်ဒါအောင်မြင်သည့် ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် ရက်ပေါင်း ၁၈၀ အတွင်း အပြီးတည်ဆောက်အကောင်အထည်ဖော်မည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုထက်ကျော်လွန်ပါက စာချုပ်ပါတိုင်း ပေးလျော်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမတွင် စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၁

ရန်ကုန်မြို့တွင် ပထမဆုံး ပေါ်ပေါက်လာတော့မည့် ခေတ်မီ မီးပွိုင့် ပဟိုထိန်းချုပ်ရေးစခန်း ပုံကြမ်းဒီဇိုင်းကို တွေ့ရစဉ်။

ယနေ့ ဖတ်စရာ

မက္ကဆီကို ကိုယ်ဝန်သည်အမျိုးသမီး ၁၁ ဦး ဇီကာပိုင်းရပ် ကူးစက်ခံရ စာမျက်နှာ » ၄

နောင်လုံလမ်းအသုံးပြုခကောက်ခံရေး တိုးဂိတ်တွင် သေနတ်ပစ်ဖောက်ခြိမ်းခြောက်မှုဖြစ်ပွား စာမျက်နှာ » ၁၃

မြန်မာ့ရုပ်ရှင်အကယ်ဒမီပွဲ ရုပ်ပြင်သံကြားလိုင်း ကိုးလိုင်းနှင့် ရေဒီယိုအစီအစဉ်များမှ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်မည်

သတင်း-မင်းခေတ် ဓာတ်ပုံ-မင်းထက်

ရန်ကုန် မတ် ၁
မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးက ဦးစီးကျင်းပမည့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်များအတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်အနုပညာရှင်များအား ရွှေစင်ရုပ်တုချီးမြှင့်ပွဲကို ပြည်တွင်းရုပ်ပြင်သံကြားလိုင်း ကိုးလိုင်းနှင့် ရေဒီယိုအစီအစဉ်များမှ တိုက်ရိုက်ကူးယူထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ် ဝက်ပါလမ်းရှိ မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သော ရုပ်သံထုတ်လွှင့်မှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးမှ သိရသည်။
“ကျွန်တော်တို့ ဒီနေ့မှာတော့ လာမယ့်အကယ်ဒမီပွဲအတွက် ပြည်တွင်းရုပ်သံထုတ်လွှင့်မှုတွေ၊ ရေဒီယိုအသံထုတ်လွှင့်မှုတွေနဲ့ ထုတ်လွှင့်မှုပိုင်းဆိုင်ရာတွေ ဆိုညှိနှိုင်းမှုတွေပြုလုပ်တာပါ။ ပြည်တွင်းထုတ်လွှင့်မယ့် ရုပ်သံတွေရော၊ ရေဒီယိုပိုင်းဆိုင်ရာတွေပါ အရင်နှစ်တွေကလို့ပဲ ထုတ်လွှင့်သွားဖို့ရှိပါတယ်”ဟု

မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှမင်း

ရောဂါတိုက်ရိုက်ရ လက်ရှိရေမှတ်များထက် မြင့်တက်လာနိုင်

နေပြည်တော် မတ် ၁
မတ် ၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် မြစ်ကြီးနားမြို့၊ ဗန်းမော်မြို့နှင့် ကသာမြို့တို့တွင် ငါးရက်မှ ရှစ်ရက်အတွင်း ငါးပေမှ ၁၀ ပေခွဲခန့်၊ မန္တလေးမြို့၊ စစ်ကိုင်းမြို့နှင့် မြင်းမူမြို့တို့တွင် နှစ်ရက်အတွင်း တစ်ပေမှ နှစ်ပေခန့် ကျဆင်းခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ အဆိုပါမြစ်ရေများသည် ပခုက္ကူမြို့၊ ညောင်ဦးမြို့နှင့် ချောက်မြို့တို့တွင် သုံးရက်အတွင်း လေးပေမှ ငါးပေခန့်၊ မင်းဘူးမြို့နှင့်မကွေးမြို့တို့တွင် နှစ်ရက်အတွင်း သုံးပေမှ သုံးပေခွဲခန့်နှင့် အောင်လံမြို့တွင် တစ်ရက်အတွင်း တစ်ပေခန့် မြင့်တက်ခဲ့သည်။
ဧရာဝတီမြစ်အလယ်ပိုင်းတွင် မြင့်တက်ခဲ့သော မြစ်ရေများသည် နောက် တစ်ရက်မှ နှစ်ရက်အတွင်း မင်းဘူးမြို့၊ မကွေးမြို့၊ အောင်လံမြို့နှင့် ပြည်မြို့တို့တွင် တစ်ပေခွဲမှ သုံးပေခွဲခန့်၊ နောက်နှစ်ရက်မှ လေးရက်အတွင်း ဆိပ်သာမြို့၊ ဟင်္သာတမြို့နှင့် ဇလွန်မြို့တို့တွင် သုံးပေမှ လေးပေခန့် လက်ရှိရေမှတ်များထက် မြင့်တက်လာနိုင်သည်။
သို့ပါ၍ မြစ်ကြောင်းများအတွင်း သွားလာနေကြသည့် ရေယာဉ်၊ လှေ၊ သင်္ဘောများအနေဖြင့် ဂရုပြုသင့်ပါကြောင်းနှင့် မြစ်ရေနည်းစဉ် သဲသောင်ခုံများတွင် စိုက်ပျိုးနေထိုင်ကြသူများအနေဖြင့်လည်း မြစ်ရေတိုးလာနိုင်မှုကို ဂရုပြုနေထိုင်သင့်ပါကြောင်း အကြံပြုအပ်ပါသည်။ (မိုး/ဇေ)

၂၀၁၅ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း Top Ten နှင့် ဘာသာစုံ ဂုဏ်ထူးရှင်များ ထွက်ရှိရာ ...

အဆင့်မြင့် ဘော်ဒါ

ပဉ္စမတန်းမှ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအထိ
[၀၉] ၂၇ ကျောင်းသား၊ [၀၉] ၂၉ ကျောင်းသား၊ ဘော်ဒါ ၈,၀၆၅မည်။
[၅၄] **ဘော်ဒါ** အမှတ်(၁၁၁/၁၁၃)၊ ၅၇ လမ်း၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်။
မှန်း ၀၁ ၃၉၇၉၃၉၊ ၀၉ ၅၁၉ ၇၇၂၆၊ ၀၉ ၅၁၇ ၆၅၄၄။

FORWARD အဆင့်မြင့်စာသင်ပိုင်း

Grade 10.1 (တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း) | ဘာသာစုံ |
Grade 11 | ဥာဏ်ရည်မြှင့်(၉) ယောက်ပိုင်း | အထူးသီးသန့် ရှိသည်။
Grade 9 [သင်္ချာ အင်္ဂလိပ် သိပ္ပံ]
Grade 11 (မတ် ၂၈) Grade 10 (၀၉ ၂၉) Grade 9 (၀၉ ၃၀) စ.မည်။
ကျောင်းပြန်ကား Ferry စီစဉ်ပေးသည်။
[၅၄] **ပိုင်း** အမှတ်(၄၄) ဗိုလ်ရာညွန့်လမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်။
မှန်း ၀၁ ၂၄၉ ၆၄၉၊ ၀၁ ၃၀၅ ၀၉၇။

ကျောင်းအပ် လက်ခံပါပြီ Hot Line: 01 249 649, 01 230 2009, 09 250 31 2020, 09 519 7726
ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း(သို့) အဆင့်မြင့် ဘော်ဒါ (သို့) အဆင့်မြင့် စာသင်ပိုင်း
• အဆင်ပြေ ကြိုက်နှစ်သက်ရာ အစီအစဉ်ကို စုံစမ်း၊ ရွေးချယ်၊ အပ်နှံ တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။

မြန်မာ့အလင်း
www.mmala.com
www.facebook.com/MYANMALINNEWS
Email mmala.np@gmail.com